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صفحه 2

مملکت اثرات سیل های تابستانی بر زندگی مردم  را بررسی می کند 

بــارش هـای مـرگــبــار
سیل مرگبارتر از تهران در  انتظار مناطق جنوبی 

خبر

کارشناس ارشد بازار سرمایه اعلام کرد:
وثیقه گذاری سهام؛ گامی موثر برای 

پیشبرد دولت الکترونیک

کارشناس ارشد بازار سرمایه گفت: شرکت سپرده گذاری مرکزی با استفاده 
از توثیق سهام می تواند درصورت عدم تعهد اشخاص حقیقی یا حقوقی، سهام 
شــخص را بفروشد و مبلغ حاصل را تحت عنوان بازپرداخت در اختیار بانک 

قرار دهد.
»محمدعلی احمدزاده اصل« در گفت وگو با ایرنا به مزایای اقدامات اخیر 
ســازمان بورس مبنی بر راه اندازی ســامانه توثیق سهام اشاره کرد و اظهار 
داشت: توثیق سهام در اصل به معنای وثیقه گذاشتن دارایی مالی تحت عنوان 

سهام در نزد ارگان ها  و سازمان ها است.
وی گفت: همه اشخاص اعم از حقیقی و حقوقی می توانند در صورت نیاز 
به تسهیلات با تایید شرکت ســپرده گذاری مرکزی، سهام خود را به عنوان 

وثیقه در اختیار بانک ها قرار دهند.
احمدزاده اصل خاطرنشــان کرد: این مسئله اگر به درستی و با مدیریت 
درست صورت پذیرد؛ به مرور زمان زمینه کاهش ریسک های سیستماتیک 

بازارسرمایه را فراهم می کند.
این کارشناس ارشد بازارسرمایه ادامه داد: بانک ها باید بخش ارزیابی سهام 
خود را تقویت کنند تا بتوانند درصورت اقدام ســهامداران برای توثیق سهم 

بررسی های لازم را با کمک شرکت سپرده گذاری مرکزی انجام دهند.
وی توضیح داد: اجرای توثیق ســهام افزون بر کاهش ریسک تصمیمات 
بانک ها و وصول آســان تر مطالبات؛ توجه بسیاری از ســرمایه گذاران را به 
بازارسرمایه جلب خواهد کرد زیرا فرآیند أخذ تسهیلات از این مسیر با سرعت 

بیشتری انجام می پذیرد.
این کارشناس ارشد بازارسرمایه به سهامداران توصیه کرد: اگر افراد بدنبال 

اســتفاده از وثیقه گذاری الکترونیک هستید، باید هرچه سریعتر در سامانه 
سجام ثبت نام کنند.

احمدزاد اصل در پایان تصریح کرد: ســایر ارگان های دولتی از جمله قوه 
قضاییه، نظام وظیفه و … نیز می توانند در صورت امکان از ســامانه توثیق 
سهام بهره مند شوند تا اشخاص حقیقی و حقوقی به راحتی و بدون معطلی 

امکان وثیقه گذاری داشته باشند.
توثیق ســهام یکی از درخواســت هایی بود که نظام مالــی و بانک ها و 
همچنین مسوولان اقتصادی از سازمان بورس و اوراق بهادار داشتند. عملیات 
اجرایی این طرح از ماه ها پیش در دولت ســیزدهم آغاز شد و امروز مراسم 
رونمایی از سامانه وثیقه گذاری الکترونیک با حضور دادستان کل کشور، وزیر 
امور اقتصادی و دارایی، معاون راهبردی قوه قضائیه و رؤسای بانک های عامل 
به میزبانی ســازمان بورس و اوراق بهادار و شرکت سپرده گذاری مرکزی در 

محل ساختمان سازمان بورس و اوراق بهادار برگزار شد.
عملکرد این سیســتم به این شکل اســت که اگر سهامداری )حقیقی یا 
حقوقی( قصد وثیقه گذاری نزد شخص دیگری را داشته باشد، می تواند طی 
مراحلی و تحت نظارت شرکت سپرده گذاری مرکزی، سهام خود را به عنوان 

وجه الضمان نزد شخص دیگری )حقیقی یا حقوقی( توثیق کند.

رسوایی جدید برای ساترا و پاچه خواری عجیب نماوا
انتشار اظهارات انتقادی مدیرعامل یک پلتفرم نمایش خانگی، با واکنش 

گسترده کاربران شبکه های اجتماعی مواجه شد.
به گزارش تازه نیوز، انتشار بخش هایی از مناظره مدیرعامل نماوا با مدیر 
ســاترا، جنجالی شد. شانه ساز در این اطهارات با اشاره به اینکه در صنایع 
متفاوتی فعال است، گفت: تنها در صنعت نمایش خانگی است که رگولاتور، 
خودش رقیب ماســت! عملکرد ساترا شــبیه به بازی فوتبالی شده که از 
مجموعه نود دقیقه بازی، ٨٠ دقیقه بازی در میانه زمین برگزار می  شود و ده 
دقیقه پایانی بازی به این نقطه می رسد که حذفش کنید! ساترا هیچ خطوط 
قرمزی را شفاف اعلام نمی کند و گویی دنبال کاهش مخاطب ماست! مثلا 

در سریال خاتون به ما گفتند چرا گفتید روس ها از شمال وارد ایران شدند؟ 
باید می گفتید متفق ها! ما که نمی توانیم تاریخ را عوض کنیم؛ تاریخ را که 

نمی شود تحریف کرد.
اگر قرار است شرکت های خصوصی را تعطیل کنید، بگویید. اینکه ما را 
ذره ذره آب می کنید درست نیست. الان فقط فیلیمو و نماوا در این زمین 
بازی باقی مانده است. اگر می خواهید دو دستی بازار را تقدیم ماهواره کنیم 

و برویم.
اگر به ما می گویید محتوایی شبیه صدا و سیما بساز در پاسخ باید بگوییم 
که خوب صدا و ســیما دارد خودش می سازد؛ مردم چرا باید پول اینترنت 

بدهند! اگر آنها موفق بودند که الان باید صدا و ســیما کلی کاربر داشت و 
طی این سال ها میلیون ها مخاطب را از دست نمی داد!

کاش صداوسیما به پلتفرم ها به چشم اسرائیل نگاه نکند!
بعد از انتشــار انتقادهای شــدید مدیرعامل نماوا از صداوسیما و ساترا، 
روابط عمومی نماوا در اقدامی دســت به ماله کشی برد و در بیانیه ای اعلام 
کرد: خبر منتشر شده برای یکسال قبل و درگیری نماوا با مدیر سابق ساترا 
بوده!تاریخ انتشــار میزگرد مدیرعامل نماوا و مدیر جدید ساترا و انتقادات 
شــدیدش از صداوسیما و این سازمان بودجه خوار، برای دوماه قبل است و 
کاش ساترا به جای ریخت وپاش بیت المال برای “نمایش” مدیر جدیدِ خوب، 

نماوا را مجبور به صدور بیانیه نمی کرد و نماوا هم ناشیانه برای رسانه های 
مستقل، دیکته ساترا را ارسال نمی کرد و با یک سرچ ساده متوجه می شد 
که قضیه برای یکســال قبل نیست و مدیرشان تازگی ها با صداوسیما و با 
ساترا خوب شده)بخاطر مجوز سریال جدیدش( وگرنه تا دو ماه قبل خبری 
از این پاچه خواری ها نبوده و حتی به ساترا گفته که به پلتفرم ها به چشم 

اسرائیل نگاه می کند!
ظاهرا نامه تنــد نماینده تهران در مجلس دربــاره بی قانونی ها 
و ســنگ اندازی های ســاترا، آنها را به فکر یارگیری و پروپاگاندای 

ناشیانه انداخته!

رئیس دستگاه قضا مطرح کرد:
بررسی وضع موجود، 

پیگیری برنامه ها، 
شناسایی مشکلات و 

صدور دستورات مقتضی

صفر تا صد کوپن
شهریور زمان خداحافظی 

با یارانه نقدی

بررسی مملکت از حذف ۴ صفر 
پول ملی:

با حذف ۴ صفر از 
پول ملی تورم کنترل 

نخواهد شد

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار 
خبر داد: 

نرخ سود بین بانکی 
به زیر ۲۰.۵ درصد 

می رسد

صفحه 7

مملکت در گفت و گو با کارشناسان ثبت رکود تاریخی کاهش ساخت مسکن را بررسی کرد:

قیمت مسکن دوباره اوج خواهد گرفت
صفحه3

خبر

رئیس کل بانک مرکزی :

آرامش در نظام پولی
 برقرار می شود

رئیس کل بانک مرکزی گفت: مجموعه اقداماتی که در حال انجام است 
در راســتای انضباط بخشی و ساماندهی ناترازی بانک هاست که امیدواریم 
تداوم داشــته باشد و باعث شــود آرامش را در نظام پولی و نهایتا کنترل 

متغیرهای کلان اقتصادی داشته باشیم.
به گزارش ایلنا، علی صالح آبــادی رئیس کل بانک مرکزی درباره نرخ 
ســپرده قانونی بانک ها اظهار کرد: براساس مصوبه شورای پول و اعتبار در 
گذشــته حداکثر بین ۱٠ تا۱3 درصد بود که در حال حاضر این حداکثر از 
۱3 درصد به ۱۵ درصد درباره بانک ها و موسسه های مالی که مقررات بانک 
مرکزی به ویژه در کنترل ترازنامه بانک ها را رعایت نمی کنند، افزایش یافت.

وی ادامه داد: بانک مرکزی در راســتای مدیریت تورم برای هربانک در 
چارچوب سیاست های پولی خودش، کنترل مقداری ترازنامه را در دستور 
کار دارد و مشــخص اســت که ترازنامه هر بانک، متناسب با اهداف کلان 

اقتصادی چه مقدار باید رشد کند.
صالح آبادی تصریح کرد: بانک هایی که این نسبت رشد را رعایت نکنند، 
مشمول اضافه سپرده قانونی خواهند شد. بر همین اساس  این مصوبه جدید 
شــورای پول و اعتبار کمک می کند انضباط پولی خوبی در شــبکه بانکی 
کشور ایجاد شود و آنچه را که بانک مرکزی به عنوان کنترل مقداری ترازنامه 
به بانک ها ابلاغ می کند، مد نظر قــرار گیرد و رعایت کنند که اگر رعایت 

نکنند ، این اضافه سپرده قانونی به صورت خودکار اعمال خواهد شد.
رئیس کل بانک مرکزی همچنین درباره کاهش بدهی بانک ها به بانک  
مرکزی گفت: یکی از ســازکارهایی که بانک مرکزی دارد، تقویت بازار بین 
بانکی است، بازاری که کمک می کند بانک ها نیازهای نقدینگی خودشان را 

بتوانند از این بازار تامین کنند.

وی تصریح کرد: درواقع بانک ها می توانند در این بازار با استفاده از اوراق 
دولتی کــه در اختیار می گیرند، این اوراق را مــورد معامله قراردهند و به 

نهادهای دیگر بفروشند و از طریق آن تامین مالی انجام دهند. 
صالح آبادی ادامه داد: همچنین ساماندهی بانک ها و اصلاح نظام بانکی 
یکی از محورهای جدی است که در بانک مرکزی شروع شده و برای هر یک 
از بانک ها در چارچوب کنترل ترازنامه ای که اتفاق می افتد برنامه مشخصی 
وجود دارد تا بــرای رفع ناترازی و  مدیریت ترازنامه خود چه اقداماتی باید 

انجام دهد که توسط حوزه نظارت بانک  مرکزی پیگیری و دنبال  می شود.
رئیس کل بانک مرکزی تاکید کرد: مجموعه اقداماتی که در حال انجام 
اســت در راســتای انضباط بخشی و ســاماندهی ناترازی بانک هاست که 
امیدواریم بتواند تداوم داشــته باشد و باعث شود آرامش را در نظام پولی و 

نهایتا کنترل متغیرهای کلان اقتصادی داشته باشیم.
صالح آبادی همچنین از برنامه بانک مرکزی برای مذاکرات با کشورهای 
مختلف در راستای برقراری تفاهمات پولی خبر داد و گفت: نماد روبل_ریال 
اخیرا رونمایی شد و در یک هفته که از معاملات این ابزار می گذرد، به طور 
میانگین دومیلیون روبل در روز معامله داشتیم که در روزهای آتی افزایش 

می یابد.

نمایش شلوار گلی 

در چند روز گذشــته بر روی صفحه گوشی های 
همراه هوشــمند ،ســامانه گوگل هشــدار مختلف 
هواشناسی را ارسال نموده واز طرفی اداره هواشناسی 
هم در برنامه های خبری هشدار های مختلفی را اعلام 
کرده است.بخشی از تلفات انسانی در چند روز گذشته 
بر می گردد به جدی نگرقتن هشدار ها  توسط مردم و 
بخش دیگری از آن به  ساخت و ساز های غیر اصولی 
در مناطق و مسیر سیل ها مرتبط است اما در این بین 

مسوولیت مدیران شهری کجاست؟
آیا به اعلام هشــدار ها اکتفا کردن کافی ست؟آیا 
نمی شــد که در همین چند روز که در اکثر مناطق 
کشور پدیده ی ســیل گرفتگی به وقوع می پیوندد 
گشت های هشدار تشکیل می شد و در مناطق  خطر 

ناک به مردم هشدار داده می شد؟
کاش  کمی از جدیت ها در امر پیگیری گشت های 
ارشاد در ایجاد گشت های هشدار سیل توسط نیروی 

انتظامی و شهرداری ها به کار بسته می شد.

سرمقاله

محمد حیدری 

یادداشت

گیشه خبر

نعل وارونه برای رفع 
کمبود انرژی 

نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در صددند با 
تصویب طرحی، مصرف انرژی در کارخانه های سیمان 

را کاهش دهند.
برای کشــوری چون ایران که مزیت انرژی در آن 
یکی از مهمترین مزایای جاری محســوب می شود، 
بی تردید کاهش مصرف انرژی یکی از اصولی ترین و 
منطقی ترین اقداماتی است که می تواند صورت گیرد. 
خصوصاً آنکه ایران با وجود حضور در میان بزرگترین 
دارندگان ذخایر انرژی، با محدودیت جدی انرژی برای 
مصرف صنایع در شــرایط کنونی روبروست و ناگفته 
پیداست که این محدودیت می تواند به عاملی بازدارنده 

برای توسعه صنعتی ایران در آینده بدل شود.
ادامه در صفحه 2

سید عباس حسینی

رئیس جمهور: 

در اجرای 
عدالت عقب 

مانده ایم 

وزیر امور خارجه در جمع رایزنان فرهنگی جمهوری اسلامی ایران در خارج از کشور:
می خواهیم به یک توافق خوب، قوی و پایدار دست یابیم

وزیر امور خارجه کشــورمان گفت: ما در دســتگاه دیپلماسی مذاکرات را 
دنبــال خواهیم کرد اما می خواهیم به یک توافق خوب، قوی و پایدار دســت 

یابیم.
به گزارش ایلنا، رایزنان فرهنگی جمهوری اسلامی ایران در خارج از کشور 
در آخریــن روز همایش خود با پذیرش دعوت حســین امیر عبداللهیان وزیر 
امور خارجه، جلســه اختتامیه خود را در جمع مشترک با مدیران وزارت امور 

خارجه برگزار کردند.
در این نشســت صمیمی که حجت الاسلام والمسلمین ایمانی پور رئیس 
سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی،معاونان این سازمان و تعدادی از معاونین 

و مدیران ارشــد وزارت امور خارجه حضور داشــتند، حسین امیرعبداللهیان 
وزیر امور خارجه طی سخنانی تاکید کرد: سیاست، اقتصاد، امنیت و فرهنگ 
حلقه های به پیوسته ای هستند که می توانند اهداف نظام را در خارج از کشور 

محقق سازند.
وزیر امور خارجه کشــورمان، تحول فرهنگــی، ضرورت هماهنگی هر چه 
بیشــتر نهادهای جمهوری اسلامی ایران در خارج از کشور در امور فرهنگی و 
رعایت مقررات کشور محل مأموریت را سه اصل مهم پیشبرد اهداف فرهنگی 

در خارج از کشور دانست.
امیرعبداللهیان در ادامه با اشــاره به ظرفیــت و توان بالای جامعه ایرانیان 

خارج از کشــور، توجه به ایرانیان خارج از کشــور، تسهیل هر چه بیشتر امور 
کنسولی، فرهنگی، اجتماعی و گسترش زبان تمدنی فارسی را از کار ویژه های 
مشترک وزارت امور خارجه و سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی عنوان کرد.

وزیر امور خارجه تأکید کرد: آیت الله رئیسی و تمرکز کنونی دولت بر تدوین 
قانون جامع ایرانیان خارج از کشــور یکی از مهمترین اقدامات در این زمینه 

است.
امیرعبداللهیان توجه ویژه وزارت امور خارجه در ده ماه گذشته بر دیپلماسی 
اقتصادی را، یکی دیگر از موضوعات بسیار مهم در دستور کار دستگاه سیاست 

خارجی عنوان کرد.

رئیس دســتگاه دیپلماسی کشــورمان در ادامه با تشریح آخرین تحولات 
مربوط به گفتگوهای رفع تحریم افزود: ما در دســتگاه دیپلماســی مذاکرات 
را دنبال خواهیم کرد اما می خواهیم به یک توافق خوب، قوی و پایدار دســت 

یابیم.
وزیر امور خارجه کشــورمان توجه هر چه بیشتر به جایگاه زبان فارسی که 
در شکل گیری هویت ایرانیان خارج از کشور سهم ویژه ای دارد را جز اولویت 

های وزارت امور خارجه و سازمان فرهنگ و ارتباطات اسلامی دانست.
در ادامه جلسه برخی از رایزنان فرهنگی مسائل، موضوعات و مشکلات خود 

را با وزیر امور خارجه در میان گذاشتند

صفحه2

صفحه2

صفحه6

صفحه6

آتش هورالعظیم به ایران 
نرسیده است

صفحه7
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سخنگوی وزارت امور خارجه:
 استمرار بربریت، تغییری در 
سرنوشت محتوم این رژیم 

آپارتاید ایجاد نمی کند

ســخنگوی وزارت امور خارجه گفت: اســتمرار 
بربریت، بــا حمایت آمریکا تغییری در سرنوشــت 
محتوم ایــن رژیــم آپارتاید صهیونیســتی ایجاد 

نمی کند.
به گــزارش ایرنا، »ناصر کنعانی« در توییتر خود 
نوشــت: »تخریب 6 منزل مسکونی فلسطینی ها در 
شرق اریحا توسط بلدوزرهای ارتش صهیونیستی در 
روز چهارشنبه ۵ مرداد؛ نمونه ای از اقدامات روزمره 
اشــغالگران از تخریب، شلیک، کشــتار، خشونت، 
سرکوب، دســتگیری حتی کودکان، نابودی زمین 

های کشاورزی، قطع درختان و ...است.«
وی ادامــه داد: »البته اســتمرار این  بربریت که 
در ســایه حمایت بی قید و شرط آمریکا صورت می 
گیرد، تغییری در سرنوشــت محتوم رژیم آپارتاید 

صهیونیستی ایجاد نمی کند.«

جان کربی مدعی شد: 
توافق روی میز قرار دارد

یک مقام ارشــد کاخ سفید مدعی شد: مذاکرات 
بــرای حصول یک توافق جدید با ایران تقریبا کامل 
شده اســت اما این، مسئولیت ایران است که توافق 

را بپذیرد یا نه!
به گزارش ایســنا، جان کربــی هماهنگ کننده 
ارتباطات اســتراتژیک در شــورای امنیت ملی کاخ 
سفید در یک نشست خبری همچون سایر مقامات 
آمریکایی تلاش کرد توپ را به زمین ایران بیندازد و 
تهران را مسئول به نتیجه نرسیدن مذاکرات احیای 

برجام بداند.
بنابر گزارش پایگاه خبری –تحلیلی آکسیوس، 
جــان کربی بــا تکیه بــر ادعاهای نخ نمــا و واهی 
واشــنگتن درباره ماهیت برنامه هسته ای کشورمان 
گفت: ما همچنان متعهد هستیم که اطمینان یابیم 
ایران هرگز به ظرفیت تولید ســلاح هسته ای دست 

پیدا نمی کند.
کربی همچنین گفــت: رئیس جمهور بایدن نیز 
کماکان معتقد است که دیپلماسی بهترین راه پیش 

رو برای رسیدن به این نتیجه است  
وی در ادامــه مدعی شــد: مذاکــرات )احیای 
برجام( تقریبا کامل شــده اســت و توافق روی میز 
قرار دارد اما این، بستگی به ایران دارد که بخواهند 
توافــق را بپذیرند یا نه.هماهنــگ کننده ارتباطات 
استراتژیک در شــورای امنیت ملی آمریکا با اشاره 
به توانمندی  موشــک های بالستیک ایران ادعا کرد 
که این موشــک ها تهدید هســتند و ایالات متحده 
همچنان اطمینــان خواهد یافت که توانایی دفاع از 
خود و متحدانش در برابر سایر رفتارهای تهدیدآمیز 
ایران را دارد.به گزارش ایسنا، مقامات آمریکایی در 
طول چندین ماه مذاکره غیرمستقیم میان تهران و 
واشــنگتن برای رفع تحریم ها و بازگشت آمریکا به 
برجام همواره تلاش کرده اند با فرافکنی مسئولیت 
حصول توافــق را متوجه ایران بداننــد و مدعی اند 
کــه توافق آماده بوده و روی میز قرار دارد.حســین 
امیرعبدللهیان وزیر امورخارجه کشورمان در گفت 
وگــوی تلفنی با جوزپ بورل مســئول سیاســت 
خارجــی اتحادیه اروپا تاکید کرد:  هیچ تردیدی در 
اراده دولت جمهوری اســلامی ایران برای رسیدن 
به یک توافق خوب، قــوی و پایدار وجود ندارد. اگر 
آمریکا با واقع بینی در مســیر دستیابی به راه حل و 
حصول توافق گام بردارد، توافق خوب قابل دسترس 
همــه طرف ها خواهد بود.وی در ادامه یادآور شــد:  
جمهوری اســلامی از آغاز مذاکرات تاکنون همواره 
حســن نیت و اراده جدی خود را برای رســیدن به 
توافق نشان داده است. اما آمریکا همواره اظهار می 
دارد که خواهان توافق است، پس باید در متن توافق 
و در عمل این رویکرد مشاهده شود.مسئول سیاست 
خارجــی اتحادیه اروپا نیز در ایــن گفت وگو اظهار 
داشــت: طرف ایرانی تاکنون اراده مثبت و جدی در 
روند مذاکرات از خود نشــان داده و اکنون زمان آن 

است که مذاکرات به نتیجه مطلوب برسد.

در تماس تلفنی با استاندار تهران صورت 
گرفت؛

دستور »مخبر« برای کمک 
فوری به حادثه دیدگان 

سیل امامزاده داوود
معــاون اول رئیس جمهور در تمــاس تلفنی با 
اســتاندار تهران بر ضرورت بســیج تمامی امکانات 
و تجهیزات برای امدادرســانی و کمک به آســیب 
دیدگان حادثه شب گذشــته امامزاده داوود تاکید 

کرد.
به گزارش مهر، »محمد مخبر« معاون اول رئیس 
جمهور در تماس تلفنی با استاندار تهران بر ضرورت 
بسیج تمامی امکانات و تجهیزات برای امدادرسانی 
و کمک به آســیب دیدگان حادثه شــب گذشــته 
امامــزاده داوود تاکید کرد.وی با اشــاره به ضرورت 
تســریع در عملیات نجات مفقودین، دستور داد: تا 
تمامی امکانات و ظرفیت های دســتگاه های مسئول 
هــر چه ســریع تر در اختیار نیروهــای عملیاتی و 
امدادرســان قرار گیرد.معاون اول رئیس جمهور هم 
چنین با تسلیت به خانواده های داغدیده، از »محسن 
منصوری« خواست تا خسارات مالی وارده به مردم و 
همچنین زیرساخت های عمرانی آسیب دیده را برای 

جبران و بازسازی گزارش نماید.

اخبار

مهرداد بذرپاش نوشت: سازمان هواشناسی مکلف بود ظرف 
دوســال شبکه ملی هشــدار و پیش آگاهی رخدادهای سیل، 

طوفان و گردوغبار را تکمیل نماید.
رئیس کل دیوان محاســبات کشور در صفحه شخصی خود 
نوشت: علیرغم گذشت ۵ ســال از تصویب قانون هوای پاک، 
مطابق ماده 26 قانون، ســازمان هواشناسی مکلف بود ظرف 
دوســال شبکه ملی هشــدار و پیش آگاهی رخدادهای سیل، 
طوفان و گردوغبار را تکمیل نماید، این مهم انجام نشده است.

  مهــرداد بذرپــاش در ادامــه تاکیــد کرد که تــرک فعل  
صورت گرفتــه، بــزودی در دســتور کار دیوان محاســبات 

قرارخواهد گرفت. 

قانون هوای پاک در سال ۱3۹6 به تصویب مجلس شورای 
اســلامی و به تأیید شورای نگهبان رســید که این قانون در 

همان سال به تمام دستگاه های ذی ربط ابلاغ شد.
همانطور که رئیس کل دیوان محاسبات کشور اشاره کرده، 
بر اساس ماده 26 این قانون، وزارت راه و شهرسازی )سازمان 
هواشناسی کشور( با همکاری سازمان هواشناسی مکلف شده، 
حداکثر ظرف مدت دوسال پس از ابلاغ این قانون، شبکه ملی 
هشــدار و پیش آگاهی رخدادهای سیل، طوفان و گرد و غبار 

را تکمیل کند.
گفتنی است؛ سازمان حفاظت محیط زیست مسئول نظارت 

بر حسن اجرای این قانون است.

رئیس کل دیوان محاسبات کشور: ترک فعل سازمان هواشناسی در دیوان محاسبات رسیدگی می شود نمایش شلوار گلی 
ادامه از صفحه اول

  متاســفانه پــس از حادثــه ی تلــخ 
جان باختن 2۱ تن از مردم عزیز اســتان 
فارس در سیل،  باردیگر خانواده هایی در 
وقوع ســیلاب  در روز های پنجپشنبه و 

جمعه داغدار شدند.
و همچنــان در چنــد روز آینده بارش 
ها و ســیلاب ادامــه خواهد داشــت.جا 
دارد مناطق احتمالی وقوع حادثه توســط 
شــهرداری ها و دســتگاه های مســوول 
تخلیه شــود تنها به هشــدار های خبری 

اکتفا نشود.
 و مهم تــر اینکه مردم بــه  نمایش با 
انقلابی  شــریف  نمایندگان  گلیِ  شــلوار 
مجلس تهران یا  نمایندگان سایر شهر ها 
پس از وقوع حوادث نیاز ندارند مردم به 

بازدید میدانی از ســیل اقای خاندوزی 
وزیر اقتصاد نیاز ندارند. آخر یکی نیســت 
بگوید حوزه مسئولیت وزیر اقتصاد  در این 
بین کجاست؟نه تنها حضور  بین مردم با 
بی تدبیری در پیش بینی و اطلاع رســانی 
به موقع حوادث و عــدم حفاظت از جان 
مردم، تبدیل به ضد ارزش می شود.بلکه 
متاسفانه  ظاهرا هستند گروهی که از آب 
گل آلود ماهی بگیرنــد و حتما »دریای 

نمایش ،ساحل ندارد«
 خدمت جناب شــهردار تهران هم  هم 

توصیه هایی دارم که
برای رفتن به درون گل و لای از وسیله 
ای بنام  چکمه استفاده می شود! و  حیف 

آن کفش های چرم که نابود کردید .
  برای ورود به گل و لای از کت و شلوار 
اســتفاده نکنید.  دوســتان همکار جناب 
اقای شــهردار اگر  در ورود ایشان  با کت 
و شلوار و کفش چرم به داخل گل و لای 
تعمــدی در کار نبوده پــس وقتی برای 
شــهردار، تدارک لباس و پاپوش مناسب 
دیده نمی شود تکلیف بقیه چیزها روشن 

است.
 ضمنا وقتی به جلســه جدید در جای 
دیگری می روید لباس تان را عوض کنید. 
این کار با یک تلفن حل می شــود. با پای 
خیس و وضع اشفته شهردارتر نمی شوید!

نعل وارونه برای رفع 
کمبود انرژی 

ادامه از صفحه اول
آنچه در این میان اهمیت دارد، تدوین طرح ها و 
برنامه ها با هدف بهینه سازی صنایع بر مبنای آمار، 
ارقام و مفروضات واقعی اســت.چرا که در صورت 
تدوین برنامه بر پایه داده های اشتباه، نه تنها هدف 
اصلی محقق نخواهد شــد بلکه صنایع ایران را به 

بیراهه خواهند برد.
در مقدمه طرح نمایندگان مجلس موســوم به 
»طرح بهینه سازی مصرف انرژی در کارخانه های 
سیمان« تاکید شده اســت برابر محاسبات اولیه 
کمیســیون برنامه و بودجه مجلس، برای تولیدهر 
تن ســیمان در کشــور به طور متوسط ۱۱۵ متر 
مکعب گاز طبیعــی و ۱2٠ کیلووات برق مصرف 

می شود.
بحث اصلی و شاید انحراف در تصمیم گیری از 
همین نقطه آغاز می شود. در حالی میزان مصرف 
انرژی الکتریکی برای تولید هر تن سیمان به طور 
متوســط ۱2٠ کیلووات برق اعلام شده است که 
بررســی ها نشــان می دهد میزان مصرف برق در 
خطوط جدید تولید ســیمان کشور که از بالاترین 
اســتانداردهای اروپایــی برخوردارند،حداکثر ۹۵ 
کیلووات ســاعت به ازاء هر تن سیمان و همچنین 
میــزان برق مصرفی کارخانه هــای قدیمی نیز در 
بالاترین میزان مصرف حدود ۱۱٠ کیلووات ساعت 

به ازاء هر تن سیمان است.
نمایندگان مجلس در صدد هســتند با تصویب 
این طرح، بهینه سازی مصرف انرژی را در واحدهای 
تولیدی سیمان اجرایی نموده و مصرف برق و گاز 
در کشــور را دســتخوش کاهش کنند تا بلکه در 
زمستان و تابســتان، واحدهای تولیدی سیمان با 
قطع گاز و برق روبرو نباشند و پیش بینی می کنند 
که از محل این بهســازیمصرف انرژی، نزدیک به 
2.7 هزار مــگاوات برق و در حــدود 2.۵میلیارد 
متر مکعب گاز در ســال صرفه جویی می شود. اما 
همان طور که توضیح داده شــد، این محاســبات 
براساس مفروضاتی غیرواقعی صورت گرفته است و 
در نتیجه اجرای این طرح، چنین هدفی را محقق 
نخواهد کرد و حتی می تواند مشــکلات صنعت در 
ایران به طور عام و صنعت سیمان را به طور خاص 
دوچندان نماید.در این مسیر شاید کماکان راه حل 
ســرمایه گذاری در صنعت برق و افزایش ظرفیت 
تولید بهترین راه حل باشد تا نه تنها مشکل عمده 
صنعت سیمان در زمســتان و تابستان را برطرف 
نماید بلکه گره از مشکلات عدیده صنعت سیمان 
و سایر صنایع نیز باز کند. بی تردید چنین اقدامی 
در راستای تحقق منویات مقام معظم رهبری برای 
افزایــش ظرفیت تولید در کشــور و خوداتکایی و 

بی اثر کردن تحریم ها نیز خواهد بود.
در انتها پیشــنهادات به شــرح ذیل خطاب به 
نماینــدگان محترم مجلس ارائــه می گردد تا در 
جهت بهینه سازی مصرف انرژی در صنعت سیمان، 

تصمیمات مقتضی اتخاذ نمایند.
 RDF پیشــنهاد دوم در این راستا، استفاده از
به عنوان سوخت جایگزین در کارخانه های تولید 
سیمان است که با فراهم شــدن بستر لازم و نیز 
مشارکت فعال ســازمان ها و نهادهای مسئول، با 
اجرا شــدن این طرح بالغ بر 2٠ درصد در مصرف 

سوخت صرفه جویی خواهد شد.
در پایان نیز باید اشاره کرد استفاده از سیستم 
های بازیافت انرژی حرارتی )WHR( ، انرژی های 
پاک و ســوخت های جایگزین و سایر راهکارهای 

اجرایی می تواند کار ساز و گره گشا  باشد.

سرمقاله

یادداشت

صفر تا صد کوپن
شهریور زمان خداحافظی با یارانه نقدی

در حالی ســخنگوی کمیســیون اقتصادی مجلس از آماده شدن 
زیرســاخت کالابرگ الکترونیک از شــهریورماه خبر داده که تاکنون 
مقامات دولتی عنــوان می کردند به دلیل این که هنوز کالابرگ آماده 
نشده است و هنوز موضع رسمی از سوی دولتی ها درباره زمان اجرای 

طرح کالابرگ شنیده نشده است.
مریــم فکری: کوپــن در راه اســت؛ این را به تازگی ســخنگوی 
کمیســیون اقتصادی مجلس اعلام کرده است. براساس گفته مهدی 
طغیانی، زیرســاخت کالابرگ الکترونیک در حال آماده سازی است و 

براساس وعده داده شده، در شهریور ۱4٠۱ آماده می شود.
طغیانــی در مصاحبه با یک برنامه رادیویی بــا ذکر این نکته که 
کالابرگ الکترونیک، مصوب بودجه ســالانه مجلس اســت، گفته که 
دولت در اجرا، به دلیلِ اتفاقات اردیبهشــت ماه و نیز اجرای حذف ارز 
42٠٠ تومانی، تفاوت هایی صورت داد، چون اوضاع آن گونه که تصور 

می شد، پیش نرفت.
وی عنوان کرده، براســاس وعده داده شــده، زیرساخت کالابرگ 
الکترونیک در شهریور ۱4٠۱ آماده می شود و کالای اساسی و ضروری 

با توجه به قول دولت، به صورت کالابرگ ارائه می شود.
طغیانی متذکر شده؛ مشمولان یارانه در قانون مشخص شده است 
و همین دامنه ای که مشــمول یارانه هدفمندی شدند، کالا برگ نیز 

دریافت می کنند.
البته محمد سبحان حسنی، معاون سیاسی استانداری ایلام کرده 
بود: پرداخت کالایی یارانه در شــهر ایلام به طور آزمایشــی اجرایی 
خواهد شــد. پس از آن نیز اعلام شــد که طرح کالابرگ در سه شهر 

گرمسار، آبیک و ایلام اجرا می شود.
اقلام مشمول طرح کالابرگ

سید کریم حسینی، نماینده مردم اهواز در مجلس نیز گفته است؛ 
قرار است که نرم افزاری را اجرایی کنند که پرداخت 6 الی ٨ قلم کالا 
در قالب این نرم افزار به شکل الکترونیکی انجام شود، یعنی مشمولان 
این طرح وارد نرم افزار می شوند و فروشگاه هایی که برای فروش تعیین 
شــدند هم این نرم افزار را دارند. اتفاقــی که پس از اجرای این طرح 
اتفاق خواهد افتاد، این اســت که مردم این اقلام موجود در نرم افزار را 
به قیمت شهریور ۱4٠٠ خریداری کرده و مبلغ را پرداخت می کنند و 

مابه التفاوت این مبلغ را دولت به فروشنده پرداخت می کند.

عضو کمیسیون اجتماعی مجلس اضافه کرده؛ این نرم افزار می تواند 
از تزریق پول به جریان اقتصادی کشور جلوگیری کند و راه حلی است 

که دولت وعده داده که کار به این شکل اجرایی شود.
حسینی در پاسخ به این سوال که زمان اجرای این طرح نرم افزاری 
چه زمانی خواهد بود؟ عنوان کرده؛ من شنیده بودم که این طرح قرار 
بود از تیر ماه اجرایی شود که نشد و تیر هم به صورت نقدی پرداخت 
شد اما با صحبت هایی که شده  به نظر می رسد که در روزهای نزدیک 
اجرا و پیاده سازی آن انجام شود و برای ماه مرداد به بهره برداری برسد.

وی تصریح کرده؛ اجرای این طرح تاثیر مثبت خود را خواهد داشت 
و قیمت ها واقعی می شــوند اما نگرانی که وجود دارد برای کالاهایی 
اســت که خارج از این نرم افزار هســتند که ما به دولت تذکر لازم را 
دادیم باید سازوکار نظارتی در مورد سایر اقلام هم وجود داشته باشد 
که جلوی این مســاله گرفته شود و ســایر اقلام قیمت هایشان بدون 

تغییر بماند.
سکوت دولت درباره زمان اجرای طرح کالابرگ

اما این اظهارات درباره کالابرگ در حالی است که تاکنون مقامات 
دولتــی عنوان می کردند به دلیل این که هنوز کالابرگ آماده نشــده 
است و هنوز موضع رسمی از سوی دولتی ها درباره زمان اجرای طرح 

کالابرگ اعلام نشده است.
محمــد مخبر، معاون اول رییس جمهور اواســط خردادماه به این 
موضوع اشــاره کرده و گفته بود: به دلیل این که هنوز کالابرگ آماده 
نشده است، ناچاریم یارانه نقدی پرداخت کنیم و این را ادامه بدهیم.

علی بهادری جهرمی، سخنگوی دولت نیز عنوان کرده بود: تا زمانی 
که زیرساخت فراهم نشود، پرداخت یارانه های کمک معیشتی ماهانه، 
به شــیوه کنونی که نقدی و واریز به حساب سرپرستان خانوار است، 

تداوم خواهد داشت.
سید احســان خاندوزی، وزیر امور اقتصادی و دارایی نیز دیروز در 
مراسم اختتامیه نخســتین مدرسه تابستانه سیاست گذاری اقتصادی 
در جمع خبرنگاران درباره سرانجام کالابرگ الکترونیکی گفته، دولت 
هنوز تصمیم نهایی درباره کالابرگ الکترونیکی اتخاذ نکرده اســت و 
پس از آماده شدن مقدمات، رییس جمهور در یکی از جلسات رسمی 

تصمیم نهایی را ابلاغ خواهد کرد.
این در شــرایطی اســت که نمایندگان مجلس پانزدهم اسفندماه 

۱4٠٠ و در جریان بررســی لایحه بودجــه ۱4٠۱، ضمن موافقت با 
حذف کالاهای اساسی از سبد ارز ترجیحی، تصویب کردند که دولت 
بایــد کالاها و خدماتی که ارز ترجیحــی 42٠٠ تومانی آنها را حدف 
می کند، از طریق کالابرگ الکترونیک و با نرخ پایان شهریور ۱4٠٠ در 

سقف سهمیه تعیین شده، به مردم عرضه کند.
از سوی دیگر، شــامگاه دوشــنبه نوزدهم اردیبهشت ماه، ابراهیم 
ربیســی، رییس دولت ســیزدهم طی گفت وگوی زنده تلویزیونی، از 
حذف ارز ترجیحی 42٠٠ تومانی خبر داد و گفت که تاثیرات تورمی 
این تصمیم، با ارائه کالابرگ الکترونیک که بعدا توزیع خواهد شــد، 

جبران می شود.
پرداخت یارانه ادامه دارد؟

در ایــن میان، دو هفته آینده چهارمیــن مرحله یارانه نقدی باید 
به حساب سرپرســتان خانوار واریز شود و سوالی که وجود دارد، این 
اســت که بالاخره دولت چه موضعی در قبــال طرح کالابرگ خواهد 
داشــت؛ این که آیا دولت به قانــون بودجه عمل می کند و کالابرگ را 
جایگزین یارانه نقدی می کند یا اینکه ممکن است به طرقی مجلس را 
متقاعد کند تا همچنان به پرداخت یارانه نقدی ادامه دهد.البته برخی 
از کارشناسان اعتقاد دارند بعید است که دولت بخواهد و بتواند یارانه 
نقــدی را حذف کند. چون زمانی که پرداخــت نقدی به مردم انجام 

می شود، حذف و جایگزینی آن واکنش های منفی به همراه دارد.

رئیس جمهور: 
در اجرای عدالت عقب مانده ایم 

رئیس جمهور گفت: کارهای خوبی در کشــور 
انجام شده اما در اجرای عدالت و بروکراسی اداری، 
عقب ماندگی داریم. پیچیدگی روز به روز بیشــتر 
می شــود و شــرایط پیچیده اداری موجب کندی 
کارها شــده که باید حل شود و مسئله بروکراسی 

اداری از معضلات کشور است.
به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی در دیدار 
با نخبگان همدان اظهار کرد: جریان انقلابی همواره 
باید مراقب جریان نفوذ و نفاق باشــند چون چهره 
خود را می پوشــاند تا اهداف خــود را دنبال کند. 
ضربه هایــی که از نفــاق خوردیم از کفــر و الحاد 

نخوردیم. جریان نفاق بسیار خطرناک است.
وی با اشــاره به سالگرد عملیات مرصاد، مطرح 
کرد: عملیات مرصاد یادآور رشــادت و شــهادت 
سربازانی است که در برابر افرادی که می خواستند 
راه را بر نظام ســلطه باز کنند، ایســتادند و مانع 

حرکت ظلمانی آن ها شدند.
رئیســی ادامه داد: سلحشوران و جوانان برومند 
ما افتخار آفریدند و عزت و افتخار را برای کشــور 
حفظ کردند. همواره باید رشادت عملات مرصاد در 

یادها زنده بماند.
رئیــس جمهور با بیان اینکه افرادی که در برابر 
امامان ایســتادند نمازخوانان و روزه گیران و قرآن 

خوانان بودند، توضیح داد: این جریانات به ما هشدار 
می دهد مراقب جریان الحاد و شرک و کفر باشیم. 
حضرت زهرا )س( با اشــک های دیدگان و خطبه 
های آتشین می خواستند مسئله نفاق را به ما نشان 

دهند. 
رئیســی ادامه داد: اگر انسان با چشم باز و آگاه 
حرکت کند و دوست و دشمن را بشناسد، خساراتی 
نیست ولی اگر نداند، جریانات پلید می خواهند خود 
را به ما تحمیل کنند. در عملیات مرصاد، عبرت های 

زیادی گرفتیم.
وی مطــرح کرد: امــروز رمــز موفقیت دولت 
همراهی، همکاری و مشورت است. عقول مختلفی 
در کنار اندیشــمندان است تا بر غنای آن بیفزاید. 
دولت مردمی یعنی همــراه مردم و معنای آن این 
اســت که همه دولتمردان در همه سطوح و بخش 
ها خود را محتاج بدانند تا بر مردم مشــورت کنند 
و نگاه آن ها در تصمیم گیری ها و تصمیم ســازی 
ها بدانند. مدیران حلقه های مشــورتی با نخبگان 

داشته باشند.
رئیــس جمهور با بیان اینکه اگــر فعل و ترک 
فعلی موجب ارتقا در کشور است باید پیگیری شود، 
گفت: این نگاه ها منتقل شــود و نگاه ها و دیدگاه 
های نخبگانی را باید داشــته باشیم و موفقیت ما 

برای ارتباط با جریان نخبگانی اســت. ارتباط را با 
ســطوح مختلف آغاز کردیم که ممکن است اعلام 
نشود اما دارد اقدام می شود. همواره نظرات را به ما 

منتقل کنید چون مورد استقبال دولت است.
رئیسی با اشاره به اصلاحات اقتصادی در کشور، 
توضیــح داد: اصلاحات اقتصادی برای جلوگیری از 
رانت خواری اســت تا امکانات به دست کسانی که 

در خط اول هستند، برسد.
وی خاطرنشان کرد: استفاده از نیروهای تحول 
گــرا و حزب اللهی در بدنه اجرایــی ضرورت دارد 

چون استفاده از این نیروها کارساز است.
رئیس جمهور با اشاره به اهمیت کار کارشناسی، 
بیان کرد: من به کار کارشناسی، مباحث اقتصادی و 
بحث آکادمیک اعتقاد دارم و پس از کار کارشناسی، 

باید تصمیم گرفت و اجرا کرد.
رئیســی ادامه داد: ما اولین دولتی هستیم که 
در آغاز ســال ۱4٠۱ مدیران و وزرا را ارزیابی کمی 
کردیم و بــا عدد، مانند کارنامه وضعیت کاری آنها 
را نشــان دادیم و این کار را در استان ها انجام می 

دهیم.
رئیس جمهور با اشاره به مسائل استان همدان، 
مطرح کرد: اقتصاد اســتان کشاورزی است و از آن 
نمی گذریم. کشاورزی باید محور باشد و مشکل را 

حل کنیم. مدیریت منابع آبی و اصلاح الگوی کشت 
با نظر ترویج گران حوزه کشــاورزی انجام شود تا 

بخشی از مشکلات حل شود.
رئیســی در رابطه با معادن اســتان، گفت: باید 
جلوی خام فروشــی را بگیریــم و معادنی که برای 

آن ها پروانه صادر شده را فعال کنیم.
وی ادامه داد: باید صنایع نیمه تعطیل را فعال و 
از زیرساخت های موجود برای رونق صنایع استفاده 

کنیم.  
رئیس جمهور بــا بیان اینکه دمشــکلی برای 
نام گذاری روزی به نام همدان وجود ندارد، توضیح 
داد: درخواست آن به شورای انقلاب فرهنگی ارسال 
شــود تا مهم ترین روز در همدان به نام این شهر، 
نام گذاری شــود. رئیسی در رابطه با وضعیت عفاف 
و حجــاب، گفــت: حجاب و عفاف قانون اســت و 
باید به آن عمل شــود به ما هم به قانون در کشور 
اعتقاد داریم.وی در پایــان خطاب به حاضرین در 
مراسم، خاطرنشان کرد: ارتباط خود را با مجموعه 
دولت حفظ کنید و به اســتاندار تاکید می کنم که 
با جوانان ارتباط داشــته باشــد. این حساسیت ها 
بســیار مبارک است و نگذارید سرد شود.  احساس 
مسئولیت بسیار مهم است و دشمنان می خواهند 

بچه های ما سرد شوند.

رئیس مجلس:

محمدباقر قالیباف گفت: فضای مجازی فضای کسب وکار مردم 
است اما اگر در همین فضا بی قانونی صورت گیرد زندگی و اقتصاد 

مردم را توامان برهم خواهد زد.
رئیس مجلس در مراســم گرامیداشت شــهید حجت الاسلام 
سیدرضا کامیاب با تاکید بر اینکه ما باید امروز تلاش کنیم اقتصاد 
را در انقلاب اســلامی اصلاح کنیم، گفت: می توان این کشور را با 
همین شرایط اقتصادی، دارایی های مادی موجود و ظرفیت های 
انسانی و داشتن یک برنامه منظم به ثبات اقتصادی رساند البته به 

شرط آنکه به سنت های الهی و مردم ایمان داشته باشیم.
وی با اشــاره به تصویب قانونی در مجلس بــرای تعدیل روند 
مجوزدهی برای ایجاد اشــتغال، بیان کرد: خوشــبختانه مجلس 
قانونی تصویب کرد که مردم برای دریافت مجوز درگیر بروکراسی 
اداری نشــوند و صرفاً در بستر شــبکه سایبری درخواست خود را 
برای ایجاد شــغل ثبت کنند و تنهــا 3 روز بعد جواب آن ها داده 
می شــود، در واقع بعد از 3 روز درخواست کننده مجاز است کار 
خود را آغاز کند و کســی هم نمی تواند جلوی آن را بگیرد، البته 
برخی از کارها نیز تائید محور هســتند که وزارتخانه ها و دستگاه 
هــای مربوطه باید طی 3 ماه به متقاضی جواب دهند در غیر این 
صورت بعد از این مدتِ زمانی، فرد کارآفرین می تواند کار خود را 

آغاز کند، این یعنی وقت مردم ارزش دارد.
قالیباف ادامه داد: بارها گفته ام ما در کشور علاوه بر قوای سه 
گانه قوه دیگری با عنوان قوه بروکراســی که اسب سرکشی شده 
داریم، قوه ای که قوای دیگر را به دنبال خود می کشاند و مردم در 
این نظام بروکراسی سرگردان هستند لذا ما باید آن را مهار کنیم 
به همین دلیل قانونی در راســتای مهار این اسب سرکش تصویب 
شــد به همین دلیل گفتم روز کارآفرینی ســالروز شهادت شهید 

کامیاب و عملیات مرصاد با هم مرتبط هستند.
وی تأکید کــرد: بارها با صدای بلند گفتــه ام؛ فضای مجازی 
فضای کســب وکار مردم اســت اما اگر در همین فضا، بی قانونی 
صورت گیرد زندگــی و اقتصاد مردم را توامــان برهم خواهد زد 
بنابرایــن نباید اجازه دهیم منافقین در فضای مجازی مانور دهند 
هرچند تا پای جان، پای ایــن اقتصاد دیجیتالی و فعالیت پلتفرم 

ها ایستاده ایم.
رئیس مجلس در ادامه افزود: امروز همان مسائل ابتدای انقلاب 
در گام دوم انقلاب همچنان مطرح است، دشمنان، همان دشمنان 
هستند و فقط صحنه و ابزار مبارزه عوض شده است چرا که زمانی 
می خواســتند بقایای جمهوری اسلامی را از بین برده و امروز می 
خواهند مقبولیت و مشروعیت آن را نابود کنند اما باید گفت؛ این 

مردم همان مردم هستند و خدای آن روز، خدای امروز است، فقط 
ما مســئولان نباید باورمان تغییر کند و به گونه ای عمل کنیم که 
مدیون شــهدا و امام شهدا نشــویم و روز به روز شرایط آسایش و 

عزت ملت شریف ایران را فراهم کنیم.

فضای مجازی فضای کسب وکار مردم است
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کدام مشمولان سهام 
عدالت می توانند وام بانکی 

دریافت کنند؟

گذاری  سپرده  شرکت  مدیرعامل 
مرکزی اوراق بهادار و تســویه وجوه 
)سمات( شــرایط توثیق سهام برای 
دریافــت وام را تشــریح و تاکیــد 
کرد: همه مشــمولان سهام عدالت 
می توانند از این ســهام بــه عنوان 

وثیقه استفاده کنند.
جمــع  در  باغســتانی  محمــد 
خبرنگاران با اشــاره بــه رونمایی از 
فاز اول ســامانه توثیــق الکترونیک 
هوشمند ستاره، درمورد اینکه برای 
تاخذ وام چه میزان سهام لازم است، 
گفت: این موضــوع در اختیار بانک 
بوده و بستگی به بانک دارد. ممکن 
است بانک برای ارائه وام ۱٠ میلیون 
تومانــی، 2٠ میلیــون تومان وثیقه 

بخواهد.
ســهام  مشــمولان  مورد  در  وی 
عدالت نیز توضیح داد: همه مشمولان 
ســهام عدالت می توانند از این سهام 
به عنوان وثیقه اســتفاده کنند. هم 
مشــمولانی که روش مســتقیم را 
انتخاب کرده و هیچ میزان از ســهام 
خود را نفروخته بودند، هم مشمولانی 
که روش مستقیم را انتخاب کرده و 
بخشی از ســهام خود را فروختند و 
هم مشمولانی که روش غیرمستقیم 
را انتخاب کــرده بودند. در واقع هر 
فرد بــه میزان دارایی خود می تواند 

برای توثیق سهام اقدام کند.
گذاری  سپرده  شرکت  مدیرعامل 
مرکزی اوراق بهادار و تســویه وجوه 
)ســمات( در ادامه در مــورد انتقال 
سهام عدالت متوفیان نیز توضیح داد: 
سامانه انتقال سهام عدالت متوفیان 
تا پایان شــریورماه راه اندازی شده 
و وراث ایــن افراد مــی توانند برای 

انتقال سهام عدالت اقدام کنند.

اخباراخبار

پانزدهمیــن اجلاس کمیســیون مشــترک 
اقتصادی جمهوری اســلامی ایــران و جمهوری 
بلاروس در روزهای ششم و هفتم مرداد ماه سال 
جاری در مینســک )پایتخت بلاروس( به ریاست 
وزیــر صنعت، معدن و تجارت کشــورمان و وزیر 

صنایع بلاروس برگزار خواهد شد.
»رحمت الله خرمالی« مدیرکل آســیای میانه، 
قفقاز و روسیه سازمان توســعه تجارت ایران در 
این زمینه اظهار داشــت: در این اجلاس تقویت و 
گسترش همکاری های متقابل در زمینه همکاری 

های تجاری و صنعتی، کشاورزی و پرورش ماهی، 
ســرمایه گذاری، زمیــن شناســی و منابع آبی، 
بهداشــت و داروســازی، حمل و نقل و همکاری 
فیمابیــن اتاق های بازرگانی در دســتور کار قرار 
دارد.وی با اشــاره به حجــم 4٠ میلیون دلاری 
تبادلات مالــی میان ایران و بــلاروس، ادامه داد: 
حجم مبادلات بسیار پایین است، بنابراین انتظار 
مــی رود در امتداد توافقــات و تفاهمات تبادلات 

تجاری دو کشور رشد یابد.
گفتنی است علاوه بر حضور هیات دیپلماتیک 

ایرانی در پانزدهمین اجلاس کمیسیون مشترک 
اقتصادی جمهوری اســلامی ایــران و جمهوری 
بلاروس، دیدار و گفت وگوی »ســید رضا فاطمی 
امین« با »یوری نظروف« معاون نخســت وزیر و 
بازدیــد از تعدادی مراکز صنعتــی از برنامه های 
دیگر سفر وزیر صمت و هیات همراه به مینسک 

است.
مشــترک  کمیســیون  اجلاس  چهاردهمین 
اقتصادی با بلاروس در بهمن ماه ۱3۹6 در تهران 

برگزار شده بود.

پانزدهمین کمیسیون مشترک اقتصادی ایران- بلاروس برگزار می شود

مملکت در گفت و گو با کارشناسان ثبت رکود تاریخی کاهش ساخت مسکن را بررسی کرد:
قیمت مسکن دوباره اوج خواهد گرفت

»نتیجه مهم کاهش میزان ساخت و ساز مسکن 
در کشور تعمیق رکود و افزایش قیمت ها است، زیرا 
که در حال حاضر علیرغم اینکه بسیاری از مردم توان 
خرید خانه را از دســت داده اند، امــا برخی افراد با 
توجه به رشــد فزاینده تورم بــرای حفظ ارزش پول 
خود، اقدام به حضور سرمایه گذارانه در بازار مسکن 
می کنند و همین موضوع تقاضا های سوداگرانه را در 
این بازار افزایش می دهد که خروجی آن در شرایطی 
که میزان عرضه کاهش پیدا کرده، افزایش بیشــتر 
قیمت مسکن است، بنابراین در فصل پاییز و زمستان 

باید منتظر افزایش بیشتر بهای مسکن باشیم.«
بر اســاس آمار های منتشر شــده، میزان تولید 
مسکن در شهر تهران طی فصل بهار به پایین ترین 
میزان طی حداقل ۱٨ســال گذشــته سقوط کرد 
و افــت 42 درصدی را به ثبت رســانده اســت. از 
ســویی این رکود تاریخی خانه ســازی بیش از هر 
عاملــی، متاثر از »جهش دوباره قیمت مســکن« 
در ابتدای ســال جاری است که باعث نااطمینانی 
سرمایه گذاران ساختمانی به آینده و ناتوانی بیشتر 
آن ها در فروش و در نتیجه انصراف از ادامه فعالیت 
شده است. ســازنده ها در مارپیچ تورم ملکی گیر 
افتاده اند، به طوری که »رشــد بیشتر قیمت« باعث 
تشدید خروج آن ها از بازار ساخت وساز شده است.

سال گذشته در شــهر تهران برای ساخت 4٠ 
هزار و ۵٠٠ واحد مسکونی پروانه توسط شهرداری 
تهران صادر شــد. بر این اساس ســال ۱4٠٠ در 
واقع هفتمین ســال رکود سنگین سرمایه گذاری 
ساختمانی در تهران بود، اما روند افت ساخت و ساز 
به شــکلی ادامه پیدا کرد که این سال در مقایسه 
با شش سال قبل از آن )سال های ۹4 تا ۹۹( خود 
واجــد یک رکورد بی ســابقه شــد. در واقع تیراژ 
ســاختمانی که در تهران در وضعیت نرمال سالانه 
بین ٨٠ تا ۱٠٠ هزار واحد مسکونی بود، از سال ۹4 
به بعد به حــدود 6٠ تا 6۵ هزار واحد کاهش پیدا 
کرد، اما این وضعیت نیز پایدار نبود و پارسال حجم 
ساخت و ســاز از کف رکوردی چند سال قبل از آن 
نیز پایین تر رفت و به 4٠ هزار و ۵٠٠ واحد رسید.

افزایش قیمت مسکن دوبار رقم خواهد 
خورد

مرتضی افقه کارشناس مسائل اقتصادی با اشاره 
به اینکه کاهش بی سابقه ساخت مسکن در کشور، 
به رکود موجود در این بــازار دامن می زند، اظهار 
داشت: با توجه به اینکه طی چند سال اخیر قیمت 
مسکن در تهران با رکود های بی سابقه روبرو بوده 
و بــه نوعی تاکنون چنین افزایش قیمتی را تجربه 
کرده است، این موضوع در وضعیت ساخت و ساز ها 

از دو طریق تاثیر گذاشته است.
وی افزود: از یک ســو با توجــه به این افزایش 
قیمت هــا توان خریــد بخش زیــادی از جامعه با 
کاهش روبرو شــده که ایــن موضوع باعث تعمیق 
رکود در بازار شده، از سوی دیگر با افزایش قیمت 

مصالح ساختمانی، دستمزد کارگر و...، هزینه تمام 
شده بخش مســکن با رشد بســیاری همراه بود 
که همین موضوع موجبــات آن را فراهم آورده تا 
بسیاری از سازندگان، دیگر از عهده تامین سرمایه 

برای ساخت و ساز بر نیایند.
افقه گفت: البته ذکر این نکته نیز ضروری است 
که بر خلاف تصور همگان که افزایش قیمت مسکن 
به نفع تولیدکننده اســت، امــا در عمل به دلیل 
کاهش تقاضا این موضوع باعث می شود، سازندگان 
نیز وقتی ببینند، تقاضا در بازار کم است، آن ها نیز 
میزان ساخت و ساز را کاهش دهند که این موضوع 
در ادامــه باعث بیکاری نیروی کار بخش مســکن 
می شــود و به دلیل اینکه صنعت مســکن بیشتر 
کاربر محور اســت به اصلاح تــا تکنولوژی محور، 
یعنی اشتغالزایی بیشــتری دارد تا اینکه بخواهد 

تکنولوژی خیلی در این زمینه موثر باشد.
این استاد اقتصاد دانشگاه چمران اهواز اضافه کرد: 
در نتیجه با تعطیلی پروژه های مســکن، تعداد زیادی 
از نیروی کار در این بخش که کارگران ســاده آن را 
تشکیل می دهند، شغل خود را از دست می دهند که 
این موضوع به رکود اقتصادی در کشور دامن می زند، 
چرا که بخش تقاضا در اقتصاد ملی نیز با نزول همراه 
می شــود، در نتیجه با تعمیق رکود در اقتصاد کشور، 
بازار مسکن نیز از این موضوع تاثیر پذیرفته و با رکود 
بیشتری روبرو می شود.وی ادامه داد: از سوی دیگر با 
توجه به اینکه نیروی کار بخش مسکن اکثرا از اقشار 
ضعیف جامعه از لحاظ اقتصادی هستند، بیکاری آن ها 
موجبــات افزایش فقر در جامعه را فراهم می آورد که 
همین مســئله با تبعات بسیار جبران ناپذیری کشور 
را روبــرو می ســازد، بنابراین کاهش آمار ســاخت و 
ســاز مسکن در کشور مانند دومینو عمل می کند، به 
طوریکه از یک ســو با تعمیق رکود در بخش مسکن، 
افزایش بیشــتر قیمت ها کلید زده می شود و از سوی 
دیگر با تعطیلی پروژه های عمرانی بیکاری بیشــتری 
رخ می دهــد که این موضوع نیز در نهایت به وخیم تر 
شــدن اوضاع اقتصادی بسیاری از اقشار ضعیف ختم 

می شود.افقه خاطرشان کرد: نتیجه مهم کاهش میزان 
ساخت و ساز مسکن در کشور تعمیق رکود و افزایش 
قیمت ها اســت، زیرا که در حال حاضر علیرغم اینکه 
بسیاری از مردم توان خرید خانه را از دست داده اند، 
اما برخــی افراد با توجه به رشــد فزاینده تورم برای 
حفظ ارزش پول خود، اقدام به حضور سرمایه گذارانه 
در بازار مســکن می کنند و همین موضوع تقاضا های 
سفته بازانه و سوداگرانه را در این بازار افزایش می دهد 
که خروجی آن در شــرایطی که میزان عرضه کاهش 
پیدا کرده، افزایش بیشتر قیمت مسکن است، بنابراین 
در فصل پاییز و زمســتان باید منتظر افزایش بیشتر 

بهای مسکن باشیم.
 اطمینانی در بخش ساخت و ساز مسکن 

وجود دارد
مهدی سلطان محمدی کارشناس بازار مسکن با 
اشاره به اینکه کاهش میزان ساخت و ساز مسکن 
دلایل متعــددی دارد، اظهار داشــت: با توجه به 
نااطمینانی که در بخش سرمایه گذاری بخصوص 
در صنعت مســکن وجود دارد، ســرمایه گذاران 
میل و رغبت چندانی بــرای حضور در این عرصه 

ندارند، که اولین تاثیــر این موضوع کاهش میزان 
ساخت و ساز ها توســط بخش خصوصی است، از 
ســوی دیگر به دلیل افزایش سرســام آور هزینه 
تولید بخش مســکن، این موضــوع دلیل دیگری 
است که باعث می شود، ســرمایه گذای در بخش 
مســکن کاهش پیدا کند.وی افزود: مشکلاتی که 
در فضای کســب و کار کشور وجود دارد، نیز مزید 
بر علت شــده تا اگر هم کسی قصد ساخت و ساز 
داشته باشد، با توجه به کاغذ بازی های اداری برای 
اخذ مجوز های گوناگون و همچنین فرآیند طولانی 
و خســته کننده این موضوع، به نوعی عطای کار 
را به لقایش بخشــیده و دیگر ســاخت و سازی را 
انجام ندهد، بنابرایــن باید موانع موجود در فضای 
کسب و کار کشــور از میان برداشته شود، در غیر 
این صورت، ســرمایه گذاری های بســیار کمتری 
در بخش مسکن و یا ســایر بخش ها انجام خواهد 
شد.این کارشــناس بازار مسکن گفت: هزینه های 
دخیل در ساخت مسکن نیز طی این چند وقت با 
افزایش بسیار زیادی روبرو بوده، رشد چند برابری 
قیمت مصالح ساختمانی از جمله سیمان، میلگرد، 
آهن و..، افزایش بیش از ۵٠ درصدی هزینه کارگر، 
افزایش قیمت زمین و...، موجب شــده که هزینه 
تمام شــده در این بخش بسیار زیاد شود و برخی 
از انبوه سازان نیز به نتوانند، تامین مالی پروژه های 
انبوه ســازی را انجام دهند.سلطان محمدی اضافه 
کرد: از ســوی دیگر با توجه به وضع اقتصادی که 
طی چند سال اخیر در کشور حکمفرما بود، قدرت 
خرید بســیاری از اقشــار جامعه با کاهش بسیار 
زیادی روبرو بوده، به طوریکه آن ها توان خرید خانه 
را از دســت داده اند، که این موضوع باعث کاهش 
تقاضا در بخس مســکن از سوی بسیاری از مردم 
شده، در چنین شرایطی سازندگان نیز از بیم آنکه 
واحد های ساخته شده، مشمول رکود در بازار شود 
و به فروش نرود، ترجیح می دهند در چنین فضایی 

ساخت و سازی انجام ندهند.

آغاز کاهش ۱۰ تا ۲۵ 
درصدی قیمت روغن  

خوراکی در کشور
معاون صنایع عمومــی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت از کاهش ۱٠ تــا 2۵ درصدی قیمت روغن 

خوراکی در سراسر کشور خبر داد.
مهدی بــرادران با حضــور در کارخانــه نازگل 
کرمانشاه از دستور وزارت صمت برای کاهش قیمت 

انواع روغن نباتی در بازار خبر داد.
وی افــزود: اگرچه این دســتورالعمل صبح امروز ابلاغ 
شــده و از شنبه )٨ مرداد( برای تمامی کارخانجات روغن 
کشــور لازم الاجرا اســت، اما کارخانه نازگل کرمانشاه به 
عنــوان اولین کارخانه کشــور از همین حالا تغییر قیمت 
را بــر روی محصولات آغاز کرده اســت.وی ادامه داد: این 
کاهــش قیمت برای انواع روغن هــای خوراکی بین ۱٠ تا 
2۵ درصد است.به گفته معاون وزیر صمت، این کاهش در 
مرحله اولیه است و در مراحل بعدی باز هم کاهش قیمت 
اعمال خواهد شد.برادران عنوان کرد: این کاهش قیمت به 
دنبال برنامه دولت برای کاهــش تعرفه واردات مواد اولیه 
مورد نیاز کارخانجات روغن اعمال می شود.وی هدف از این 
کار را حمایت از مردم و مصرف کنندگان اعلام کرد.معاون 
وزیر صمت با بیان اینکه همه کارخانجات ملزم به کاهش 
قیمت هستند، افزود: با هر واحدی که از این دستورالعمل 
پیروی نکند، برخورد خواهد شد.برادران درباره روغن های 
فعلــی موجود در بازار با قیمت قدیــم نیز اظهار کرد: قرار 
است برای این روغن ها نیز تخفیفاتی در نظر گرفته شود.

وی همچنین از پیگیری جدی برای آزادســازی صادرات 
روغن هم خبر داد و گفــت: با حذف ارز ترجیحی نگرانی 
بابت صادرات روغنی که مواد اولیه آن یارانه ای بود، نیست.

معاون وزیر صمت معتقد اســت، صادرات روغن علاوه بر 
پوشش بازارهای خارجی، می تواند با تامین سود مورد نیاز 
صنایع روغن به رقابتی شدن آنها در داخل هم کمک کند.

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی در دیدار 
با اعضای کانون بازنشستگان:

اولویت سازمان ارائه سایر 
خدمات به بازنشستگان در کنار 

پرداخت مستمری است
میرهاشم موسوی گفت: خدمت به پدران و مادران عزیزی 
که ما را عاشــق اهل بیت )ع( تربیت کرده اند؛ برای مدیران و 
کارکنان سازمان تأمین اجتماعی باعث افتخار است.میرهاشم 
موسوی به مناسبت روز خانواده و تکریم بازنشستگان با حضور 
در کانون عالی بازنشســتگان تأمین اجتماعی با اعضای این 
کانون دیدار و گفتگو کرد.مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی 
در ایــن دیدار گفت: خدمت به بــزرگان خانواده ها و پدران و 
مادران عزیزی که مردم ما را در محضر و عاشق اهل بیت )ع( 
تربیت کرده اند؛ برای مدیران و کارکنان سازمان تأمین اجتماعی 
باعث افتخار است.در این جلسه، موسوی و اعضای کانون عالی 
بازنشستگان ضمن تبرک جســتن از پرچم متبرک بارگاه 
اباعبدالله الحســین به بررسی موضوعات مربوط به معیشت، 
ســلامت و خدمات رفاهی بازنشستگان و مستمری بگیران 
پرداختند.مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی خدمت به بیش از 
چهار میلیون بازنشسته و مستمری بگیر سازمان تأمین اجتماعی 
و خانواده آنان را مهم ترین مأموریت سازمان تأمین اجتماعی 
اعلام کــرد و گفت: از همه امکانــات و ظرفیت ها برای ارائه 
خدمات بهتر به بازنشستگان استفاده می کنیم و اولویت سازمان 
تأمین اجتماعی این است که در کنار پرداخت مستمری ماهیانه 
به بازنشستگان که مهمترین وظیفه این سازمان است، خدمات 
متنوع دیگری نیز برای بهبود زندگی اجتماعی بازنشستگان 

عزیز ارائه دهد.
موسوی ادامه داد: اعزام بازنشستگان به سفرهای 
زیارتی، برگزاری مســابقات ورزشی و دیگراقدامات 
و فعالیت هــای فرهنگــی و اجتماعــی مربوط به 
بازنشســتگان با هدف ایجاد نشــاط و شادابی برای 
این عزیزان انجام می شــود و امیدواریم با مجموعه 
اقداماتی که انجام می شــود موجبات رضایتمندی 
بازنشســتگان عزیز را فراهم کنیم و دعای خیر آنان 
پشــتوانه ســازمان تأمین اجتماعی برای خدمت به 

جامعه بزرگ تحت پوشش این سازمان باشد.

مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران تصریح کرد: 
واحدهای پشتیبانی از عملیات حفاری اعم از خدمات 
فنی، نگهداری و تعمیرات، سازندگی و خدماتی نقش 
محوری و مکمل در تحقق کارکرد دکل ها و تولیدی 

شدن به موقع چاه های نفت و گاز دارند.
حمیدرضــا گلپایگانی از بخش هــا و واحدهای 
زیرمجموعــه مدیریت های خدمات فنــی حفاری، 
نگهــداری و تعمیرات، ســازندگی و خدمات ) واحد 
سوخت رســانی( بازدید و در نشســت های جداگانه 
با مدیران، رؤســا و کارکنان هر قسمت به گفت وگو 

نشست و از زحمات شبانه روزی آنها قدردانی کرد.
وی در نشســت بــا مدیر، رؤســا، متخصصان و 
کارکنان مدیریت خدمات فنی، ضمــن قدردانی از 
تلاش های شــبانه روزی مجموعه کارکنان عملیاتی، 
فنی و مهندسی و پشتیبانی، افزود: ارائه خدمات فنی 
و مهندسی به شرکت های متقاضی در مراحل حفاری 
چاه ها یا تعمیر چاه هــای در حال بهره برداری که به 
دلایل فنی با افت فشار  روبه رو شده اند، به منظور حفظ، 
نگهداشت و افزایش تولید بسیار مهم و درواقع مکمل 
عملیات حفاری است.مدیرعامل شرکت ملی حفاری 
ایران توانمندی شرکت ملی حفاری در ارائه خدمات 
یکپارچه فنی به مــوازات عملیات را وجه متمایز این 
شرکت با دیگر شرکت های حفاری در جهان دانست 
و گفت: در ســند تحول سازمان به این بخش توجه 
ویژه شــده و روزآمدی تجهیزات، تعمیرات دوره ای و  
بهره گیری از آخریــن فناوری های نوین مورد تأکید 
است.گلپایگانی اظهار کرد: متخصصان در این مدیریت 
نباید به صرف ارائه درخواســت از سوی شرکت های 
کارفرمایی و متقاضی نســبت به انجام خدمات اقدام 
کنند، بلکه باید با مشــتری مداری، روزآمدن کردن 
تجهیزات و دانش فنی، ابداع شیوه های جدید در رابطه 
با شتاب بخشی در عملیات تعمیر و تکمیل چاه ها و 
پیشنهاد کاربرد روش های نو به شرکت های بهره بردار   آگهی اعلان نظریه کمیسیون تشخیص ماده 12 

قانون زمین شهری

اداره کل راه و شهرسازی استان البرز

 کمیســیون تشخیص ماده 12 قانون زمین شــهری به موجب نظریه 222-401ک مورخ 1401/04/31 پلاک ثبتی 
6902 فرعــی، قطعه 399 تفکیکی، مفروزی از پلاک 684 فرعی از 19 اصلی به مســاحت 31/4439 مترمربع، به 
نشانی گرمدره روبروی مخابرات به استناد ماده 5 قانون زمین شهری دایرمزروعی تشخیص و اعلام نموده است ، لذا 
به اســتناد مصوبه مورخ  70/11/20مجمع تشخیص مصلحت نظام مراتب در دو نوبت و به فاصله 10 روز به اطلاع 
مالک و صاحب ســایر حقوق قانونی پلاک مطروحه می رســاند تا در صورت اعتراض احتمالی به نظریه صادره مراتب 
اعتراض خود را ظرف مدت 3 ماه از تاریخ انتشار آگهی به مراجع صالحه قضایی تقدیم دارند. بدیهی است در صورت 

اعتراض در مهلت مذکور این نظریه قطعی و لازم الاجرا است.
تاریخ  انتشار نوبت دوم 1401/05/22 تاریخ انتشار نوبت اول 1401/05/08 

 نوبت اول
وزارت راه و شهرسازی

اداره کل راه و شهرسازی استان البرز

)سرعت زیاد، نشانه برتری و قدرت نیست بلکه استقبال از خطر است (

  آگهی )تجدید اول( مناقصه عمومی یک مرحله ای 
)چاپ: در دو نوبت به شماره ۲۰۰۱۰۰۱۱۱۱۰۰۰۰۴۹(

روابط عمومی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه

کارفرما: اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان کرمانشاه 
موضوع تجدیــد اول مناقصه: پروژه تعمیر و روکش محور فرعی قلعه شــاه خانی_ 

میانراهان )بیلوار( سال ۱۴۰۱ استان کرمانشاه
مدت اجرا: ۱۸ ماه شمسی.

مبلغ برآورد: ۱۴۹/۸۱۵/۳۸۱/۲۴۱ ریال.
مبلغ تضمین شرکت در مناقصه:  ۷/۴۹۰/۷۷۰/۰۰۰ریال. 

 تاریخ درج در ســامانه ســتاد جهت دریافت اســناد مناقصه مــورخ ۱۴۰۱/۰۵/۰۹ 
می باشد. 

شرایط مناقصه گر: کلیه شرکت کنندگان می بایستی دارای گواهینامه حداقل پایه ۵ 
راه و ترابری از سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور باشند.

مهلــت دریافت اســناد: متقاضیــان میتواننــد حداکثر تــا روز چهارشــنبه مورخ 
۱۴۰۱/۰۵/۱۲ ساعت ۱۳:۰۰ جهت دریافت اسناد مناقصه به نشانی سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس  www.setadiran.ir مراجعه کنند.
لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام در سایت مذکور 

و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند(.
مهلت تحویل اسناد تکمیل شده: تا روز شنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۵/۲۲ ساعت ۱۳:۰۰ 

جهت ارائه اسناد به نشانی سامانه تدارک الکترونیک دولت )ستاد( مراجعه نمایند. 
تاریخ بازگشایی پاکات: ساعت ۱۰ صبح روز یکشنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۵/۲۳

اطلاعات دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات و ارائه پاکت الف )ضمانتنامه 
شرکت در مناقصه(: کرمانشاه - بلوار بنت الهدی صدر - روبروی فرمانداری - اداره 
کل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه - طبقه همکف - دبیرخانه - تلفن 

۰۸۳-۳۸۲۴۹۹۱۲ - ۱۴
 اطلاعات تماس سامانه ســتاد: جهت انجام مراحل عضویت در سامانه و مرکز تماس 

۴۱۹۳۴_۰۲۱ دفتر ثبت نام ۸۸۹۶۹۷۳۷ و ۸۵۱۹۳۷۶۸

ری و حمل و نقل جاده ای  اداره کل راهدا
استان کرمانشاه

نوبت اول

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب اســتان سیستان و بلوچستان )ایرانشهر( در 
نظر دارد پروژه ذیل را :

موضوع ردیف
مبلغ برآورد اولیه محل اجرا پروژه 

)ریال(
مبلغ تضمین شرکت 

در مناقصه )ریال(

زمان بازگشایی 
پاکت ها مربوط 

به اسناد 
ارزیابی کیفی 

زمان بازگشایی 
پاکت ها مربوط 
 به اسناد مالی 

یا پاکت ج

فهرست 
بهاء

1

احداث پل 
گرم بیت و 

واریانت های 
طرفین

شهرستان 
1401/05/24 405/756/941/85214/120/000/000دشتیاری 

ساعت 9 صبح 
 1401/05/24
ساعت 11 صبح

تجمیع 
شده راه 
و باند 
1401

بصورت مناقصه عمومی یک مرحله ای همزمان با ارزیابی کیفی ) فشــرده ( از طریق سامانه 
تدارکات الکترونیکی دولت برگــزار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اســناد 
مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشــایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadliran In.ir انجام خواهد شد و لازم است 
مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی 

امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. 
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با تلاش بانک مرکزی انجام شد:
پذیرش سهام متقاضیان 
تسهیلات بانکی به عنوان 

وثیقه در ۳ بانک

با رونمایی از فــاز اول طرح توثیق الکترونیک 
هوشمند دارایی ها، مردم می توانند از سهام خود 
در بازار سرمایه به عنوان وثیقه در 3 بانک استفاده 

کنند. 
به گزارش ایبِنــا، مصطفی قمری وفا، مدیرکل 
روابط عمومی بانک مرکزی در توئیتی نوشــت: با 
ابلاغ و اجرای دستورالعمل بانک مرکزی، مراسم 
رونمایی از ســامانه  وثیقه گذاری الکترونیک در 

سازمان بورس برگزار شد.
وی ادامه داد: با رونمایی از فاز اول طرح توثیق 
الکترونیک هوشمند دارایی ها، مردم می توانند از 
سهام خود در بازار سرمایه به عنوان وثیقه در سه 
بانک ملی، رســالت و مهر ایران برای دریافت وام، 

تسهیلات و ضمانت نامه بانکی استفاده کنند.
بانک مرکــزی دســتورالعمل اجرایی اعطای 
تســهیلات خرد با تنوع وثایق را ۵ اردیبهشــت 

۱4٠۱ برای اجرا به شبکه بانکی ابلاغ کرد.

رونمایی از سامانه 
وثیقه گذاری الکترونیک؛ 
تسهیل وثایق بانکی برای 
وام های تا ۲۰۰ میلیون 

تومان
مدیرکل روابط عمومی بانک مرکزی گفت: با 
ابلاغ و اجرای دســتورالعمل بانک مرکزی، امروز 
مراسم رونمایی از سامانه  وثیقه گذاری الکترونیک 

در سازمان بورس برگزار می شود. 
بــه گــزارش ایبِنــا، »مصطفی قمــری وفا« 
مدیرکل روابط عمومی بانک مرکزی در حســاب 
کاربری خود در توئیتر نوشــت: با ابلاغ و اجرای 
دستورالعمل بانک مرکزی، امروز مراسم رونمایی 
از ســامانه  وثیقه گذاری الکترونیک در ســازمان 

بورس برگزار می شود.
وی افزود: با رونمایــی از فاز اول طرح توثیق 
الکترونیک هوشــمند دارایی ها، مردم می توانند 
از ســهام خود در بازار ســرمایه به عنوان وثیقه 
برای دریافت وام، تسهیلات و ضمانت نامه بانکی 

استفاده کنند.
بانک مرکــزی دســتورالعمل اجرایی اعطای 
تســهیلات خرد با  تنوع وثایق را ۵ اردیبهشــت 

۱4٠۱ برای اجرا به شبکه بانکی ابلاغ کرد. 

رساختمانی در این عرصه به 
مدیرعامل بانک مسکن اعطا 

شد
به گزارش پایگاه خبری بانک مسکن - هیبنا ، 
نخستین گردهمایی »مسوولیت اجتماعی و صنعت 
ساختمان« با موضوع هم اندیشی و توان افزایی در 
صنعت ســاختمان، فرصت ها و چالش ها با حضور 
اکبر نیکزاد، رییس بنیاد مســکن انقلاب اسلامی، 
محمود شــایان مدیرعامل بانک مســکن، حسین 
علی شهریاری رییس کمیسیون بهداشت مجلس 
شورای اسلامی، حمزه شکیب رییس سازمان نظام 
مهندسی کشــور و اقبال شاکری نماینده مجلس 

شورای اسلامی برگزار شد.
در ایــن همایش به مدیر عامل بانک مســکن 
نشــان حامی مســوولیت اجتماعــی در صنعت 

ساختمان اعطا شد.
بانک مسکن این نشان را به سبب حمایت های 
ویژه از پروژه های ساختمانی که در آن مسوولیت 
اجتماعی مورد توجه قرار گرفته است، دریافت کرد.

همچنین در این همایــش از همکاری مهدی 
طحافچی مدیر عامل شرکت گروه سرمایه گذاری 
مســکن برای حمایت از پروژه های ساختمانی در 

این حوزه تشکر و قدردانی صورت گرفت.
حســین علی شــهریاری رییس کمیســیون 
بهداشــت مجلس شــورای اســلامی نیز با بیان 
اینکه کارهای بزرگی در بانک مســکن در حیطه 
مســوولیت اجتماعی و ساختمان صورت گرفته از 

دکتر شایان تشکر و قدردانی کرد.
همچنین در این مراسم پیام عزت ا... ضرغامی 
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
توســط مریم جلالی سرپرست مجموعه فرهنگی 

تاریخی نیاوران قرائت شد.
این رویداد با مشــارکت وزارت میراث فرهنگی 
و گردشــگری، بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، مرکز 
تحقیقات وزارت راه و شهرسازی، بانک های مسکن 
و ملت، دانشــگاه های تهران و شهید بهشتی و ... 

برگزار شد.

حمایت همه جانبه  بانک تجارت از زوج های 
جوان

بانک تجارت در تیرماه 
امسال ۱۴ هزار فقره وام 

ازدواج پرداخت کرد
بانک تجارت در بازه زمانی تیرماه سال ۱4٠۱، 
بــه ۱4 هزار و ۵٨6 نفر وام قرض الحســنه ازدواج 
و ۱٠ هــزار و 3٨۱ فقــره تســهیلات فرزندآوری 

پرداخت کرد.
به گــزارش روابط عمومی بانــک تجارت، این 
بانک در راســتای ایفای نقش در حوزه مسئولیت 
اجتماعی و تســهیل شــرایط ازدواج و معیشــت 
اعطای تســهیلات قرض الحسنه  زوج های جوان، 
ازدواج را در اولویــت برنامه هــای خود قرار داده و 
در همین راســتا ۱4 هزار و ۵٨6 نفر از متقاضیان 
در تیرماه امسال تســهیلات قرض الحسنه ازدواج 
خود را از شــعب این بانک دریافــت کرده اند. 2۱ 
هزار و ۹7۱ متقاضی دیگر نیز با تشکیل پرونده در 
نوبت دریافت تســهیلات قرض الحسنه ازدواج قرار 
دارند که پس از تکمیل مدارک و معرفی ضامنین 
بر اساس ضوابط تعیین شــده، تسهیلات خود را 

بلافاصله دریافت خواهند کرد.
بانک تجارت همچنین با هــدف اجرای قانون 
حمایت از فرزندآوری، تعــداد ده هزار 3٨۱ فقره 
تســهیلات در بــازه زمانی تیرماه بــه متقاضیان 

تسهیلات قرض الحسنه پرداخت کرده است.
در خرداد ماه سال جاری نیز بانک تجارت تعداد 
ده هــزار و 46۹ فقره تســهیلات در این بخش به 

متقاضیان اعطا کرده است.
بانک تجارت ســال ۱4٠٠ با اعطای تسهیلات 
قرض الحســنه ازدواج به بیــش از ۱٠6 هزار زوج 
جوان در کمک به ازدواج جوانان ایران اســلامی، 

نقش فعالی را ایفا کرده است.
هموطنانی که وام قرض الحسنه ازدواج خود را 
از بانک تجارت دریافت کنند همچنین می توانند از 
تســهیلات 3٠٠ میلیون ریالی طرح زوج مهر این 
بانک نیز بهره مند شــوند. براساس این طرح که با 
هدف اعطای تســهیلات به زوج هــای جوان برای 
تامیــن جهیزیه و مایحتاج اولیــه زندگی طراحی 
شــده، همه زوج هــای جوان دریافــت کننده وام 
قرض الحســنه ازدواج از شعب این بانک می توانند 
با خرید لوازم خانگی از فروشندگان طرف قرارداد 
بانــک در این طــرح )گروه انتخــاب الکترونیک، 
گروه لــوازم خانگــی پاکشــوما و مجموعه آقای 
فــرش( حداقل به میزان چهارصد و پنجاه میلیون 
ریال٬ علاوه بر دریافت وام قرض الحســنه ازدواج 
از تســهیلات مرابحه در این طرح به مبلغ سیصد 

میلیون ریال بهره مند شوند.
متقاضیان دریافت این تســهیلات پس از ثبت 
نام وام ازدواج در ســامانه بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران و انتخاب بانک تجارت برای دریافت 
این وام به شــعب بانک مراجعه کرده و هریک از 
زوجین پــس از دریافــت وام ازدواج می توانند با 
مراجعه به ســایت شرکای تجاری این طرح شامل 
گــروه انتخــاب الکترونیک، گروه لــوازم خانگی 
پاکشــوما و مجموعه آقای فــرش و خرید کالا به 
میزان حداقل 4۵٠ میلیون ریال و دریافت فاکتور 
خرید، برای دریافت تسهیلات 3٠٠ میلیون ریالی 
طرح زوج مهر به شعبه بانک تجارت مراجعه کنند.

ســود طرح تســهیلاتی زوج مهر۱۵ درصد با 
دوره بازپرداخت 36 ماهه بوده که از همه شــعب 
بانک تجارت در سراسر کشور قابل دریافت است. 
زوج های متقاضی دریافت وام قرض الحسنه ازدواج 
و تســهیلات طرح زوج مهــر می توانند اطلاعات 
کامل از شــرایط دریافت تســهیلات مذکور را از 
www. پایگاه اطلاع رسانی بانک تجارت به نشانی

tejaratbank.ir دریافت کنند.

اخباراخبار

با هدف توســعه گردشگری سلامت در کشــور، تفاهم نامه 
همکاری بانک رفاه کارگران و مرکز توسعه گردشگری سلامت 

کشورهای اسلامی امضا شد.
بــه گزارش روابط عمومی بانک رفاه کارگران، این تفاهم نامه 
طی مراسمی در حاشــیه اولین همایش و نمایشگاه بین المللی 
بیمارستان های خصوصی در محل مرکز همایش های بین المللی 

صدا و سیما، به امضای دکتر اسماعیل للـه گانی مدیرعامل بانک 
رفــاه کارگران و مهندس مجید زنگویی دبیرکل مرکز توســعه 

گردشگری سلامت کشورهای اسلامی رسید.
لازم به ذکر اســت، اولین همایش و نمایشــگاه بین المللی 
بیمارســتان های خصوصی طی روزهای 4 الــی 6 مرداد ماه با 

حضور فعال بانک رفاه کارگران برگزار شد.

تفاهم نامه همکاری بانک رفاه کارگران و مرکز توسعه گردشگری سلامت کشورهای اسلامی 
امضا شد

عملکرد اداره امورشعب استان خراسان رضوی بررسی شد
جلســه بررســی عملکرد اداره امور شعب 
اســتان خراســان رضوی با حضور قائم مقام 
مدیــر عامل ،اعضــای هیات مدیــره، دیگر 
مدیران ارشد بانک و روسای شعب این اداره 

امور شعب برگزار شد .
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، 
در این جلسه  ابوالفضل نجار زاده  قائم مقام 
مدیر عامل  بانک ، با اشــاره به ناترازی بانک 
از همکاران خواســت اســتراتژی خود را در 
راستای رفع ناترازی موجود پایه گذاری کرده 
و با تلاش و همت مضاعف در راستای رفع آن 

اقدام کنند . 
 نجارزاده با اشــاره به مشکلات معیشتی 
همکاران بیان داشــت این موضوع از ســوی 
مدیران ارشد بانک با جدیت در حال پیگیری  
است و از همکاران خواست تا به بهترین نحو 

ممکن به مشتریان خدمت رسانی کنند .
حسن مونسان ، عضو هیات مدیره بانک ، 
با بیان این مطلب که با برنامه ریزی هدفمند 
و هوشــمندانه می توان به اهداف رســید از 
همکاران خواســت تمامی تلاش خود را برای 

رسیدن به اهداف بکار ببرند . 
وی توجه به خواسته های به جا و درست 
مشــتری را عامل مهمی در موفقیت شــعب 
دانسته و گفت: بدون تلاش و همدلی رسیدن 

به اهداف غیرممکن خواهد بود . 
مونســان با بیان این مطلــب که کارکنان 
بانــک ملی ایران ، افراد خدوم و خدمتگزاری 
هستند که در تمامی شرایط دست از خدمت 
رسانی نکشــیده اند ، توجه به مشکلات این 
قشر زحمتکش را از مهمترین وظایف مدیران 

دانست .
صمد عزیز نژاد دیگر عضو هیات مدیره  در 
این جلسه از روسای شعب خواست تا شرایط 
و اهداف شعب را برای همکاران تبیین نموده 
و با همفکری و هم افزایی در راستای رسیدن 

به اهداف حرکت کنند. 
وی همچنیــن توجــه به خواســته های 
همکاران را از وظایف مهم بدنه مدیریت بانک 
دانســته و به همکاران این اطمینان را دادند 

که این مهم در حال پیگیری است .
محمد نجف زاده معاونت شعب و بازاریابی 
منطقه دو کشــور ضمن تقدیر از تلاش های 
صورت گرفته از همکاران خواست تا با شتاب 
و قدرت بیشــتری در راســتای رســیدن به 

اهداف قدم بردارند .
 نجف زاده در ادامه ســخنان خود افرود: 
با توجــه به بانک محور بــودن اقتصاد ایران 
انتظارات از بانک ها بالا اســت و در خصوص 
بانک ملی ایران ، بــه عنوان بازوی اقتصادی 

دولت این انتظارات دوچندان است . 
وی با بیان این مطلب که اســتان خراسان 
رضوی و بویژه شهر مشهد بدلیل وجود مضجع 
شــریف امام رضا )ع( و حضور دائمی عاشقان 
و دلدادگان این امام رئوف ، قطب گردشگری 
مذهبی در کشور اســت؛ به همکاران توصیه 
کــرد تا با برنامه ریزی هدفمند در راســتای 

جذب منابع اتباع سایر کشورها اقدام نمایند 
و در راستای ارتقای جایگاه بانک ملی ایران ، 

از هیچ کوششی فروگذار نکنند .
معاون شــعب و بازاریابی منطقه دو کشو 
همچنین از همکاران خواســت با مشــارکت 
حداکثری در راستای طرح همت ملی تلاش 
کنند  چرا که استان خراسان رضوی جایگاه 

ویژه ای در بانک ملی ایران دارد .
در ادامه این جلســه فرهاد معقول معاون 
منابــع انســانی ، توجه به موضوع ســرمایه 
انســانی را امــری مهم دانســته و بیان کرد:  
مشکلات مختلف در این خصوص از مدت ها 
قبل احصا شده و مدیران ارشد بانک در حال 

برنامه ریزی به منظور رفع آن می باشند . 
وی با اشــاره بــه موضوع کســر کادر در 
شعب گفت: از چندین روش مختلف درصدد 
جذب نیرو هستیم تا ضمن جبران کسر کادر 
بتوانیم فضای رشد و ارتقای مناسبی را برای 

همکاران مهیا نماییم .
علیرضــا ماهیار معاون فنــاوری اطلاعات 
بانک نیز در این جلســه در سخنانی با اشاره 

به تعدد ســامانه ها و زمان بر بودن آنها اعلام 
داشــت: در حال برنامه ریــزی برای تجمیع 
سامانه ها هســتیم که این فرآیند در مرحله 
نهایــی خود می باشــد و بــه زودی به بهره 

برداری خواهد رسید . 
علیرضــا ماهیــار توجه به تحــولات در 
بانکداری و پیشرو بودن در عصر دیجیتال را 
از عوامل مهم  پیشرفت سازمان ها دانست و 
بیان کرد: بانک ملی ایران در حال گذر از این 
دوران است و قطعا آینده روشنی پیش روی 

بانک خواهد بود . 
وی  همچنیــن به منظور توســعه خدمت 
رســانی به مشــتریان از همکاران خواست تا 
نیازهای مشتریان در خصوص خدمات نوین 

بانکداری را احصا و گزارش کنند .
شــایان ذکر اســت در ابتدای این مراسم 
حمید صفایی نیکو رئیس اداره امور شــعب 
استان خراسان رضوی ضمن ارائه گزارشی از 
عملکرد اســتان  گفت:  همکاران اداره امور 
با تلاش و همدلی در راســتای اهداف بانک 
قدم بر می دارند و مصمم هستند تا با تلاشی 

مضاعف به این اهداف برسند .
در پایان این جلســه پنل پرسش و پاسخ 
با حضور مدیران ارشــد بانک برگزار شــد  و 
همــکاران مشــکلات شــعب در بخش های 

مختلف را بیان کردند .
شایان ذکر است همزمان با حضور مدیران 
ارشــد بانک و با حضور قائم مقام مدیر عامل 
، عضــو هیات مدیره ، مدیر امور حراســت ، 
رئیــس اداره کل روابط عمومی و رئیس اداره 
امور شعب استان خراســان رضوی از شعب 
سپاد ، بلوار خیام شمالی ، شهید هاشمی نژاد 
، بلوار هاشــمیه و هــم چنین صندوق امانت 
شــعبه بلوار سجاد مشهد بازدید به عمل آمد 
و طی آن معاونت شعب و بازاریابی منطقه دو 

کشور از زحمات همکاران تقدیر کرد .

عضو هیات مدیره بانک توســعه 
تعــاون رویکرد جدید بانک را توجه 

به زیرساخت های توسعه و اشتغال 
کشور دانست.

عضــو  محمدجعفرایرانــی 
هیات مدیــره بانک توســعه تعاون 
در پی سفر اســتانی رئیس محترم 
جمهــور و هیات دولت به اســتان 
همدان، به این استان سفر نمود و در 
روز نخست ایشان از شعب مرکزی 
همدان، شهید مدنی همدان، بهار و 
لالجین بازدید داشته و عملکرد این 

شعب را مورد بررسی قرار داد.
بایــد تلاش کنیم  ایرانی گفت: 
تــا بخش تعاون اقتصاد کشــور در 
نقش  ایفای  اقتصاد،  کنونی  شرایط 
فعال تری نماید. در این ســفر که با 
همراهــی مدیران اســتانی صورت 
گرفت شــیراوند مدیر شعب استان 
همدان ضمن تشکر از عضو هیئت 
مدیره بــه جهت حضــور موثر در 
اســتان، نقطه نظرات بیان شــده 

توسط ایشان را روشن کننده مسیر 
حرکت به ســمت تحقق اهداف و 

برنامه عملیاتی شعب دانست.
در ادامــه ایــن ســفر ایرانی، از 
پروژه هایی که با مشارکت بانک در 
حال تکمیل و اجرا می باشند بازدید 
نمود. طی این برنامه، از کارخانه قند 
هگمتان که بــا 3٠٠ میلیارد ریال 
تعاون در  بانک توســعه  تسهیلات 
حال ادامه فعالیت می باشــد بازدید 

به عمل آمد.
شایان ذکر است این شرکت یکی 
از مشــتریان ویژه اســتان بوده که 
توانسته است تعامل بسیار مطلوبی 
را با بانک برقرار نماید و از خدمات 
مختلــف اعتبــاری و مالــی بانک 

استفاده نماید.
از مدیران  ایرانی ضمن قدردانی 
شــرکت یاد شده به جهت تعاملات 
مطلــوب بــا اســتان ظرفیت های 
همکاری پیش رو را بسیار گسترده 
عنوان نمــود و در خصــوص ارایه 
خدمات بانکی به این شرکت اعلام 
آمادگــی نمود.عضو هیــات مدیره 
بانک توســعه تعاون گفت: فعالیت 
و  نوعــی مجاهدت  تولید  دربخش 
ایثار اســت که باید مــورد توجه و 

تامل بیش از پیش قرار گیرد.
در ادامــه بازدیــد از پروژهــای 
استان، ایرانی به همراه هیات همراه 
از پروژه ســفره خانه ســنتی ایران 
زمین واقع در شــهر لالجین که با 
دریافت 37 میلیارد ریال تسهیلات 
از بانک توسعه تعاون به بهره برداری 
رسیده اســت بازدید نمود و توسعه 
گردشگری را پدیده ای تاثیرگذار در 

امر جذب توریست در منطقه عنوان 
نمود.

در ادامه، عضو هیات مدیره بانک 
توسعه تعاون با حضور در مدیریت 
شــعب اســتان همدان در جلسه 
کمیته راهبردی استان که با حضور 
کارشناسان مدیریت شعب و رؤسای 
شعب اســتان برگزار گردید حضور 
برنامه های  یافت و ضمن تشــریح 
کلان بانک، نقطه نظرات حاضرین 

درجلسه را مورد بررسی قرار داد.
همچنیــن عضو هیــات مدیره 
بانک توســعه تعاون به همراه سید 
محمدرضا حســینی معاون توسعه 
مدیریــت و منابــع وزارت تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعــی بــا حضور 
اســتان همدان،  در میــز خدمت 
بــه عنوان نماینــدگان تام الاختیار 
دستگاه اجرایی مرتبط، به سوالات، 
پیشــنهادهای  و  درخواســت ها 
مراجعین پاســخ گفتنــد. این میز 
خدمــت همزمان با ســفر رییس 
جمهــور و هیات دولت به اســتان 
همدان و در راستای تبیین عملکرد 
و تســهیل فعالیــت نقش آفرینان 
اقتصادی و حل مشکلات و مسائل 
مردمــی در بخش هــای مختلــف 
اجرایی دولت تشکیل گردیده است.

ایرانی در ادامه این سفر همچنین با 
حضور در منــزل زنده  یاد کیومرث 
زندیه مدیر فقید شــعب اســتان 
همدان، بــا خانواده ایشــان دیدار 
و گفتگو نمود و یــاد آن مرحوم را 

گرامی داشت.

عضو هیات مدیره بانک توسعه تعاون:
رویکرد جدید بانک توسعه تعاون، توجه به زیرساخت های توسعه و اشتغال کشور است

ابلاغ نظریه تکمیلی هیات کارشناسان 
خانم مهشیدذره ودیگران بطرفیت خانم : مونا ذره  ودیگران ضمن اعتراض نسبت 

به دادنامه شماره 9209971425200208 مورخ 92/4/10 صادره از شعبه دوم دادگاه 
عمومی حقوقی شهرستان رودسر بخواسته افراز ملک،دادخواستی به خواسته اعاده دادرسی 
تقدیم دادگاه شــعبه پنجم دادگاه تجدیدنظر اســتان گیلان واقع در رشــت بلوار مدرس 
حدفاصل پل جانباران و میدان امام حسین دادگستری کل استان گیلان دادگاههای تجدید 
نظر اســتان – نموده و به شــماره بایگانی 921066ثبت گردیده است در اجرای ماده 260 
قانون آیین دادرســی مدنی بدین وسیله وصول نظریه تکمیلی هیات کارشناسان اعلام می 
شــود ظرف یک هفته از تاریخ ابلاغ این اخطار با مراجعــه به دفتر دادگاه و ملاحضه نظریه 
تکمیلی کارشناسی چنانچه مطلبی دارید نفیاًیااثباتاً به طور کتبی اظهار نمایید پس از انقضای 
مدت یاد شده دادگاه پرونده را ملاحضه و تصمیم شایسته اتخاذمی نماید. . به علت مجهول 
المکان بودن و مشــخص نبودن آدرس جمعی از خواندگان آقایان و خانم ها : بهراد صالحی 
نژاد- لعیا ذرین – امیرعباس والاگهر –امیر حســن والاگهر– فاطمه ذرین – خسرو ذرین – 
فهیمه والاگهر – آمنه بخشــی پور – حواصالحی نژاد و بهنام صالحی نژاد ، به تجویز ماده 73 
قانون آیین دادرسی دادگاههای عمومی و انقلاب در امور مدنی و دستور دادگاه مراتب یک 
نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشــار آگهی می شود تا نامبردگان فوق الذکر پس ازانتشار 
آگهی و اطلاع از مفادآن به دفتر دادگاه شعبه پنجم تجدید نظر مراجعه نموده و ضمن اعلام 
نشانی کامل خود ،جهت اطلاع از نظریه تکمیلی کارشناسی و اظهار هرگونه مطلبی نفیاً یا اثباتاً 

در این دادگاه حاضر شوند.
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مدیر دفتر شعبه پنجم دادگاه تجدید نظراستان گیلان – مصطفوی 

آگهی مزایده اموال منقول ) نوبت دوم ( 
شماره بایگانی 0000327 

به موجب پرونده به شــماره بایگانی 0000327 این اجرا و در راســتای اجرای مفاد 
نیابت به شــماره 140048990010768221 – 1400/08/26 ارسالی از اجرای 
احکام مدنی دادگســتری مریوان ، در جهت وصول محکوم به مال زیر متعلق به خانم 
ســودابه نعمتی از طریق مزایده به فروش می رسد.مشــخصات اموال: یک دستگاه 
»لیبل گیر« : دستگاه مورد نظر برای جداسازی Pet ها از پرک های آسیاب شده )بطری 
های پلاستیکی( مورد اســتفاده قرار میگیرد و در صنایع بازیافت قطعات پلاستیکی 
کاربرد دارد. دستگاه ســاخت شرکت سوک سان کشور کره جنوبی است. شامل یک 
هایر)ورودی( ، یک مخزن شست و شو و یک قسمت خروجی می باشد که هر قسمت 
تجهیزات مربوط به خودرا دارد. دستگاه در حال حاضر در خط تولید قرار ندارد اما در 
صورت انجام تعمیرات لازم قابلیت اســتفاده را دارد.که از سوی کارشناسان رسمی 
دادگستری با در نظر گرفتن جمیع جهات موثر در قیمت گذاری ، قیمت یکدستگاه لیبل 
گیر مورد برسی شامل یک دستگاه سانتریفیوژ عمودی دارای بدنه از ورق فولادی ضد 
زنگ و به شکل مکعب مستطیل به ابعاد 0.70.7X مترو ارتفاع 2 متر با تغذیه کننده 
ورودی با ماردون و موتورگیربکس 3 فاز 4کیلووات با پولی و تســمه های ارتباطی و 
هســته مرکزی شامل استوانه مشبک با پر ه های متصل به ان و موتورگیربکس 7.5 
کیلو وات که روی پایه فلزی نصب شده است به همراه یک دستگاه هات واش )شست 
و شوی آب گرم( شامل مخزن استوانه ای به قطر 1.5 متر و ارتفاع 2 متر اخته شده 
از ورق فــولادی ضد زنگ با محور و پره های همــزن و موتور گیربکس 3فاز هفت و 
نیم اســب بخار و کویل سیر کوله آب گرم به همراه  لوله و ماردون تخلیه Pet و کل 
مجموعه قســمت خروجی که این مجموعه نیز روی پایه فلزی نصب شده است جمعا 
دو میلیارد و دویســت میلیون ریال معادل دویســت و بیست میلیون تومان برآورد 
گردیده اســت.روز مزایده 1401/05/23 ساعت 9-10 صبح محل مزایده: اجرای 
احکام مدنی دادگســتری ســیاهکل اموال فوق الذکر با اوصاف بیان شده در حضور 
نماینده دادستانی از طریق مزایده به فروش می رسد و قیمت پایه از مبلغ ذکر شده 
شروع شــده و کسی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد نماید برنده مزایده محسوب و می 
بایست 10% مبلغ پیشنهادی را باید فی المجلس پرداخت و مابقی را ظرف مدت یک 
ماه پرداخت نماید و در صورت عدم پرداخت مابقی ظرف مدت مقرر 10% واریزی به 
نفع صندق دولت ضبط خواهد گردید. در ضمن علاقه مندان می توانند جهت بازدید از 

ملک 5 روز قبل از مزایده با هماهنگی اجرای احکام مدنی اقدام نمایند.
مدیر اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان سیاهکل – سعید پورولی
قاضی شعبه اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان سیاهکل – محمد علی عموئی
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آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی حوزه ثبتی سوادکوه شمالی)نوبت اول(

نظر به دستور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ ، املاک متقاضیانی که در هیات موضوع 
ماده ۱ قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی سوادکوه شمالی مورد رسیدگی و 
تصرفات مالکانه و بلامعارض آنــان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع 

عموم به شرح ذیل آگهی می گردد : 
املاک متقاضیان واقع در قریه آبدنگسر پلاک ۱۶۷۸ فرعی ۱۲۸ اصلی بخش 
۱۵ حوزه ثبت ســوادکوه شــمالی به مالکیت نوراله پره نسبت به شش دانگ 
یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۲۲۸/۶۷ متر مربع خریداری بدون 

واسطه از حاج علی افضلیان مالک رسمی .
لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای 
فاقد ســند رســمی و ماده ۱۳ آیین نامه مربوط به این آگهــی در دو نوبت به 
فاصله ۱۵ روز از طریق این روزنامه محلی / کثیرالانتشــار در شهرها منتشر 
و در روســتاها علاوه بر انتشار آگهی، رای هیئت الصاق در صورتی که اشخاص 
ذی نفع به آرای اعلام شــده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین 
آگهی و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت و تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض 
در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه 
عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و 
صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست  . بدیهی است برابر 
ماده ۱۳ آیین نامه مذکور در مورد قســمتی از املاکی که قبلًا اظهارنامه ثبتی 
پذیرفته نشده، واحد ثبتی با رای هیئت پس از تنظیم اظهارنامه حاوی تحدید  
حدود ، مراتــب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان به 
اطلاع عموم می رســاند و نسبت به املاک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید 

حدود واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول ۱۴۰۱/۰۵/۰۸
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱۴۰۱/۰۵/۲۴

شناسه آگهی : ۱۳۵۵۱۰۲
مهدی آزاد رئیس اداره ثبت اسناد و املاک سوادکوه شمالی
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سرپرست اداره کل بیمه سلامت استان بوشهر:
پوشش هزینه های خدمات درمان 
نازایی بیمه شدگان سازمان بیمه 

سلامت

بارگاهی سرپرســت اداره کل بیمه ســلامت استان 
بوشهر گفت: پوشش هزینه های خدمات درمان نازایی 
بیمه شدگان سازمان بیمه ســلامت شامل خانم های 
متاهل دارای ســن تا 4۹ سال تمام و آقایان متاهل که 
شرایط ناباروری اولیه یا ثانویه را داشته باشند ، می باشد 
، لذا این بیمه شــدگان با مراجعه به مراکز طرف قرارداد 
می توانند از مزایایی این خدمات بصورت بیمه ای استفاده 
نمایند ، همچنین در صورت مراجعه به مراکز غیر طرف 
قرارداد با ارائه مدارک و مســتندات خدمات دریافتی از 
آن مراکز و ارائه به واحد خســارت متفرقه این اداره کل، 
می توانند از مزایایی این خدمات بصورت بیمه ای بهره 
مند گردند.وی افزود: تعهدات سازمان بیمه سلامت در 
مراکز دولتی ، ۹٠ درصــد تعرفه مصوب بخش دولتي 
و در مراکز عمومي غیردولتــي و مراکز خصوصی ، ۹٠ 
درصد تعرفه مصوب بخش عمومي غیردولتي در تعهد 
بوده و قابل پرداخت می باشــد . بارگاهی تصریح کرد: 
در استان قرارداد همکاری با مرکز ناباروری امید منعقد 
گردیده تا بیمه شدگان در همان مرکز خدمات را بصورت 
تعرفه بیمه ای دریافت نماینــد و نیاز به ارائه مدارک و 
مستندات به اداره کل جهت پرداخت از طریق خسارت 
متفرقه نباشند .سرپرست اداره کل بیمه سلامت استان 
بوشهر اشاره کرد: در راستای حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت در خصوص پوشش بیمه ای کلیه مادران باردار 
فاقد پوشش بیمه¬ تا پایان دوره شیردهی و همچنین 
کودکان آنها تا پایان پنج سالگی، اقدامات لازم در استان 
بعمل آمده و بیمه شدگان مذکور می توانند با مراجعه 
به دفاتر پیشخوان و ارائه مستندات و ثبت اطلاعات ، از 
این خدمات بهره مند گردند .وی افزود: پوشش بیمه ای 
پایه صادره برای مادران باردار و نوزادان ، بیمه ســلامت 
همگانی ، بدون انجام ارزیابی وســع و رایگان ، با اعتبار 
یکساله و بدون رعایت شرط خانوار خواهد بود و فرزندان 
این مادران ، بعد از تولد نیز می توانند از این پوشش بیمه 

بهره مند شوند.

هیأت مدیره جدید مجمع خیرین 
مدرسه ساز استان گیلان انتخاب 

شدند
به گزارش روابط عمومی اداره کل نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس گیلان جلسه عمومی عادی هیات امنا و 
انتخابات هیات مدیره و بازرسان مجمع خیرین مدرسه 
ســاز اســتان گیلان با رعایت پروتکل های بهداشتی با 
حضور اعضا هیات امنا و هیات مدیره و بازرســان قبلی 
و مهندس علی دقیق مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز 
مدارس گیلان در محل سالن جلسات اداره کل نوسازی 
مدارس اســتان برگزار و با رأی گیری مستقیم، اعضای 
هیأت مدیره جدید انتخاب شــدند.دقیق در این مراسم 
ضمن خیرمقدم گویی با بر شمردن ارزش کار خیر، اظهار 
داشت: امروز برای ما افتخار است میزبان عزیزانی باشیم 
که از دارایی خود در راه توسعه زیرساخت های آموزشی 
عاشقانه می گذرند.وی با بیان اینکه کار مدرسه سازی 
همیشه ی تاریخ ماندگار خواهد بود، تصریح نمود: شما 
خیرین توفیــق دارید در ماندگاری این فرهنگ مقدس 
نقش آفرین باشــید.مدیرکل نوسازی مدارس استان در 
ادامه با اشاره به برگزاری انتخابات مجمع خیرین مدرسه 
ســاز گیلان، ابراز داشت: انتظار داریم انتخابات براساس 
دستورالعمل های موجود و با رعایت قوانین مربوط برگزار 
و همه باید در روند بهتــر برگزاری این انتخابات تلاش 
کنیم.وی ضمن قدردانی از همراهی خیرین مدرسه ساز 
در احداث فضاهای آموزشــی و مدارس استان بر نقش 
محوری و سازنده خیرین مدرسه ساز تاکید کرد.دقیق در 
پایان اذعان داشت: باید با همدلی در رفع کمبود فضاهای 
آموزشــی تلاش نموده و با همت وکوششــی خستگی 
ناپذیر محیط های زیبا، ایمن و جدید برای آینده سازان 
میهن اسلامی را فراهم کنیم. گفتنی است در پایان این 
جلسه انتخابات هیات رئیسه مجمع خیرین مدرسه ساز 
استان برگزار و آقایان: میرمسعودی به عنوان رئیس هیات 
مدیره، جواهری نایب رئیس و عاشوری به عنوان خزانه 
دار مجمع خیرین مدرسه ساز استان برای مدت 2 سال 
انتخاب شده و همچنین یعقوبی نیز به عنوان مدیرعامل 
این مجمع توسط اعضای هیات مدیره جدید انتخاب شد.

برگزاری همایش پیاده روی بانوان به 
مناسبت دهه امامت

همایش پیــاده روی بانوان به مناســبت دهه 
امامت و ولایت و عید ســعید غدیر خم با شــعار 
ســلامتی، نشــاط و کاهش کم تحرکی به همت 
اداره ورزش و جوانان شهرســتان سرپل ذهاب و 
باشگاه اسپرینگ اسپورت در روز سه شنبه مورخ 
2٨ تیــر ماه از محل میدان امــام )ره ( تا یادمان 

شهدای گمنام برگزار گردید.

اخبار

برگزاری همایش ازدواج آسان به همت 
سمن نسیم مهر و همکاری اداره ورزش 

و جوانان شهرستان سرپل

همایش ازدواج آســان به همت سمن نسیم مهر 
و همکاری اداره ورزش و جوانان شهرســتان سرپل با 
حضور 2٠٠ زوج جوان با سخنرانی مهمان ویژه دکتر 
انوشه و جناب آقای بابلی فرماندار محترم شهرستان و 
دیگر مســئولین در روز جمعه مورخ 24 تیر در محل 
بقعه احمد ابن اسحاق برگزار و درپایان به زوجین جوان 

تندیسی به رسم یادبود اهداء گردید.

برگزاری مسابقات کشتی آزاد رده سنی 
خردسالان و نونهالان به مناسبت عید 
سعید غدیر خم به همت هیات کشتی 

سرپل ذهاب

برگزاری مسابقات کشتی آزاد رده سنی خردسالان 
و نونهالان به مناسبت عید سعید غدیر خم به همت 
هیات کشتی سرپل ذهاب، تربیت بدنی ناحیه مقاومت 
بسیج ســپاه و اداره ورزش و جوانان این شهرستان با 
حضور بیش از 2٠٠ کشتی گیر در روز دوشنبه مورخ 
27تیرماه ۱4٠۱در محل خانه کشتی این شهرستان 
برگزار گردید و در پایان به نفرات برتر حکم قهرمانی 

اهداء شد.

برگزاری نمایشگاه عفاف و حجاب در 
شرکت آب و فاضلاب استان گلستان 

مشاور امور بانوان و خانواده شرکت آب و فاضلاب 
اســتان گلســتان از برپایی نمایشگاه عفاف و 
حجاب با همکاری ســازمان تبلیغات اسلامی 
اســتان در ســاختمان ستاد شــرکت آب و 

فاضلاب گلستان خبر داد .
به گزارش روابط عمومی و آموزش همگانی 
شرکت آب و فاضلاب اســتان گلستان ، رقیه 
ایوبــی با اعــلام این خبر افزود : در راســتای 
ترویج فرهنــگ عفاف و حجاب و بر اســاس 
مصوبات شــورای فرهنگی نمایشــگاه عفاف و 
حجاب و همچنین فروش این محصولات  ، در 

ساختمان ستاد شرکت برپا گردید .
مشــاور مشاور امور بانوان و خانواده شرکت 
آب و فاضلاب اســتان گلســتان تصریح کرد : 
نهادینه سازی فرهنگ عفاف و حجاب بعنوان 
یکی از ضروری ترین باورهای دینی مســتلزم 
برنامه ریزی صحیح در سه حوزه فرد ، خانواده 

و جامعه است . 
گفتنی است  این نمایشگاه به مدت یکروز 
در معــرض دید کارکنان و اربــاب رجوع قرار 

گرفته است .

پایان آبگذاری کانال های کشاورزی 
از سد سفیدرود

مدیر عامل شــرکت آب منطقــه ای گیلان 
از پایان آبگذاری کانال های کشــاورزی از ســد 

سفیدرود خبر داد.
  به گزارش روابط عمومی شرکت آب منطقه 
ای گیلان؛ وحید خرّمی با اعلام این خبر گفت: بر 
اساس تقویم آبیاری تدوین شده، برنامه آبگذاری 
کانال های کشــاورزی از سد سفیدرود به پایان 
رســید و پس از این چنانچه مناطقی نیاز به آب 
داشته باشند، بصورت موردی تأمین آب خواهند 

شد.
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای گیلان از 
کشــاورزان عزیزی که تقویم آبیاری و به توصیه 
های سازمان جهاد کشــاورزی و آب منطقه ای 

عمل نمودند، تقدیر و تشکر کرد.
وی افزود: باتوجه به شــرایط کمبود آورد آب 
سد سفیدرود و کمبود بارش ها در سالجاری، با 
تشکیل قرارگاه جهادی آب استان توسط استاندار، 
تجربه بســیار موفق و ارزشمندی را داشتیم و از 
استاندار گیلان و همچنن همکاری فرمانداران و 
سایر ادارات در همراهی با مجموعه آب منطقه ای 
در فصل آبیاری بسیار تشکر و قدردانی می نمایم.

خرّمی اظهار امیدواری کرد: آرزو می کنم که 
در سالهای آتی نیز با همین همبستگی بین مردم 
و مسئولین، بتوانیم فصل کشاورزی و تأمین آب 

را به خوبی پشت سر بگذاریم.

اخبار

شهردار گلپایگان گفت: شهروندان به پارک های سطح شهر 
خصوصا پارک های ســاحلی مراجعه نکنند، اکنون بارندگی در 

بالادست شهر گلپایگان آغاز شده است. 
پیمان شــکرزاده در گفت وگو با ایســنا، اظهار کرد: حدودا 
ساعت ۱6:3٠ امروز جمعه شاهد آغاز بارش باران و وزش باد با 
سرعتی بین ۱3 تا 2٠ کیلومتر در ساعت در شهرستان گلپایگان 
خواهیم بود و این روند تا ساعت 22 امشب ادامه خواهد داشت. 
وی با بیان اینکه وزش باد بر ســرعت بارندگی تاثیر مضاعف 
خواهد گذاشــت ادامه داد: از آنجایی که بارش های تابستانی به 

سرعت به روان آب تبدیل می شود دبی جوی ها پاسخگوی حجم 
بارش نخواهد بود و در معابر شاهد آب گرفتگی خواهیم بود. 

شــهردار گلپایگان ضمن تاکید بر اینکه شهروندان تا ساعت 
22 امشب تردد غیر ضروری در سطح شهر نداشته باشند، گفت: 
شهروندان به پارک های سطح شهر خصوصا پارک های ساحلی 
مراجعــه نکنند. نیروهای شــهرداری در حــال تخلیه پارک ها 
هستند و از افراد می خواهند هرچه سریعتر از پارک های ساحلی 
خارج شــوند.تمام موارد پیش بینی شده جز احتمالات است،  
اما در نظر گرفتن بدترین شــرایط، کم ترین آسیب را به دنبال 

خواهد داشت. 
شکرزاده افزود: اکنون بارندگی در بالادست شهر گلپایگان 
آغاز شــده اســت. ۱۵ گروه در مناطق مختلف شهر آمادگی 
خدمت رسانی هستند. همچنین شخصا به عنوان مدیر میدان 
در کنار نیروهای شهرداری آماده خدمت هستم و شهروندان 
می تواننــد در صورت بروز هرگونه مشــکل با ســامانه ۱37 
تماس بگیرند، اما در شرایط بحرانی خبرنگاران شماره تماس 
شــخصی من را در اختیار شهروندان قرار دهند تا مستقیم با 

بنده صحبت کنند.

آمادگی شهرداری گلپایگان برای مقابله با سیل

بندر بوشهر موفق به کسب رتبه نخست کشور در ارزیابی عملکرد ستاد اجرایی مدیریت بحران 
پدافند غیر عامل و اچ.اس.ایی، در سطح بنادر کشور شد

بندر بوشــهر موفق به کســب رتبه نخست 
کشور درازریابی عملکرد ستاد اجرایی مدیریت 
بحران پدافند غیر عامل و اچ.اس.ایی، در سطح 

بنادر کشور  شد
رئیــس اداره اچ.اس.ایــی، مدیریت بحران و 
پدافند غیرعامــل اداره کل بنادر و دریانوردی 
اســتان بوشــهر گفــت: ایــن اداره کل برای 
چهارمین سال پیاپی در ارزیابی عملکرد اچ.اس.

ایی، مدیریت بحران و پدافند غیرعامل موفق به 
کسب رتبه نخست کشور شد.

به گــزارش روابط عمومــی اداره کل بنادر 
و دریانوردی اســتان بوشــهر، نرگــس علیپور 
در تشــریح این خبر اظهار کرد: ســتاد اجرایی 
مدیریت بحــران، پدافند غیرعامــل و اچ.اس.

ایی در سطح مدیران ارشــد و معاونین ماهانه 
نشست هایی را برگزار می کنند که مصوبه های 

این ستاد ملاک ارزیابی بنادر کشور است.
وی بیــان کــرد: ســالانه اجــرا مصوبات و 
اثربخشــی نهایی آنها بررســی و عملکرد بنادر 
کشور ارزیابی می شود و بنادر برحسب عملکرد 

خود رتبه بندی می شوند.

علیپور ادامه داد: در ارزیابی عملکرد ســال 
۱4٠٠ اداره کل بنادر و دریانوردی استان بوشهر 
توانســت در تداوم مســیر موفقیت های خود با 
کســب حداکثر نمره ممکن  بــرای چهارمین 
سال پیاپی در سه شاخص اچ.اس.ایی، مدیریت 

بحران و پدافند غیرعامل کشــور را کسب کند.
وی یادآور شد: اثر بخشی اقدامات پیشگیرانه و 
کنترلی ، پیگیری بهینــه مصوبات و ارتباطات 
درون و بــرون ســازمانی و همچنیــن اجرای 
مانورهای  مشــترک از دستاوردهای مهم اداره 
کل بنادر و دریانوردی اســتان بوشهر در کسب 
موفقیت یاد شده است.علیپور اظهار کرد: بهبود 
مستمر در بررسی عملکرد شرکت های فعال در 
بندر و همچنین ارتقا ســطح سلامت،ایمنی و 
محیط زیســت از دیگر عوامل موثر در انتخاب 
بندر بوشهر به عنوان رتبه نخست کشور است.

وی یادآور شــد: رعایــت الزام  های مرتبط با 
حوزه  های مطرح شــده و ایمنی مبحثی حائز 
اهمیت و راهبردی در حوزه فعالیت های بندری 
اســت که در بندر بوشهر اهتمام ویژه نسبت به 

آنها وجود دارد.

اتصال به خط آهن سراسری؛ رعایت سلامت اداری و رضایتمندی سرمایه گذار و مردمممنوعیت فروش اجباری عرصه مسکن مهر 

زهــرا کارزگر.خبرنگار مملکــت/ وزیر راه و 
شهرســازی در ابلاغی به مســئولان ذیربط در 
این وزارتخانه و ســازمان های تابعــه، بر لزوم 
خودداری از فروش اجباری عرصه مسکن مهر 

تاکید کرد. 
 رســتم قاســمی وزیر راه و شهرسازی در 
ابلاغــی به مدیرعامل ســازمان ملــی زمین و 
مســکن، مدیرعامل شــرکت عمران شهرهای 
جدید، رئیس بنیاد مســکن انقلاب اسلامی و 
مدیران کل راه و شهرســازی استان ها، دستور 
داد بــا متخلفین در زمینه »فــروش اجباری 
عرصه مســکن مهر« برخــورد قانونی صورت 

گیرد.
در این ابلاغ آمده است:

پیرو گزارش های واصله و اعتراضات مردمی 
مبنی بــر اجبار متقاضیان بــرای خرید عرصه 
واحدهــای مســکن مهر در معامــلات اولیه و 
بعدی در برخی از شهرها و شهرهای جدید به 
آگاهی می رساند، این عمل به صراحت برخلاف 
جــزء )2( بند )الف( تبصــره ۱۱ قانون بودجه 

ســال ۱4٠۱ مبنی بر »در صورت درخواست 
مالکان اعیانی واحدهای مســکن مهر، شرکت 
مادر تخصصی عمران شهرهای جدید و سازمان 
ملی زمین و مســکن مکلف به واگذاری قطعی 
زمین هــای اجاره ای ۹۹ ســاله متعلق به خود 
می باشــند« اســت و تخلف از اجــرای قانون 
محســوب می شود. بنابراین اجبار متقاضیان به 
خرید عرصه حتی در معاملات ثانویه و بعدی، 
نــه تنها تخلــف از اجرای قانون اســت، بلکه 
تحمیل فشــار و هزینه های مازاد به مردم عزیز 

در شرایط کنونی کشور است.
لذا ضروری است کلیه ادارات و شرکت های 
تابعه، صرفا در صورت تمایل و درخواست کتبی 
مالــکان اعیانی واحدهای مســکن مهر اولیه و 
بعدی، نسبت به واگذاری و فروش قطعی عرصه 
اقــدام نمایند و از اجبار نمودن متقاضیان برای 
خریــد عرصه تحت هر عنــوان جدا خودداری 
نمایند. بدیهی اســت در صــورت بروز و تکرار 
این تخلف از اجرای قانون، بر اســاس قوانین و 
مقررات اداری با متخلفین برخورد خواهد شد.

به گــزارش مدیریت روابط عمومــی و امور 
بین الملل ســازمان منطقه آزاد انزلی نخستین 
جلسه شــورای معاونین سازمان با هدف تبیین 
سیاســت ها و ارایه نقشــه راه در دوره مدیریت 
جدید به ریاست عیسی فرهادی مدیرعامل و با 
حضور معاونین و مدیران مستقل سازمان برگزار 

شد.
مدیرعامــل ســازمان منطقــه آزاد انزلی با 
بیــان اینکه نیروی انســانی به عنــوان یکی از 
مهمترین ســرمایه های هر سازمان و نهادی؛ از 
نقش محوری در تحقق برنامه ها برخوردار می 
باشد، اظهار داشت: در این میان سلامت اداری 
که مبتنی بر دانش، تخصــص و تعهد به کار و 
مسئولیت تعریف شده است، نه تنها به سلامت 
روابط میان پرســنل سازمان کمک نموده بلکه 
زمینه ارائه خدمت ســالم، کارشناسی، دقیق و 
در اسرع وقت را به ارباب رجوع فرآهم می کند.

وی با ارائه تحلیلی از گســتره و تنوع جامعه 
هدف و بهره مندان خدمات سازمان منطقه آزاد 
انزلی، تصریح کرد: رضایتمندی سرمایه گذاران، 
فعالین اقتصادی، و مــردم از مهمترین اولویت 
های کاری و فلســفه وجودی این ســازمان را 
تشکیل می دهد، رضایتی که بر ارائه خدمت در 
چارچوب قانون و شرح وظایف سازمانی تعیین 
شده و باید با تسهیل و تسریع در خدمات رسانی 
در حوزه های اقتصادی، بندری، تجاری، خدمات 

عمومی و غیره همراه باشد.
رییس هیــأت مدیره و مدیرعامل ســازمان 
منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه علی رغم امکانات و 
زیرساخت های موجود در این منطقه؛ اتصال این 
منطقه به خط ریل سراسری به عنوان یکی طرح 

ملی که دارای اثرات و منافع بین المللی متنوع 
ترانزیتی، ایجاد درآمد ارزی و اشــتغالزایی برای 
کشورمان می باشــد، از مهمترین اولویت های 
کاری ما را تشکیل می دهد، اضافه کرد: تمرکز 
بر هم افزایی ملی مابین وزارتخانه های ذی ربط 
و نهادهای استانی باید در دستور کار قرار گیرد تا 
در کمترین زمان ممکن نه تنها طرح ملی اتصال 
منطقه آزاد انزلی به خط ریل سراسری در رشت 
از رکود ایجاد شــده خارج گردد بلکه در موعد 
زمانی دستور داده شده از سوی ریاست محترم 

جمهور به بهره برداری رسد.
عیسی فرهادی دومین راهبرد سازمان متبوع 
تحت مدیریت خود را معطوف به الحاق محدوده 
های صنعتی و فرودگاه سردار جنگل به منطقه 
آزاد انزلی عنوان کرد و گفت: در همین راســتا 
هماهنگی های لازم به منظور تأمین نظر مجلس 
شــورای اسلامی و شــورای محترم نگهبان در 
دســتور کار قرار دارد چراکه با این طرح زمینه 
افزایش پهنه های صنعتی پدید می آید و به تبََعِ 
آن شاهد چند برابر شدن توان تولیدی، صادراتی 
و اشــتغالزایی منطقه آزاد انزلی در سطح استان 

گیلان و کشور خواهیم بود.
وی توجه به رضایتمندی اجتماعی در میان 
ساکنین بومی، روستاوندان و مردم استان گیلان 
را حائز اهمیت برشمرد و گفت: برهمین اساس 
منافع منطقه آزاد انزلی در مرحله نخســت باید 
برای انزلــی، در مرحله بعد مردم اســتان و در 

نهایت کشور عزیزمان باشد.
گفتنی است در این نشست معاونین و مدیران 
سازمان به بیان نقطه نظرات خود در حوزه های 

تخصصی خود پرداختند.

بــه گزارش پایــگاه اطلاع رســانی،عابدی 
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
گلستان،امروز پنج شنبه ۵ مردادماه،در جلسه 
ای با محوریت بررسی پروژه های قابل افتتاح 
برای هفتــه دولت و دهه مبــارک فجر که با 
حضور دکتر زنگانه استاندار گلستان و جمعی 
از مدیران دستگاه های اجرایی استان تشکیل 

شد،حضور یافت.
عابدی رئیس سازمان در این جلسه تصریح 

کرد:هر کدام از دستگاه های اجرایی که پروژه 
ها را افتتاح نمــوده اند،عناوین پروژه ها را به 
اطلاع برســانند و چنانچه پــروژه ای به بهره 
برداری رسیده است،افتتاح از آن را برای هفته 
دولت قــرار دهیم.رئیس ســازمان مدیریت و 
برنامه ریزی استان گلستان افزود:حجم منابعی 
که در سال گذشــته به استان،اختصاص پیدا 
کرده اســت از مجموع اعتبارات استان،4274 
میلیــارد تومان کــه حجم اعتبــارات ابلاغی 
می باشــد و 3۱٠6 میلیــارد تومان تخصیص 
اعتبارات در حوزه های مختلف اســتانی بهره 
مند شده اند.عابدی رئیس سازمان گفت:پروژه 
هــا با همت و تــلاش جمعی دســتگاه های 
اجرایی و هماهنگی لازم بین بخشی،تســریع 
خواهد شــد و لازم اســت مدیران دســتگاه 
های اجرایی به صورت شــفاف،عملکرد دولت 
محترم سیزدهم را منعکس نمایند و اقدامات 
ارزنده ای که در اســتان صورت گرفته است 
را به اطلاع مردم شــریف اســتان برسانند و 
هفته دولت و دهه مبارک فجر،فرصت بســیار 

مغتنمی است.
رئیس سازمان یادآور شد:مدیران استان با 
این نگاه که،کل منابع اعتباری را که در استان 
تخصیص شــده اســت در حوزه پــروژه های 
استانی و ملی صد در صد جذب گردد.عابدی 
رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 
گلستان گفت:پروژه هایی که پیشرفت فیزیکی 
خیلی بالایی دارند و دستور موکد دکتر زنگانه 
استاندار گلستان نیز می باشد،در اولویت اول 
افتتاح قرار گیرند.عابدی رئیس سازمان ضمن 
ابراز خرسندی از عملکرد دستگاه های اجرایی 
اســتان،تصریح کرد:خوشــبختانه پروژه های 
بســیار موثر در هفته دولت در ســال ۱4٠۱ 
و ۱4٠2 افتتــاح خواهد شــد و این عملکرد 
مثبت استان،نشــان دهنده موفقیت اســتان 
در ابعاد توســعه ای استان گلستان می باشد.

عابدی رئیس سازمان ضمن بیان اینکه،پروژه 
ها،پروژه های عمرانی و اقتصادی می باشــد و 
دســتگاه های اجرایی،پروژه ها را در ســامانه 
بارگذاری نمایند و به فهرست پروژه های قابل 

افتتاح در استان افزوده خواهد شد و در حوزه 
اطلاع رسانی،طعم شیرین خدمت به مردم را 
از طریق اطلاع رسانی و آگاهی رسانی شفاف 
از طریق نصب بنر،شبکه های اجتماعی و ...به 

اطلاع مردم شریف استان رسانده شود.
عابدی رئیس ســازمان مدیریــت و برنامه 
ریزی اســتان گلستان یادآور شــد:در حوزه 
آب شرب،در استان فعالیتی بسیار بی نظیر و 
اقدامی مهم انجام شــده است و دولت محترم 
خدمات بســیار اثربخــش و زیبنده ای که در 
شان و شایسته مردم شــریف استان گلستان 
می باشد،صورت گرفت.عابدی رئیس سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان گلستان با نگاه و 
چشم اندازی به قانون بودجه به اعضای حاضر 
در جلسه،تصریح کرد:از ظرفیت پیوست قانون 
بودجــه در پروژه ها اســتفاده نمایند.لازم به 
ذکر است در این جلسه،مدیران دستگاه های 
اجرایی،گزارشات پروژه هایی که قابلیت افتتاح 
در هفتــه دولت و دهه مبــارک فجر دارند به 

صورت جامع و کامل ارائه نمودند

عابدی رئیس سازمان در جلسه بررسی پروژه های قابل افتتاح برای هفته دولت و دهه مبارک فجر

مدیر هماهنگی ترویج کشاورزی استان گیلان 
گفت؛آیین برداشت مکانیزه برنج رقم اصلاح شده 
پر محصــول کیفی آنام  امروز 6 مــرداد ماه در 
روســتای آبکنار شهرستان انزلی با حضور رئیس 
سازمان جهاد کشاورزی اســتان گیلان ،رئیس 
موسسه تحقیقات برنج کشور و نمایندگان برنج 
کشــور ، فرماندار ، مدیران و معاونین اســتانی 
و شهرســتانی ، شــورای اســلامی و جمعی از 

کشاورزان برگزار شد.

 به گزارش روابط عمومی سازمان جهاد کشاورزی 
اســتان گیلان ، مهندس منشــی زاده در حاشــیه 
برگزاری این مراسم گفت  :  این برنامه با هدف گذر 
از برداشت دستی و استفاده از ماشین های برداشت 
)توســعه مکانیزاســیون ( ، نمایش دســتگاه های 
برداشــت ،فواید آن جهت کاهش هزینه ها، سرعت 
بخشیدن به برداشــت و کاهش ضایعات برنج و بالا 

رفتن سطح آگاهی کشاورزان برگزارشد    .
وی با اشــاره به اینکه رقم آنــام در کنار ارقام 

کیفــی و محلی قــرار دارد و از نظر کیفیت قابل 
رقابت با رقم هاشمی است ،تصریح کرد ،زود رس 
بودن، عملکرد بیشــتر، مقاومت در مقابل ورس و 
خوابیدگی ،بازار پســندی مناســب و...که حاصل 
تلاش محققین موسسه تحقیقات برنج کشور بوده 
از دیگر مزایایی کشت این رقم محسوب می شود .

مدیر هماهنگی ترویج کشاورزی  استان افزود 
؛طی ایــن برنامه آخرین یافتــه های تحقیقاتی 
توسط محققین و تجربیات کشاورزان و مروجین 

در راســتای افزایش عملکــرد محصول ، کاهش 
هزینه هــای تولید و... مورد بحث و تبادل و نظر 

قرار گرفت.
گفتنی است این مراسم با بازدید از نمایشگاه 
ماشین های برداشت و پذیرایی از مدعوین توسط 
اعضای صندوق اعتبارات خرد زنان روستایی که 
وظیفــه پخت خوراکی هــا و غذهای که از برنج 
تهیه می شود) نان ،کاکا، شیر برنج ،رشته خشکار 

و...( را داشتند به پایان رسید .

آئین برداشت مکانیزه برنج رقم اصلاح شده پرمحصول کیفی آنام در شهرستان انزلی
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عضو کمیسیون امورداخلی کشور:
 مردم در ایام محرم 

پروتکل های بهداشتی را 
رعایت کنند

یــک عضو کمیســیون امورداخلی کشــور و 
شــوراها تاکید کرد: متاســفانه مردم نســبت به 
رعایت پروتکل های بهداشتی بی تفاوت شده اند 
و در آستانه موج جدید این بیماری باید توجه به 
پروتکل ها به ویژه اســتفاده از ماسک در جامعه 

احیا شود.
حسین محمدصالحی در گفت وگو با ایسنا، با 
تاکید بر ضرورت رعایت پروتکل های بهداشتی و 
استفاده از ماسک در شرایط فعلی کرونا بیان کرد: 
متاسفانه بعد از آخرین موج کرونایی که پشت سر 
گذاشتیم مردم مقداری نسبت به رعایت پروتکل 
های بهداشتی بی تفاوت شدند و رعایت پروتکل 
ها در سطح جامعه کم رنگ شده است به طوری 
که موج جدید بیماری در ســطح جامعه در حال 

اوج گرفتن است.
نماینده مردم فریدن و فریدونشهر در مجلس 
شورای اسلامی در ادامه اظهار کرد: ضرورت دارد 
همانند گذشــته مردم به رعایــت پروتکل های 
بهداشتی اهمیت دهند و استفاده از ماسک را در 
اماکن عمومی با جدیت دنبال کنند. از سوی دیگر 
باید دولت و مجموعه های مختلف از همین امروز 
برای ماه محــرم برنامه ریزی انجام دهند. رعایت 
فاصله گذاری اجتماعــی و کم کردن اجتماعات 
در فضاهای بســته صورت گیــرد. با اتخاذ تدابیر 
پیشــگیرانه می توان با کم ترین هزینه این موج 

را نیز پشت سر گذاشت.
محمدصالحی با بیان اینکه در ماه محرم پخش 
نذورات در ســطح جامعه رواج دارد و لذا استفاده 
از ظــروف یکبار مصــرف و رعایت فاصله گذاری 
در توزیع از مســائل حائز اهمیت اســت، تصریح 
کرد: از ســوی دیگر لازم است که در فضاهای باز 
مراســمات ایام محرم برگزار شود و این پروتکل 
ها باید همانند ســال های گذشته به هیئت ها و 

مجموعه های فرهنگی ابلاغ شود.
نماینــده فریــدن و فریدونشــهر در مجلس 
گفت: حوزه انتخابیه بنده چهار شهرســتان دارد 
که دو شهرستان اکنون در وضعیت نارنجی بوده 
و یک شهرســتان در وضعیــت زرد و دیگری نیز 
در وضعیت آبی اســت، با توجه به شرایط رعایت 

پروتکل ها ضرورتی اجتناب ناپذیر است.

وزیر کشور:
امدادرسانی به مردم 

سیل زده محله امام زاده 
داوود )ع( ادامه دارد

وزیر کشــور که از صبح پنج شــنبه به صورت 
میدانی بر روند امداد رسانی به سیل زدگان محله 
امام زاده داوود )ع( نظارت دارد؛ گفت: روند امداد 

رسانی به مردم سیل زده ادامه دارد.
بــه گزارش ایلنا، احمد وحیدی درباره ســیل 
امامزاده داوودگفت: با بارندگی های ســیل آسای 
بامداد پنج شــنبه، ســاکنان محلی دچار مشکل 

ناشی از سیل شدند.
وی با بیان اینکه همه دســتگاه های مسئول 
برای امداد رســانی در منطقه حضور دارند، ادامه 
داد: از همــان ابتدای وقوع حادثه، مســئولان و 
دستگاه های مختلف همچون آتش نشانی، هلال 
احمر، بخشداری و دهیاری برای امداد رسانی به 
مردم ســیل زده حاضر شــده اند و روند کمک و 

امداد رسانی به نحو موثری در حال انجام است.
وزیر کشــور خاطر نشان کرد: در گام نخست، 
هدف این است که برای نجات افراد گرفتار در گل 
و لای و همچنین انتقال کسانی که جانشان را از 

دست داده اند؛ تلاش شود.
دکتر وحیدی اضافه کرد: در گام بعدی تخلیه 
مردم و ماشــین های محلی که دچار سیل زدگی 
شــده اند؛ در دستور کار اســت و خوشبختانه با 
حضور اســتاندار، شهردار، عوامل فراجا و بسیج و 
البته خود مردم، روند امداد رسانی به نحو مطلوبی 

در حال انجام است.

پاکسازی فرحزاد از لوث 
معتادین متجاهر

رئیس پلیس مبــارزه با مواد مخدر فرماندهی 
انتظامی تهران از پاکسازی محله فرحزاد با دستور 
رئیــس پلیس پایتخت و با همکاری شــهرداری 

تهران خبرداد.
ســرهنگ ضرغام آذین گفت: منطقه فرحزاد 
تهــران از ســال ها قبل، محل تجمــع معتادین 
متجاهر شــده بــود که در اقدامــی جهادی این 
منطقه از لوث معتادین متجاهر و فروشنده مواد 
مخدر پاکســازی شــد. در این منطقه به منظور 
برقراری و استقرار امنیت و جلوگیری از بازگشت 
این منطقه به وضعیت قبلی تعداد ۵ عدد کیوسک 

پلیس مستقر گردید.
وی با اشاره به حضور 24 ساعته ماموران پلیس 
در منطقه فرحزاد گفــت: منطقه فرحزاد منطقه 
ییلاقی و خوش آب و هوایی اســت که می تواند 
محل مناســبی برای تجمع و حضور شهروندان 

برای فراغت در روز های تعطیل باشد.
ســرهنگ آذین گفت:برای گسترش و تثبیت 
امنیــت و آرامــش ایــن منطقه لازم اســت که 
ســازمان های مربوطه از جمله شهرداری امکانات 
رفاهی تفریحی لازم را برای شــهروندان در این 
محل فراهم آورند اقداماتی از قبیل استقرار وسایل 
ورزشی و سایل بازی و سرگرمی برای کودکان و 
برای ارائه مواد غذایی و تنقلات لازم و ضروری به 

نظر می رسد.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار اعلام کرد: قرار است روند صعودی نرخ 
سود بین بانکی متوقف شود و این سود به زیر 2٠.۵ درصد برسد.

مجید عشــقی در گفت وگو با ایسنا، با تاکید بر اینکه سازمان بورس بر این 
موضوع تاکید دارد که سود بین بانکی تاکید طبق مصوبه ستاد اقتصادی دولت 
به میانگین 2٠ درصد برســد، اظهار کرد: این درحالی است که از طرف دیگر 
بانک مرکزی هم سیاســت هایی دارد. این نرخ مخصوصا از ابتدای سال جاری 
افزایشــی بود اما در جلســه ای که با رئیس کل بانک مرکزی داشتیم قرار شد 
روند صعودی آن متوقف شــود.وی ادامه داد: همچنین در جلســه مذکور قرار 
شد سود بین بانکی روند نزولی بگیرد و به زیر 2٠.۵ درصد برسد. درمورد سود 
بین بانکی بحث های دیگری هم وجود دارد. درواقع دغدغه تورم مطرح اســت 

و دیدگاه های مختلفی درمورد میزان اثر افزایش نرخ سود بانکی روی نرخ تورم 
وجود دارد. این دیدگاه ها در بحث های کارشناسی پیش می رود.

ســود بین بانکــی در هفته های اخیر روند صعودی داشــت و در اواخر ماه 
گذشــته به 2۱.3۱ درصد رسید که رشــد قابل توجهی را ثبت کرد، زیرا این 
رقم، بالاترین عدد ثبت شــده از این ســود از بهمن سال ۱3۹۹ تاکنون است. 
این نرخ که به عنوان یکی از انواع نرخ های بهره در بازار پول به نرخ های ســود 
یــا بهره در ســایر بازارها جهت می دهد، در واقع قیمت ذخایر بانک هاســت و 
زمانی که آن ها در پایان دوره مالــی کوتاه مدت اعم از روزانه یا هفتگی، دچار 
کســری ذخایر می شوند، از سایر بانک ها در بازار بین بانکی یا از بانک مرکزی 

استقراض می کنند.

رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار خبر داد:
 نرخ سود بین بانکی به زیر ۲۰.۵ درصد می رسد

اخبار یادداشت

بررسی مملکت از حذف ۴ صفر پول ملی:
با حذف ۴ صفر از پول ملی تورم کنترل نخواهد شد

»اینکه اسکناس های جدید هزار و دو هزار تومانی 
با حذف چهار صفر چاپ شده اند، می توان گفت، اولا 
این دو اســکناس با توجه به ارزش آن ها هیچگونه 
کاربردی در اقتصاد ایران ندارند و صرفا این موضوع 
کاری اســت که انجام شده، بدون اینکه اثر و تبعات 
مثبتی به دنبال داشته باشــد، از سوی دیگر اینکه 
برخی از مسئولان تجربه های کشور های دیگر را در 
این باره مثال می زنند، باید گفت، شــرایط آن زمان 
کشور های مورد اشاره با شرایط امروز ایران زمین تا 

آسمان با هم متفاوت هستند.«
اســکناس های ۱٠ هزار ریالــی و 2٠ هزار ریالی 
که زمان ریاست عبدالناصر همتی در بانک مرکزی 
و با امضای وی روی اســکناس، چاپ شده بود، وارد 
بازار شــده است، در قســمت بالای این اسکناس ها 
صفر ها کمرنگ نمایش داده شده و در قسمت پایین 
اســکناس، صفر ها کاملا حذف شــده است. به نظر 
می رسد، این اقدام استارت حذف 4 صفر از پول ملی 

را زده است.
بــا حذف 4 صفر از پول ملی در عملیات مالی به 
جای رقم های درشــت با ارقام کوچکتری ســروکار 
داریم و همچنین اســکناس ها نیز در حجم کمتری 
حمل می شوند. از سویی با حذف چهار صفر از پول 
ملــی، واحد پولی نیز از ریال به تومان تغییر خواهد 
کرد، اما این عمل در قدرت خرید مردم تغییری ایجاد 

نمی کند و آن را افزایش نمی دهد.
 با حذف 4 صفــر از پول ملی تورم کنترل 

نخواهد شد
کامران ندری کارشناس مسائل اقتصادی با اشاره 
به اینکه به جای حذف 4 صفر از پول ملی باید ۵ صفر 
را حذف کنیم، اظهار داشت: با توجه به اینکه در زمان 
ریاست همتی بر بانک مرکزی موضوع، حذف 4 صفر 
از پول ملی در دســتور کار قرار داشت، حال دولت 
جدید این مصوبه را با چاپ اسکناس های جدید کلید 
زد، اما طی این دو ســال تورم بسیار افزایش یافته و 

باید صفر های بیشتری را از پول ملی حرف کرد.
وی افزود: متاسفانه همواره سیاست گذاری هایی 
که در اقتصاد ایران همواره انجام می شــود، به هیچ 
عنوان بر اساس منطق علم اقتصاد نیست، درحالیکه 
هدف سیاست گذار کنترل تورم اعلام شده در حذف 

4 صفر از پول ملی می توان اذغان داشت، این مسئله 
صرفا یک اقدام نمادین اســت که می تواند حساب و 
کتاب ها را راحتتر کند، بخصــوص در مورد بودجه 

سنواتی، اما هیچ تاثیری در کنترل تورم ندارد.
ندری گفت: اینکه اسکناس های جدید هزار و دو 
هزار تومانی جدید با حذف چهار صفر چاپ شده اند، 
می توان گفت، اولا این دو اسکناس با توجه به ارزش 
آن ها هیچگونه کاربردی در اقتصاد ایران ندارند و صرفا 
این موضوع کاری اســت که انجام شده، بدون اینکه 
اثر و تبعات مثبتی به دنبال داشــته باشد، از سوی 
دیگر اینکه برخی از مسئولان تجربه های کشور های 
دیگر را در این باره مثال می زنند، باید گفت، شرایط 
آن زمان کشور های مورد اشاره با شرایط امروز ایران 

زمین تا آسمان با هم متفاوت هستند.
راهکار ترکیه برای کنترل تورم

این اســتاد دانشگاه با اشاره به اینکه مدام در این 
زمینــه ترکیه را مثال می زننــد، اضافه کرد: ترکیه 
در دهــه ۹٠ میلادی و در زمان ریاســت جمهوری 
تورگوت اوزال، تــورم ۱٠3 درصدی را تجربه کرد، 
اما او سیاست خصوصی سازی درست و اصولی را در 
دستور کار خود قرار داد، از سوی دیگر این اصلاحات 
برای یک دهه ادامه پیدا کرد تا اینکه در سال 2٠٠4 

ترکیه بعد از مدت ها تورم یک رقمی را تجربه کرد.
وی ادامه داد: اصلاحات ساختاری در نظام بانکی، 

خصوصی ســازی واقعی، افزایش جذب سپرده های 
ارزی و دریافت بســته نجات از صندوق بین الملل 
پول از جمله این اصلاحات بود که ترکیه با آن ها به 
مقابله تورم رفت و بعد از یک دهه سخت و ریاضتی 
از نظر اقتصادی توانست با مهار تورم، اقتصاد خود را 
سروسامان دهد، بنابراین در این وضعیت اصلاحات 
ســاختاری یک موضوع مهم است که باید در کانون 
توجه تصمیم ســازان اقتصادی کشور قرار گیرد، نه 
اینکه بخواهیم تنها با سیاست های نمایشی و بی اثر 

جلو برویم.
ندری بیان داشــت: مهار تورم و انجام اصلاحات 
اقتصادی ابتدای یک زنجیره است که در انتهای آن 
حــذف صفر از پول ملی می توانــد به عنوان مکمل 
اقدامات اساسی انجام شود، نه اینکه در همان ابتدا با 
حذف صفر از پول ملی اعلام کنیم به دنبال کنترل 
تورم هستیم، بنابراین در وهله اول باید به فکر مهار و 
کنترل تورم باشیم، اگر چنین اقدامی صورت گیرد، 
قدر مسلم بسیاری از مشکلات اقتصادی کشور حل 
خواهد شد و ثبات به شاخص اقتصاد کلان کشور باز 
می گردند، در کنار این موضوع می توان اقدامات فرعی 
مانند حذف صفر از پول ملی را برای تکمیل شــدن 
کار انجام داد، نه اینکه بخواهیم در ابتدا چنین کاری 

را در دستور کار قرار دهیم.
این اســتاد دانشگاه با انتقاد از عملکرد مسئولان 

اقتصادی، اذعان داشــت: با توجه به وضعیتی که در 
حال حاضر در صحنه اقتصادی کشــور وجود دارد و 
همچنین مسئولان دولتی که در عرصه های مدیریتی 
اقتصاد کشور حضور دارند، به هیچ عنوان نمی توان 
انتظار بهبود و پیشرفتی را داشت، طی این یک ساله 
نیز کارنامه اقتصادی دولت به خوبی گویای آن است 
که نه تنها وضعیت اقتصادی کشور بهتر نشده، بلکه 
سرعت رشد تورم و افزایش قیمت ها بسیار بیشتر از 

گذشته شده است.
حذف صفرها در اقتصاد خنثی است

ندری تصریح کرد: در چنین شــرایطی نمی توان 
امیدوار بود که مسئولان فعلی اقتصادی بتوانند تورم 
را مهار کنند، از سوی دیگر برنامه ای نیز در این رابطه 
به صورت منسجم وجود ندارد که بر اساس آن بتوان 
به اظهار نظر پرداخت که قرار است، وضعیت تغییر 
پیدا کنــد، بنابراین حداقل در کوتاه مدت نمی توان 
انتظار داشت که اقتصاد کشور با تغییر قابل توجهی 

روبرو باشد.
این اقتصاددان در ادامه با اشــاره به اینکه یکی از 
سیاست گذاری های طی این سالیان متمادی توسط 
دولت های مختلف دنبال شــده، وضعیت نرخ بهره 
در اقتصــاد ایران بوده، گفت: در حال حاضر با توجه 
به اینکه نرخ ســود بانکی 2٠ درصد است، اما تورم 
بیش از ۵٠ درصد، شاهد هســتیم که بازده واقعی 
نرخ بهره در اقتصاد ایران، منفی 3٠ درصد اســت، 
طبیعتا در چنین شــرایطی منابع سرگردان راهی 
بانک نمی شــوند، زیرا در همان ابتدا کسی که قصد 
سپرده گذاری در بانک داشــته باشد، 3٠ درصد ار 

ارزش پول وی کاسته می شود.
وی عنــوان داشــت: در این وضعیــت پول های 
سرگردان و نقدینگی موجود در جامعه به بازار های 
مختلف می رونــد، که نتیجه آن التهاب در بازار های 
مختلف می شود، بنابراین سیاست گذاری های درست 
اقتصادی مسئله ای است که اگر در صحنه و عرصه 
اقتصادی درســت انجام نشود، شــاهد مشکلات و 
معضلات بســیار زیادی در امور اقتصادی هستیم، 
مسئله ای که حداقل در طول دهه ۹٠ ما به عیان آن 
را در کشور مشاهده کردیم، وضعیتی که روز به روز 

نیز با وخامت بیشتری روبرو بوده است.

کارشناس مسکن:
»کدرهگیری« به منبع 
درآمد مشاوران املاک 

تبدیل شده است

 کارشــناس مســکن با اعلام اینکــه بنگاههای 
املاکی رقم هــای میلیونی بــرای اخذ کدرهگیری 
دریافت می کننــد، گفت: باید دسترســی عمومی 
به ســامانه کدرهگیری به مردم داده شود تا بدون 
مراجعه به مشاوران املاک بتوانند معاملات خود را 

ثبت کنند.
»فرشــید ایلاتی« در گفت و گو بــا ایرنا افزود: 
مشاوران املاک هزینه چند برابر مالیات کدرهگیری 
را از خریدار و حتی فروشــنده دریافت می کنند و 
کد رهگیری که قرار بود رایگان صادر شود به منبع 

جدید درآمدی مشاوران املاک تبدیل شده است.
وی با اشــاره به افزایش شــکایت مشــتریان از 
دریافت هزینه صدور کدرهگیری از سوی بنگاههای 
املاکی، گفت: اکنون مســتاجران علاوه بر پرداخت 
کمیسیون اجاره مجبور هستند هزینه های میلیونی 
بــرای دریافت کــد رهگیری پرداخــت کنند. باید 
ســاماندهی جدی در بخش مشاوران املاک صورت 
بگیرد که مصوبه اخیر دولت می تواند تا حدودی مانع 

تخلفات شود.
فرشــید ایلاتــی تصریح کرد: برای بســیاری از 
معامــلات رهن، اجاره خریــد و فروش کدرهگیری 
صــادر نمی شــود و در صــورت تقاضــای خریدار، 
مشــاوران پول گزافی دریافت می کنند. بنگاههای 
املاکی بهتر است به موسسات حقوقی تبدیل شوند 
تا شکایت مراجعان، خطر بســته شدن تمام دفاتر 

یک موسسه را داشته باشد.
ایلاتی گفت: اکنون شکایت از یک مشاور املاکی 
به معنای به خطر افتادن تمام شعبات شرکت نیست 
و برای همین بازدارنده نیســت. تشکیل موسسات 
مشاوران املاک حقوقی به جای حقیقی پاسخگوی 

کاهش تخلفات است.
وی گفــت: برای دریافت کدرهگیــری نیز لازم 
است تغییراتی ایجاد شود به این شکل که دسترسی 
دریافت کدرهگیری برای عموم مردم ایجاد شــود. 
خریدار و فروشنده وارد ســامانه کدرهگیری شوند 
و بدون واســطه بتوانند اطلاعــات معامله را بدون 

پرداخت هزینه به بنگاه املاکی ثبت کنند.
این کارشناس مسکن ادامه داد: اکنون ۱٠ سال 
است برای طراحی این ســامانه مقاومت می شود و 
اتحادیــه هم با آن مخالفت می کنــد اما همزمان با 
اصلاحیــه در بخش مقــررات مربوط بــه فعالیت 
مشــاوران املاک این مطالبه نیز به زودی عملیاتی 
خواهد شد و دسترسی عمومی به سامانه کدرهگیری 
به مردم داده خواهد شد تا بدون مراجعه به مشاوران 

املاک بتوانند معاملات خود را ثبت کنند.

سخنگوی وزارت صمت: 
تجارت بین ایران و بلاروس 

۱۰ برابر می شود 
سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: 
تجارت بین ایران و بلاروس در کوتاه مدت ۱٠ برابر 

و در گام بعد 2٠ برابر می شود.
"امید قالیباف" افزود: در ادامه دیپلماســی فعال 
دولت این بار وزیر صمت در مینسک و در چارچوب 
کمیسیون مشترک، افق روابط اقتصادی با بلاروس 

را ترسیم کرد.
وی بیان داشــت: نکته مهم صــادرات تجهیزات 
دانش بنیان پزشکی به این کشور با قابلیت سالیانه 
پنج میلیون دلار اســت.به گزارش ایرنا، پانزدهمین 
اجلاس کمیســیون مشــترک اقتصادی جمهوری 
اسلامی ایران و جمهوری بلاروس در روزهای ششم 
و هفتم مرداد ماه سال جاری در مینسک )پایتخت 
بلاروس( به ریاســت وزیر صنعت، معدن و تجارت 
کشــورمان و وزیر صنایع بلاروس در حال برگزاری 
اســت.در این اجلاس تقویت و گســترش همکاری 
هــای متقابــل در زمینه همکاری هــای تجاری و 
صنعتی، کشاورزی و پرورش ماهی، سرمایه گذاری، 
زمین شناســی و منابع آبی، بهداشت و داروسازی، 
حمل و نقل و همکاری فیمابین اتاق های بازرگانی 
در دســتور کار قرار دارد.حجم فعلی تبادلات مالی 

میان ایران و بلاروس 4٠ میلیون دلار است.

مدیرعامل راه آهن خبر داد:
راه اندازی قطار ترکیبی 

تهران-کربلا
صالحی گفت: با رایزنی های صورت گرفته با عراق 
راه آهــن تهران -کربلا با کم ترین هزینه راه اندازی 
می شود و در یک بازه زمانی سه ماهه هر هفته یک 

قطار از تهران به سمت کربلا حرکت می کند.
میعاد صالحی گفت: طبــق تفاهمی که با عراق 
انجام شــده، قطار از تهران  به شــلمچه می رود و 
مسافران 32 کیلومتر با اتوبوس جابه جا می شوند به 
ســمت بصره که طی ۹ ساعت به ایستگاه کربلا می 
رسند.به گفته   مدیرعامل راه آهن، از مسیر تهران تا 
کربلا 32 کیلومتر اســت که به ریل متصل نیست و 
امیدواریم بخش ریلی این مسیر راه هم احداث کنیم 
امــا تا قبل از  احداث  کامل راه آهن و نصب ریل بر 
روی رودخانــه،  راه آهن ترکیبی ایجاد کرده ایم اما 
ســعی کرده ایم  حداکثر تخفیفات را از کشور عراق 
بگیریــم  و درباره  ایجاد خط راه آهن ایمن و هزینه 
ها توافق کردیم .در بازه زمانی ســه ماهه هر هفته 
یک قطار از تهران به سمت کربلا تردد می کند و در 
این پایلوت سه ماه باید ببینیم  امکان افزایش تردد  
وجود دارد یا خیر ، چراکه بخشــی از مسیر نیاز به 
بررســی و چک پاسپورت و خروجی در مرز شلمچه 
دارد اما در این بازه زمانی  سه ماه هر هفته یک قطار 

این مسیر را طی می کند.

سعید محمد در دهمین اجلاس رایزنان فرهنگی جمهوری اسلامی ایران:

مشاور رییس جمهور و دبیر شورایعالي مناطق آزاد تجاري_صنعتي 
و ویــژه اقتصادي گفــت: به دنبال احیا و بهره منــدی از ظرفیت بزرگ 

وحدت مسلمانان در فعالیت های اقتصادی هستیم.
به گزارش فرینا، ســعید محمد در دهمین اجلاس رایزنان فرهنگی 
جمهوری اسلامی ایران، علاوه بر اعلام خبر برگزاری همایش بین المللی 
فعــالان فرهنگیِ  اقتصادی مســلمان به  میزبانی دبیرخانه شــورایعالی 
مناطق آزاد گفت: متأســفانه برخلاف رهنمودهای امــام راحل و مقام 
معظم رهبری، شعار وحدت مسلمانان در زمینۀ اقتصادی به کلی مغفول 
مانده است. شاید یکی از دلایل اصلی این غفلت بزرگ، امیدبستن برخی 
از مسئولان کشور به کمک های کشورهای غربی بوده است؛ اما در دولت 
انقلابی که این رویکردهای نادرســت به سیاست خارجی به کلی تغییر 
کرده است، به نظر می رســد این راهکار می تواند به یکی از اولویت های 

سیاست خارجی و راهبردهای اقتصادی کشور تبدیل شود.
وی ادامه داد: مســلمانان بســیاری در کشــورهای گوناگون جهان 
زندگی می کنند که به طور عمیق به اســلام نــاب محمدی و جمهوری 
اســلامی علاقه مندند و در پی بســتری مناسب هســتند که بتوانند به 
بهترین شــکل ممکن این دلبســتگی خــود را در زمینه های گوناگون 
فرهنگی و اقتصادی به اثبات برســانند؛ اما متأســفانه این دغدغه مهم 
هدف اولویت دار مســئولان نبوده و زمینه های تحقق آن به خوبی فراهم 

نشده است.
 مشــاور رییس جمهور گفت: بر همین اســاس و بــا توجه به اینکه 
مناطق آزاد پیشران اقتصادی کشور به حساب می آید، مناطق آزاد ایران 
می توانند پیشرو در تحقق این ظرفیت برزمین مانده باشند و به بهترین 
شکل ممکن، این هدف را محقق سازند. در اینجا لازم است به این نکته 
توجه کنیــم که ایده بهره بردن از این ظرفیت ویژه همکاری گســترده  
اقتصادی بین کشورهای مسلمان پیش از این هم در کشور مطرح شده 
و تلاش هایی هم به منظور تحقق آن انجام شــده است؛ اما متأسفانه به 
دلایل مختلفی در حد یکی دو نشســت محــدود، باقی مانده  و به نتایج 

عملی درخوری دست نیافته است.
گفتنی اســت؛ همایش بین المللی فعالان فرهنگیِ  اقتصادی مسلمان 
با هدف تشریح دستاوردهای سرمایه گذاری مشترک کشورهای اسلامی 
در مقابله با تحریم های ظالمانه؛ تبیین ظرفیت های گســتردۀ حوزه های 
اجتماعی و اقتصادی در کشــورهای اسلامی؛ آشــنایی با ظرفیت های 
گسترده مناطق آزاد کشورهای اسلامی؛ شناسایی موانع سرمایه گذاری 
در ایران و دیگر کشورهای اسلامی، به ویژه در مناطق آزاد؛ فراهم کردن 
زمینه های لازم به منظور ایجاد مناطق آزاد مشــترک بین کشــورهای 
اســلامی؛ معرفی همه جانبه توانمندی های گستردۀ کنشگران اقتصادی 
کشــورهای مســلمان؛ معرفــی ظرفیت هــای بــازار یک میلیاردنفری 

کشــورهای مســلمان به تجار و فعالان اقتصادی؛ ایجــاد جبهه جدید 
اقتصادی اجتماعی در منطقه با محوریت کشنگران اقتصادی کشورهای 
اســلامی؛ شبکه سازی کنشگران اقتصادی کشــورهای اسلامی و ایجاد 
اتحادیه بین المللی مناطق آزاد کشورهای اسلامی و شبکه سازی مناطق 
آزاد کشــورهای اســلامی به میزبانی دبیرخانه شــورایعالی مناطق آزاد 

برگزار خواهد شد.

استدلال دولت در اصلاحیه بودجه 1401 چیست؟

کارشــناس اقتصادی تاکید کــرد: انتظار بازگشــت قیمت ها به 
شهریور ســال گذشته منجر به کســری بودجه، خلق پول جدید و 

انتشار نقدینگی می شود.
به گزارش ایرنا، لایحه اصلاح قانون بودجه ۱4٠۱  هفته گذشــته 
برای انجام تشــریفات قانونــی با امضای رئیس جمهــور به مجلس 

شورای اسلامی ارسال شد.
در لایحــه اصلاحی قانون بودجه ۱4٠۱، دولت خواســتار حذف 
حکمی شــده که مجلس در بودجه امسال گنجاند و طبق آن، دولت 
مکلف شــده کالاهای اساســی را پس از حذف ارز ترجیحی آنها با 
قیمت شــهریور ســال ۱4٠٠ و به صورت کالابرگ به دست مردم 
برســاند.درواقع این حکم مدنظر مجلس، شیوه جایگزین یارانه های 
نقدی 3٠٠ و 4٠٠ هزار تومانی اســت که دولت در سال جاری پس 

از حذف ارز 42٠٠ تومانی به ۹٠ درصد جامعه پرداخت می کند.
این در حالی است که پس از وقوع جنگ اوکراین، قیمت جهانی 
انواع مختلف کالاهای اساســی و نهاده ها در یک سال اخیر حتی تا 
٨٠ درصد هم افزایش یافته و تبعا قیمت وارداتی آنها هم دستخوش 
نوســانات قیمت جهانی شــده اســت. بنابراین الزام دولت به حفظ 
قیمت کالاهای اساســی در ســطح قیمت شــهریور ۱4٠٠ با توجه 
به واردات محور بودن عمده این کالاها و نوســان متوالی قیمت های 

جهانی از یک ســو و ثابت ماندن نســبی درآمد دولت از حذف ارز 
42٠٠، جــز با صرف اعتبــارات کلان، ممکن نیســت و با توجه به 
تــراز لب به لب بودجــه، راهی جز چاپ پــول در پیش پای دولت 
نمی گــذارد. البته نمایندگان مجلس بــا نیت کمک به قدرت خرید 
مردم این حکم قانونی را در بودجه ۱4٠۱ گذاشتند اما عملا اجرای 
آن بدون چاپ پول ممکن نیست و بار مالی بیش از اندازه ای بر دولت 
تحمیل می کند.این در شرایطی است که پس از حذف ارز 42٠٠ در 
اردیبهشت امسال، دولت بدون استقراض از بانک مرکزی و چاپ پول 
جدید، توانســت یارانه های 3٠٠ و 4٠٠ هزار تومانی را تامین اعتبار 
کند. بدین ترتیب جلوی رشــد پایه پولی گرفته شد به طوری که در 
ماه خرداد رشد پایه پولی منفی شد و آثار مثبت آن بر کاهش تورم 

را به تدریج در ماه های آینده شاهد خواهیم بود.
طبــق آمارها نیز تبعات تورمی حذف ارز 42٠٠ در دو ماه خرداد 
و تیر تقریبا به طور کامل تخلیه شــده است و از ماه جاری نرخ تورم 
به سطوح قبل از حذف ارز 42٠٠ تومانی بازخواهد گشت. این مهم 
جز بــا کنترل دقیق پایه پولی و احتراز دولت از چاپ پول، میســر 
نبود. اما در صورتی که مجلس به مصوبه خود برای اعطای کالابرگ 
به مردم با قیمت شــهریور ۱4٠٠ اصرار و دولت را مجبور به اجرای 
آن کنــد، تمام توفیقات دولت در مهار پایه پولی تحت الشــعاع قرار 

خواهد گرفت.
با ارســال اصلاحیه جدید برخــی نمایندگان بــه این اصلاحیه 
واکنــش نشــان دادند در این خصــوص با »عبدالمجید شــیخی« 

کارشناس اقتصادی گفت وگو کردیم و نظر او را جویا شدیم.
این کارشــناس اقتصادی تاکید کرد: اینکه از دولت توقع داشته 
باشــیم قیمت کالاهای اساســی را به نرخ شــهریور ســال گذشته 
بازگرداند منطقی نیســت. اگر قرار اســت مجلس بــا اصلاح لایحه 
بودجه ۱4٠۱ درخصوص عدم بازگشــت قیمت ها به یک سال قبل 
مخالفت کند بهتر اســت منابع لازم بــرای این منظور را نیز در نظر 
بگیرد.شــیخی با تاکید براینکه ابتدا باید راهکاری برای تامین منابع 
مشخص شود و سپس انتظار بازگشت قیمت ها به نرخ پارسال داشته 
باشــیم، افزود: در سال های گذشــته همواره بودجه کشور با کسری 
مواجــه بود و اگــر مجلس با اصلاحیه دولــت مخالفت کند طبیعتا 
با کســری بودجه مواجه خواهیم شد. دولت نیز ناچار می شود برای 
جبران کسری بودجه خلق پول جدید و انتشار نقدینگی داشته باشد.

این کارشــناس اقتصادی گفــت: البته باید توجه داشــت حتی 
اگــر مجلــس از دولت بخواهد که قیمت ها به نرخ شــهریور ســال 
گذشــته بازگردد ما شاهد افزایش قیمت ها در بازار خواهیم بود زیرا 

دستورهای آمرانه تاثیر چندانی بر بازار ندارد.

اصرار مجلس بر بازگشت قیمت ها به شهریور 1400 برابر با کسری بودجه و چاپ پول است

به دنبال احیا و بهره مندی از ظرفیت بزرگ وحدت مسلمانان در فعالیت های اقتصادی هستیم
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برای دریافت تسهیلات 200 میلیونی
از شنبه به بنیاد مسکن 

مراجعه کنید
رییس بنیاد مســکن گفــت: متقاضیان دریافت 
تســهیلات 2٠٠ میلیون تومانی مسکن روستایی از 
روز شنبه ٨ مرداد می توانند برای دریافت معرفی نامه 
بانک به دفاتر بنیاد مسکن در سراسر کشور مراجعه 

کنند.
اکبر نیکــزاد در گفت وگو با ایســنا اظهار کرد: 
به دنبال دســتور مکتوب رییس جمهور به سازمان 
برنامه و بودجه مبنی بر پرداخت تســهیلات 2٠٠ 
میلیون تومانی ســاخت مســکن روســتایی و آغاز 
فرآیند پرداخــت از روز شــنبه ٨ مردادماه ۱4٠۱ 
روستاییان می توانند برای دریافت معرفی نامه بانک، 
به دفاتر بنیاد مسکن در سراسر کشور مراجعه کنند.

وی افزود: با عنایتی که حجت الاســلام والمسلمین 
رئیســی ـ رییس جمهور داشــتند افزایش ســقف 
تسهیلات مسکن روستایی از ۱٠٠ به 2٠٠ میلیون 
تومان شــکل اجرایی به خود گرفته و از شنبه وارد 
فرآیند پرداخت می شود.رییس بنیاد مسکن یادآور 
شــد: پیش از این سازمان برنامه طی گزارشی مزایا 
و مســائل تسهیلات مسکن روســتایی را تشریح و 
به رییس جمهور ارایه کرده بود و آقای رئیســی هم 
کارشناســان را مسئول بررســی این گزارش کرد 
و نهایتا به این نتیجه رســید که ســازمان برنامه و 
بانک مرکزی نسبت به پرداخت این وام اقدام کنند.

نیکزاد اذعان کرد: با توجه به بار سنگین مالی که از 
طریق یارانه ها به دوش دولت اســت، اتخاذ تصمیم 
درخصوص پرداخت وام مســکن روستایی نشان از 
اراده و عزم رییس جمهور برای آبادانی، ارتقای سطح 
زندگی روستاییان و بازســازی واحدهای مسکونی 
روســتایی دارد که از ایشــان کمال تشکر را داریم.

رییس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی هم چنین میزان 
خسارات وارده به واحدهای مسکونی در جریان سیل 
روزهای اخیر را در حال بررســی دانست و گفت: در 
هر منطقه ای فرمانداران مســئول امور امدادرسانی 
هســتند. بنیاد مســکن هم در کنار فرمانداران در 
حال تهیه بررســی خســارات وارد بــه واحدهای 
مسکونی است. با توجه به ادامه ی بارش ها فعلا آمار 
قطعی از تخریب و خســارات به واحدها نداریم و در 
روزهای آینده میزان خســارات مشــخص می شود.

معاون آموزش فنی و حرفه ای کشور مطرح 
کرد

تضمین اشتغال 
شرکت کنندگان در طرح 

»کهاد« و »نخلستان«
معاون آموزش ســازمان آمــوزش فنی و 
حرفه ای کشــور گفت: اشــتغال همه افراد 
شرکت کننده در طرح »کهاد« و »نخلستان« 

تضمین شده است.
محمدرضا شاه پسند در مراسم بزرگداشت 
هفته ملی مهارت که با حضور معاون آموزش 
فنی و حرفه ای کشور برگزار شد، اظهار کرد: 
همه بخش های درگیر حوزه مهارت آموزی 
باید همگام با یکدیگر حرکت کنند، متأسفانه 
همه ما به دنبال توسعه زیرساخت هستیم در 
حالی که زیرساخت به قدر کافی وجود دارد 

و باید در بخش های دیگر گام برداشت.
وی به طرح »مهارت آموزی در محیط کار 
واقعی« اشــاره کرد و افزود: در طرح مهارت 
آموزی در محیط کار واقعی، مهارت آموزان 
به مدت یک تا ۱٨ ماه در محیط کار حضور 
یافتــه و ضمن فراگیری مهارت، اصول بنگاه 

داری را هم یاد می گیرند.
معاون آموزش سازمان آموزش فنی و 
حرفه ای کشــور به خروجی نظام آموزش 
عالی اشاره کرد و متذکر شد: بیش از ۵2 
درصد از ورودی های مراکز آموزش فنی 
و حرفه ای از فارغ التحصیلان دانشگاهی 
هستند، این افراد یک بار از یارانه رایگان 
در نظام آموزش عالی بهره مند شده حال 
دوباره از آموزش هــای فنی و حرفه ای 
که متعلق به بازماندگان از تحصیل است 
استفاده می کنند که این اقدام از عدالت 
اجتماعی به دور است.شاه پســند با اشاره 
به اینکه سازمان فنی و حرفه ای و وزارت 
علــوم برای جبران این مســئله دو طرح 
مهــارت آموزی »کهاد« و »نخلســتان« 
را برای دانشــجویان و فــارغ التحصیلان 
دانشگاهی در نظر گرفته است، بیان کرد: 
در طرح نخلســتان هدف ما پارک های 
علم و فناوری اســت و فارغ التحصیلان 
با اســتفاده از این طرح به سمت مشاغل 
فناورانه و مشاغل آینده حرکت می کنند.

وی از شــرکت پنج هزار و 3٠٠ گلستانی 
در طرح »کهاد« و »نخلســتان« خبر داد 
و خاطرنشــان کرد: اشــتغال همه افراد 
شــرکت کننده در این دو طرح تضمین 
شده خواهد بود، ما امسال تعهدات خود 
در حوزه آموزش های فنی و حرفه ای در 
دو بخش دولتی و آموزشگاه های آزاد را 
۵٠ درصــد افزایش دادیم معاون آموزش 
سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور بر 
ضرورت فرهنگ ســازی مهارت آموزی و 
آمــوزش در محیط کار واقعی تأکید کرد 
و متذکر شــد: ۵7 درصد کســانی که به 
عنوان مهارت آموز به مراکز فنی و حرفه 
ای مراجعه می کنند جذب بازار کار شده 
و این شاخص در طرح »مهارت آموزی در 
محیط کار واقعی« به ٨٠ درصد می رسد.

اخبار

رئیس شورای شهر تهران مطرح کرد:
حیات و ممات همگان به 
عاشورا گره خورده است

چمــران گفت:همه زندگی و حیــات و ممات و 
شرف ما به محرم و عاشورا و تاسوعای حسینی گره 

خورده است.
به گــزارش مهر، مهدی چمران رئیس شــورای 
شــهر تهران در مراسم آئین برافراشتن پرچم عزای 
حســینی بر فراز بلندترین ســکوی پرچمی ایران 
برگزار شــد گفت: مــاه محرم و عــزاداری در این 
ماه یکــی از مردمی ترین حرکت هــای مردمی در 

کشورهای اسلامی است.
وی ادامه: زنده نگه داشتن عشق حسینی اهمیت 
بســیاری دارد و می توان به جرأت گفت اسلام با نام 
و زنده نگه داشتن یاد امام حسین علیه السلام زنده 

مانده است.
چمران بــا بیان اینکه محرم همواره زنده خواهد 
بود،گفت: کشور، انقلاب و همه چیز خود را از زنده 
نگه داشتن یاد حسین داریم و همه زندگی و حیات 
و ممات و شــرف ما به محرم و عاشــورا و تاسوعای 

حسینی گره خورده است.
رئیس شــورای شهر تهران با اشــاره به با اهتزاز 
بلندترین پرچم کشــور به یاد امام حســین گفت: 
امیدواریم ایــن نمادی برای زنده نگهداشــتن یاد 
حسین باشد و زنده نگه داشتن یاد امام حسین ما را 

در تاریخ نگه می دارد.

رئیس ستاد مرکزی اربعین حسینی:
سفر از مرز چذابه به عتبات 
عالیات در عراق برقرار شده 

است

معــاون امنیتی و انتظامی وزیر کشــور گفت: بر 
اساس توافق های انجام شــده با طرف عراقی، تردد 
انفرادی یا کاروانی در ایــام ماه محرم از مرز چذابه 

برقرار شده است.
به گزارش ایلنا، سید مجید میراحمدی گفت: در 
پی توافق های انجام شده با وزارت کشور عراق، از روز 
نخست ماه محرم مصادف با هشتم مرداد ماه، زائران 
حسینی می توانند همانند مرزهای مهران و شلمچه، 
از مرز زمینی چذابه هم به صورت انفرادی یا کاروانی 

عازم عتبات عالیات شوند.
رئیــس ســتاد مرکــزی اربعین حســینی)ع( 
خاطرنشان کرد: طبق هماهنگی های انجام شده بین 
مســئولان  ایرانی و عراقی، روند ورود زوار ایرانی به  
عــراق که از زمان برگزاری مراســم عرفه به صورت 
انفــرادی و گروهی در جریان بود، در ایام ماه محرم 

نیز تداوم خواهد داشت.
میراحمدی یادآور شد: شــرایط مورد نیاز عبور 
از مرزهای زمینی، داشــتن گذرنامه معتبر به همراه 

کارت واکسن کرونا است.

سخنگوی شهرداری تهران تاکید کرد:
تکذیب تعطیلی ۲هفته ای 
بوستان های تهران به دلیل 

شیوع کرونا
سخنگوی شــهرداری تهران گفت: خبر تعطیلی 
دوهفته ای بوســتان های تهران به دلیل شیوع کرونا 

شایعه بوده و صحت ندارد.
به گــزارش ایلنــا، عبدالمطهرمحمدخانی خبر 
تعطیلی دو هفته ای بوســتان های پایتخت به دلیل 
شــیوع کرونا را تکذیب کرد و گفــت: این موضوع 

شایعه ای بیش نیست.
بر اســاس گزارش ســایت شــهر، رییس مرکز 
ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری تهران با بیان 
اینکه با توجه به اعلام وضع نارنجی از  سوی سازمان 
هواشناســی و  تداوم سامانه بارشــی از شهروندان 
خواسته شده تا از هر گونه تردد و توقف در ارتفاعات 
و همچنین بستر یا حاشــیه  رودخانه ها و مسیل ها 
اکیداً خودداری کنند، اظهــار کرد: به همین دلیل 
بوســتان آبشــار، جوانمردان، نهج البلاغــه، پرواز، 
گلابدره، بوســتان فردوســی در منطقه ۱، بوستان 
جنگلی کوهسار و جمشیدیه تا فردا تعطیل هستند.

کشف ۲۵۰۰ عدد آمپول 
تقلبی در شهرستان ری

فرمانده انتظامی شهرستان ری از کشف 2 هزار 
و ۵٠٠ عدد آمپول تقلبی در محدوده این شهرستان 

خبر داد.
سرهنگ دوستعلی جلیلیان گفت: در پی کسب 
خبری مبنی بر تولید آمپول های بدنسازی تقلبی در 
یــک کارگاه تولیدی در محدوده  امین آباد و توزیع 
این آمپول ها با برندهای معتبر، بررسی موضوع در 
دســتور کار تیم عملیات کلانتری امیــن آباد قرار 

گرفت.
وی گفت: با انجام اقدامات اطلاعاتی و تحقیقات 
پلیســی، ماموران ضمن شناسایی کارگاه تولیدی و 
هویــت مالک آن،  با هماهنگــی قضائی در اقدامی 

ضربتی متهم را در کارگاهش دستگیر کردند.
به گفتــه فرمانده انتظامی شهرســتان ری، در 
بازرســی از این محل بیش از 2هزار و ۵٠٠ آمپول 
تقلبی  و تعداد زیادی برچسب از برند های مختلف 

در بسته بندی های مختلف کشف شد.
سرهنگ جلیلیان گفت: کارشناسان ارزش ریالی  
اموال کشف شده را 4 میلیارد ریال اعلام و با تکمیل 

پرونده متهم به دادسرای مربوط معرفی شد.

اخبار

معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست اعلام کرد: از صنایع آلاینده می خواهیم برای رفع 
آلایندگی از صندوق ملی محیط زیست کمک بگیرند و به 
هیچ وجه اجازه نمی دهیم صنایع، کارشان را با آلایندگی 

محیط زیست پیش ببرند.
علی ســلاجقه در جلســه شــورای اداری شهرستان 
بهار، بر اهمیت ایجاد مرکز تحقیق و توســعه کشاورزی 
و پژوهشکده سیب زمینی در این شهرستان تاکید کرد و 
گفت: شهرستان بهار ظرفیت های بالایی برای کشاورزی 
 ،R &D دارد و ضعف نبود مرکز تحقیقات سیب زمینی
پژوهشکده کشاورزی و صنایع تبدیلی در این شهرستان 

وجود دارد.وی با بیان اینکه شهرســتان بهار مســائل و 
مشــکلاتی از جنس محیط زیست، گردشگری و صنعتی 
دارد و از نظر زیرساخت های کشاورزی بسیار غنی است، 
ادامه داد: انباشــت دانش و ایجاد نوآوری در محصولات 
بخش کشاورزی به توسعه اقتصادی شهرستان کمک می 
کند.نماینده ویژه رئیس جمهور اظهار کرد: زمینه سازی 
برای توســعه اقتصاد دانش بنیان مبتنی بر حکم حضرت 
آقا، به کاهش مشــکلات محیط زیســتی کمک می کند 
چراکــه آنجا که دانش افزایش مــی یابد، تخریب محیط 

زیست کاهنده می شود.
وی بیان کرد: از صنایع آلاینده می خواهیم برای رفع 

آلایندگی از صندوق ملی محیط زیســت کمک بگیرند 
و به هیــچ وجه اجازه نمی دهیم صنایع، کارشــان را با 
آلایندگی محیط زیست پیش ببرند بنابراین در یک بازه 

زمانی فرصت رفع آلایندگی به آنها می دهیم.
سلاجقه با اشاره به اینکه شهرستان بهار ظرفیت های 
صنعتــی خوبی دارد، افزود: ۱3 درصــد از جمعیت این 
شهرستان تحت پوشش نهادهای حمایتی قرار دارند که 
این موضوع زیبنده این شهرســتان نیست و از فرماندار 
می خواهیم فضای فعالیت و اشــتغال مبتنی بر دانش را 
در شهرستان بهار فراهم کند و دولت 3۵٠ میلیارد تومان 

به شهرستان بهار تخصیص می دهد.

رئیس سازمان حفاطت محیط زیست

صنایع برای رفع آلایندگی از صندوق ملی محیط زیست کمک بگیرند

معاون یگان حفاظت محیط زیســت، ضمن اشاره به نرسیدن 
آتش سوزی هورالعظیم به ایران اظهار کرد: در صورت سرایت آتش 
سوزی هوراعظیم به ایران، یگان هوایی و نیرو های یگان حفاظتی 

فعال هستند و آمادگی کامل برای اطفاء حریق را داریم.
منوچهر فلاحی در گفت وگو با ایســنا، به آتش ســوزی تالاب 
هورالعظیم در عراق اشاره کرد و گفت: در حال حاضر آتش سوزی 
به علت خشکی تالاب تنها در سمت عراق است. در عراق انسجام 
اقداماتــی که در ایران برای اطفاء حریــق صورت می گیرد وجود 
ندارد. به جهت خشکی تالاب و آتش سوزی در محدوده بزرگی از 
تالاب به علت جهت وزش باد به سمت ایران تنها شاهد ورود دود 

و خاکستر ناشی از سوختن تالاب در ایران هستیم.
وی تاکید کرد: در ایران فعلا مشکل خاصی نداریم و در صورت 
سرایت آتش به کشور بلافاصله توسط یگان هوایی و نیروهای یگان 

حفاظتی فعال در کشور حریق را اطفاء می کنیم.
فلاحــی خاطرنشــان کرد: در هــر نقطه از ایــران در صورت 
آتش سوزی با ارســال مختصات نقطه آتش ســوزی، یگان هوایی 

بلافاصله پس از بررسی مخازن آب، تیم خود را ارسال می کند و 
جای نگرانی وجود ندارد.

معاون یگان حفاظت محیط زیســت به موضوع حقابه تالاب 
اشاره و اظهار کرد: در شــرایط حاکم در کشور، بر اساس آمار، 
بارش ها بسیار کمتر از حد نرمال است و طبیعتا این موضوع بر 
تالاب ها و معیشــت مردم محلی به علت کشاورزی و دامپروری 

که وابسته به آب هستند نیز تاثیر می گذارند.
وی به آتش سوزی در وسط تالاب اشاره کرد و توضیح داد: در 
صورت آتش سوزی در وسط تالاب، وسیله اطفاء حریق بالگردها 
خواهند بــود که باز هم جای نگرانی وجود ندارد و یگان هوایی 

فعال هستند و بلافاصله اعزام می شوند.
فلاحی باتوجه به پیوستگی تالاب هورالعظیم در ایران و عراق 
گفت: احتمال سرایت آتش به ایران وجود دارد چراکه تالاب در 
عراق خشک اســت و در ایران نیز بعضی حوضچه ها آب کافی 

ندارند.
وی افزود: از ابتدای سال تا به الان که در اوج گرما در مردادماه 
هستیم مشکل جدی در تالاب نداشته ایم و در صورت مشکل، 
نیروهای یگان حفاظتی و مردم محلی مشکل را برطرف کرده اند.

معاون یگان حفاظت محیط زیست، به عدم مرز در موضوعات 
محیط زیستی اشاره کرد و ادامه داد: در آتش سوزی سال گذشته 
که در ترکیــه رخ داد ایران به کمک ترکیه رفت. در عراق نیز در 
صورت درخواســت کمک با بررسی در سطح مقامات وزارت امور 
خارجه و باتوجه به برگزاری اجلاس سران محیط زیست که اخیرا 
برگزار شــد، فارغ از بحث های مالی، قطعا مشکلی نیست و کمک 

می کنیم.
فلاحی به توضیحاتی درباره تالاب هورالعظیم پرداخت و گفت: 
تالاب هورالعظیم حدود 36٠ هزار هکتار مســاحت دارد که ۱2٠ 
هزار هکتار آن داخل ایران و 24٠ هزار هکتار در عراق اســت، به 
عبارتی دو ســوم آن در خاک عراق و یک سوم داخل ایران است. 
آب قسمت تالاب در عراق در گذشته از دجله تامین می شد که در 
حال حاضر به علت طرح های کشــور ترکیه و سدسازی های انجام 
شده آبی در تالاب وارد نمی شود، مگر توسط بارندگی های سطحی 

که تقریبا به حساب نمی آید.
فلاحی به حقابه تالاب در ایران که از ســمت کرخه پر می شده 

اشــاره کرد و افزود: در حالت ایده آل و تر سالی باید یک میلیارد و 
٨٠٠ میلیون مترمکعب آب در حقابه تالاب وجود داشته باشد؛ اما 
در شرایط خشکسالی یک میلیارد و 3٠٠ میلیون متر مکعب و در 

حالت نرمال ۱.6 میلیارد بر مترمکعب.
وی به وضعیت حال حاضر تالاب اشــاره کرد و گفت: در حال 
حاضر در ســمت عراق در کل آب تالاب تامین نمی شود و تقریبا 
خشــک است؛ اما در سمت ایران با حوضچه بندی تالاب پنج عدد 
حوضچه داریم که بعضی کاملا خشــک شده و بعضی مقدار کمی 

آب دارند.
معاون یگان حفاظت محیط زیست باتوجه به شرایط خشکسالی 
توضیح داد: در حال حاضر بارندگی هم در عراق و هم در ایران چه 
در شرایط تر سالی و چه در شرایط نرمال وجود ندارد و با مشکل 

کم آبی روبه رو هستیم. 
فلاحی به شــرایط کرخه نیز اشــاره کرد و گفــت: کرخه نیز 
به واســطه شرایطی که در بحث کشــاورزی مردم محلی، کاهش 
بارندگــی و حجم رواناب موجود در رودخانه در آن حاکم اســت، 
باز هم میزان آب کافی را به تالاب نمی رساند. در نتیجه تالاب در 
ســمت ایران نیز به علت خالی بودن آب حقابه و باتوجه به گرما و 

تبخیر آب، مشکلات خاص خود را دارد.
وی مهم ترین مشــکل تالاب را حقابه آن دانست و توضیح داد: 
به علت کمبود بارندگی اولویت وزارت نیرو آب شــرب مردم است. 
در صورت بهبود شرایط انتظار می رود حقابه تالاب به صورت کامل 
تامین شــود. باتوجه به شرایط تغییر اقلیم در دنیا ایران نیز تحت 
تاثیر قرار گرفته اســت و در شــرایط فعلی امکان تامین حقابه در 

شرایط خشکسالی نیز فراهم نیست.
معاون یگان حفاظت محیط زیست به بارندگی سیل آسا در سال 
۹٨ اشاره کرد و افزود: در صورت رخ دادن شرایطی مانند سال ۹٨ 

باید با مدیریت درست به فکر شرایط بعد از آن نیز باشیم. 
فلاحی در پایان به تغییر الگوی کشــت اشاره کرد و گفت: در 
آن منطقه برنج کاری توسط مردم محلی صورت می گیرد. نمی توان 
معیشــت مردم را دچار تغییر کرد هر چند که ممنوعیت هایی نیز 
وجود دارد بلکه باید جایگزین برای آن داشته باشیم و به جای پاک 

کردن صورت مسئله و راهکاری عملیاتی را طراحی کنیم.

مملکت سیل های مرگبار را بررسی می کند 
بارش های تابستانی مرگبار

رئیــس مرکز پیش بینی ســازمان هواشناســی بــه خبرآنلاین 
می گوید: »ناپایداری های روزهای اخیــر چند روز دیگر ادامه دارد، 
احتمال بارش های رگباری که منجر به خسارت شود هست به ویژه 
در دامنه ها و ارتفاعات اســتان البرز و تهران که باید حتما احتیاط 

لازم انجام شود.«
این روزها ســامانه ای بارشی روی آسمان ایران قرار گرفته است، 
ســامانه ای که بعدازظهر تا شــب احتمال بارش دارد و اگر ببارد در 
عرض پانزده دقیقه تا نیم ســاعت می تواند ســیلی خطرناک ایجاد 
کند، حالا بعد از ســیل جنوب این حادثه در تهران تکرار شــد، اما 
اطلاع رســانی درباره آن چندان وســیع نبود، اگرچه هواشناسی از 
قبل هشــدارهایی داده بود با این وجود وزارت کشور امروز و به طور 
گســترده این متن را برای تهرانی ها فرســتاد: »پیرو هشدار سطح 
نارنجی اداره کل هواشناسی استان تهران برای تاریخ )۱4٠۱/۵/۵(، 
مبنــی بر احتمال بالا آمدن ســطح رودخانه ها، آب گرفتگی معابر و 
جاری شــدن روان آب در مســیل ها و احتمال برخــورد صاعقه، از 
شهروندان محترم درخواست می شــود از هرگونه توقف در بستر و 

حاشیه رودخانه ها و مسیل ها اکیدا خودداری کنند.«
همچنین علی محمد مختاری، مدیرعامل ســازمان بوستان های 
شهر تهران امروز اعلام کرد تا فردا هرگونه تجمع در بوستان های پر 
خطر ممنوع اســت؛ او گفت: »باتوجه به احتمال ادامه بارش ها برای 
روزهای آتی تمام بوســتان های شهر تهران که در نزدیکی کوه قرار 
دارند مانند بوستان آبشار، جوانمردان، نهج البلاغه، گلابدره، بوستان 

فردوسی در منطقه ۱ و... تا فردا تعطیل هستند.«
اما به نظر می رســد این اقدامات کمی دیر باشد، چراکه سیل در 

منطقه امامزاده داوود جاری شد و تلفات گرفت.
شــاید اگر این قبیل اقدامات و اطلاعیه ها از روزهای گذشته به 
طور وســیع در دستور کار قرار می گرفت ســیل روز پنجشنبه در 
منطقه امامزاده داوود با تلفات همراه نمی شــود. حوالی ساعت 2٠ 
دقیقه بامداد امروز تماس با سازمان های امدادی خبر از جاری شدن 
ســیل در این منطقه داد، قدرت الله محمدی، سرپرست آتش نشانی 
تهران با اشــاره به امدادرسانی آتش نشــانی در سیل امام زاده داوود 
)ع( گفت: این اتفاق ســاعت ۱2:2٠ رخ داد و آتش نشانی از ساعت 
یک بامداد با چهار ایستگاه امداد، نجات، حریق و ایستگاه پشتیبانی 
با تجهیزات ســنگین و سبک برای آواربرداری، امدادرسانی و تخلیه 

گل ولای وارد عمل شد.«
وی ادامه داد: این عملیات با حضور ۱۵٠ نفر از نیروی انسانی از 
ســاعت یک بامداد شروع شد و هم اکنون نیز در حال جست وجوی 
پیکرهای مفقودشده احتمالی هستیم، فعلا به دلیل حضور زائران و 
افــراد متفرقه در محل حادثه، آمار دقیقی از مفقودی ها نداریم و در 

حال جست وجو هستیم.«
امــا کمی بدتر گزارش های اولیه از مرگ 2 تن و مصدوم شــدن 
٨ نفر خبر دادند، میزان خســارت طوری گزارش شــد که علیرضا 
زاکانی شــهردار تهران و احمد وحیدی، وزیر کشور در محل وقوع 
سیل حضور پیدا کردند، وزیر کشور در اظهار نظری برای شرح عمق 
حادثه گفت: »حوالی نیمه شب پنجشنبه، باران شدیدی در منطقه 
امام زاده داوود )ع( در شمال غرب تهران بارید و گل و لای بسیاری 

از پشت امام زاده بازارچه و محله امام زاده داوود )ع( را در بر گرفت 
و وارد حرم شد.«

او بیان کرد: »این ســیل با گل و لای فراوانی همراه شد تا جایی 
حجــم گل و لای در برخی محله هــای امامزاده داوود به چهار متر 
می رسد و بعضی از زائران و مردم محلی اسیر این سیل شدند و گل 

و لای فراوان مردم را دچار مشکل کرد.«
همچنین محمد حسین نامی، رییس ســازمان مدیریت بحران 
کشور درخصوص عمق سیل جاری شــده در امامزاده داوود گفت: 
»صحن شمالی و جنوبی امام زاده داوود)ع( پس از سیل امروز مملو 
از گل ولای بــه عمق یک و نیم متر اســت و لودرها در حال تخلیه 
گل ولای هستند. مشکل فعلی ما باریکی دره در امامزاده داوود است 
که باعث افزایش خطر شــده است. در حال حاضر صحن شمالی و 

جنوبی و مقبره مملو از گل ولای است.«
او ادامه داد: »خود امام زاده خسارت زیادی دیده است. ما مجبور 
شــدیم دیوار جنوبی امام زاده را برای تخلیه گل ولای تخریب کنیم. 
همچنین چند در برداشــته شــد تا بابکت  به صحن شمالی منتقل 

شود.«
اما علاوه بر خسارت های مادی سیل امامزاده داوود تلفات جانی 
هــم دارد، اعزام نیروی امــدادی و همچنین ســگ های زنده یاب 
ســبب شده تا عملیات جســت وجو ادامه پیدا کند، عملیاتی که تا 
لحظه تنظیم این گزارش خبر از فوت شــش نفر می دهد، همچنین 
گزارش ها نشــان می دهد نزدیک به ۱4 نفــر در این حادثه مفقود 
هستند.با این وجود به نظر می رسد اگر هشدارها به موقع و وسیع تر 
اعلام نشود، به دلیل ادامه داشتن بارش های مشابه در نقاط مختلف 
کشــور تلفات جانی مــردم دور از انتظار نباشــد. دراین یاره صادق 
ضیائیان، رئیس مرکز پیش بینی ســازمان هواشناسی به خبرآنلاین 
می گوید: »ناپایداری های روزهای اخیــر چند روز دیگر ادامه دارد، 

احتمال بارش های رگباری که منجر به خسارت شود هست به ویژه 
در دامنه ها و ارتفاعات اســتان البرز و تهران که باید حتما احتیاط 

لازم انجام شود.«
او در ادامــه بیان می کنــد: »اما شــدیدتر از بارش های منطقه 
امامزاده داود، بارش هایی اســت که در جنوب کشــور داریم، امروز 
در نیمه غربی کرمان بارش های شــدیدی خواهیم داشت، وضعیت 
خیلی شــدیدی را برای اســتان فارس انتظار داریم، بخش هایی از 
استان هرمزگان درگیر بارش های شدید خواهند بود، جنوب بوشهر 
و استان های یزد و اصفهان هم درگیر بارش های خطرناک و رگباری 

که منجر به رواناب شود خواهند بود.«
ضیائیان با اعلام هشدار می گوید: »با توجه به اینکه روزهای آینده 
تعطیل اســت، مردم دقت کنند از کنار رودخانه ها، مسیل ها، حتی 
رودخانه هایی که به نظر می رسد خشک شده اند فاصله بگیرند، به ویژه 
در ساعت بعدازظهر و شــب قرار گرفتن در بستر رودخانه ها بسیار 
خطرناک است، این بارش ها همراه با وزش باد شدید است، بنابراین 
از پارک کردن ماشــین در کنار درختان فرســوده و تیر چراغ برق 
خودداری کنند، چراکه گاهی تصور می شــود هوا صاف است اما به 
یکباره بارش های سنگینی آغاز و روانآب جاری می شود، آن چیزی 
که در امامزاده داوود و خیلی از نقاط کشورمان این روزها شاهد آن 

هستیم همین مسئله است.«
رئیس مرکز پیش بینی ســازمان هواشناســی در پایــان یادآور 
می شــود: »روز جمعه کماکان نیمه غربی اســتان کرمان وضعیت 
خطرناکی دارد، اســتان فارس فردا درگیر بارش های شدید خواهد 
بود، استان های بوشهر، کهگیلویه و بویراحمد، چهارمحال بختیاری، 
و استان های تهران و البرز در ارتفاعات وضعیت مشابه و خطرناکی از 

نظر بارش ها خواهد داشت.«

معاون یگان حفاظت محیط زیست اعلام کرد:

آتش هورالعظیم به ایران نرسیده است
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 فیلم های »جنگ جهانی ســوم« و »بــی رویا« برای حضور در 
جشــنواره های جهانی مشکلی نداشــته اما »شب داخلی دیوار« 

اخیرا درخواست مجوز داده و هنوز بازبینی نشده است.
سازمان ســینمایی، روح الله ســهرابی مدیرکل دفتر نظارت بر 
عرضه و نمایش فیلم درباره حضور فیلم های ایرانی در جشــنواره 
ونیز و پرســش رســانه ها درباره اخذ پروانه نمایش این فیلم ها 
افزود: پس از هر بار حضور فیلم ها در جشــنواره های بین المللی، 
اغلب حــرف و حدیث هایی پیرامون وجود یــا عدم وجود مجوز 

نمایش فیلم در جشنواره ها و محافل بین المللی مطرح می شود.
وی ادامه داد: بنده قبلًا هم گفته ام نفس حضور در جشــنواره و 
افتخارآفرینی ســینمای ایران نه تنها هیچ منع و مشکلی ندارد 
بلکه ارزشمند و باعث خوشحالی دست اندرکاران عرصه فرهنگ 
و هنر و به ویژه سینماســت و می تواند موجب بالندگی و رشــد 
آن شــود اما موضوع از لحظه ای پیچیده و مشکل دار می شود که 
یــک فیلم بدون طی مراحل قانونی و پیــش از اقدام به دریافت 
مجوزهای لازم، در جشنواره ها شرکت می کند. چنان که در آیین 
نامه مربوط به نمایش آثار ســینمایی آمده، فیلم ها برای حضور 
در جشــنواره ها یا هر فضای نمایشــی الزاماً باید پروانه نمایش 

داشته باشند بنابراین هرگونه تخطی از این امر تبعات سنگین و 
جریمه های خاصی را در پی خواهد داشت.

به گفته وی، در بین فیلم های ایرانی حاضر در جشــنواره ونیز 
دو »فیلم جنگ جهانی ســوم« و »بی رویا« مشکلی برای حضور 
در جشــنواره ها ندارند چرا که از چند ماه پیش درخواست خود 
را ثبت کرده و در تعامل با ســازمان ســینمایی و شورای پروانه 
نمایــش پیش رفته اند اما فیلم »شــب داخلی دیوار« جهت اخذ 

پروانه نمایش دیرتر اقدام کرده و طبق اعلام تهیه کننده با توجه 
به آماده نبودن فیلم، نسخه نهایی را ارائه نداده است.

ســهرابی عنوان کرد: با توجه به اطلاعیه های مداوم و مصاحبه 
رییس سازمان سینمایی مبنی بر ضرورت رعایت قوانین نمایش 
فیلم ها و شــرکت در جشنواره ها، لازم است این فیلم یا هر فیلم 
دیگــر مراحل قانونی حضور در جشــنواره های بین الملی را طی 

کنند.
وی اضافه کرد: به نظر بنده تبعات و خسارت های عدم تمکین به 
قوانین موجود و مصوب و تخلف در نحوه عرضه آثار، حتماً بیشتر 
از دستاورد احتمالی حضور در یک یا چند جشنواره خواهد بود.

مدیرکل دفتر نظارت بر عرضه و نمایش فیلم توصیه و تاکید کرد: 
فیلمســازان از ارائه و نمایش فیلم خود در محافل و جشنواره ها، 
پیش از اخذ مجوز لازم جدا خودداری کنند تا تعاملی که سازمان 

سینمایی با سینماگران در پیش گرفته است، خدشه دار نشود.
وی گفــت: البته، فیلم دیگری که از ایران در جشــنواره مذکور 
حضور دارد اساساً پروانه ساخت یا شناسنامه ای ندارد که بخواهم 
درباره آن اظهار نظر کنم و از شواهد پیداست بیشتر نمایش یک 

سیاسی بازی است تا حضور یک فیلم سینمایی.

روح الله سهرابی:
»شب داخلی دیوار« اخیرا برای بازبینی درخواست داده است

»تنها« نماینده سینمای ایران 
در بخش روزهای ونیز

 فیلم »تنها« به کارگردانی جعفر نجفی در بخش 
خارج از مســابقه نوزدهمین دوره بخش مســتقل 

»روزهای ونیز« به نمایش گذاشته می شود.
فهرســت فیلم هــای خاضر در بخش مســتقل 
»روزهای ونیز« جشنواره فیلم ونیز اعلام شد و فیلم 
»تنها« به کارگردانی جعفر نجفی در بخش خارج از 
مســابقه در کنار ۵ فیلم دیگر به روی پرده خواهد 

رفت.
جعفر نجفی با مستندهای »آشو« و »چهره پرداز« 
تاکنون موفق به کسب چندین جایزه از جشنواره های 

معتبر بین المللی شده است.
بخش مستقل »روزهای ونیز« از سال 2٠٠4 و با 
الگوبرداری از بخش »دو هفته کارگردانان« جشنواره 
کن، از ســوی انجمن کارگردانان سینمای ایتالیا به 

صورت همزمان با جشنواره ونیز برگزار می شود.
فهرســت فیلم های حاضــر در نوزدهمین دوره 

بخش مستقل هفته منتقدان ونیز از این قرار است:
بخش مسابقه اصلی )رقابتی(
بنتو، سالواتوره مرئو )ایتالیا(

»شکســت های معمولی«، کریســتینا گروسان 
)جمهوری چک، مجارستان، ایتالیا، اسلواکی(

»جین آبی«، جورجیا اوکلی )بریتانیا(
»کثیف، دشوار، خطرناک« ویسام شرف )فرانسه، 

ایتالیا، لبنان( - فیلم افتتاحیه
»آخریــن ملکه«، آدیلا بندیمراد، دیمین اونوری 

)الجزایر، فرانسه، عربستان سعودی، قطر، تایوان(
»لعنتی ها گریه نکنید«، فیضل بولیفا )فرانســه، 

بلژیک، مراکش(
»گرگ و سگ«، کلودیا وارجائو )پرتغال، فرانسه(

»پدرو پیو«، آبل فرارا )ایتالیا، آلمان. بریتانیا(
»تمرد«، هوانگ جی، اوتسوکا ریوجی )ژاپن(

»دوشیزه«، گراهام فوی )کانادا، آمریکا(
بخش خارج از مسابقه

»راه المپیا«، کورادو سرون )ایتالیا(
»تنها« جعفر نجفی )ایران(

»ما اینجا هســتیم تا امتحــان کنیم«، گرتا دی 
لازاریس، جاکوپو کوادری )ایتالیا(

»کازا سوزانا«، سباستین لیفشیتز )ایتالیا(
»پیشروی به سوی رُم«، مارک کازنز )ایتالیا(

»شنونده«، استیو بوشمی )ایالات متحده( - فیلم 
اختتامیه

به کارگردانی محسن اسلام زاده؛
روایت »میرآب« از مسائل 

آبی ایران و افغانستان 
رونمایی می شود

مستند »میرآب« به کارگردانی محسن اسلام زاده 
فردا رونمایی می شود.

آیین رونمایی از مستند »میرآب« با حضور عوامل 
مستند، مسئولان، صاحب نظران و فعالان حوزه آب 
و محیط زیست فردا پنجشــنبه 6 مردادماه برگزار 
می شود.این مســتند به تهیه کنندگی و کارگردانی 
محســن اسلام زاده روایتی از مسائل آبی میان ایران 
و افغانســتان در حوزه هیرمند را به تصویر درآورده 
است..فرهنگسرای رســانه میزبان آیین رونمایی از 
این مستند خواهد بود.مسائل آبی ایران و افغانستان 
در حوزه هیرمند یکی از چالش های میان دو کشور 
همسایه اســت که قرار است در این مستند از نگاه 

تازه به آن پرداخته شود.

کیت وینسلت در یک 
سریال تازه ایفای نقش 

می کند
کیت وینســلت در ســریالی با عنوان »کاخ« به 

کارگردانی استیون فریرز بازی می کند.
کیت وینســلت برای نقش اصلی سریال کوتاهی 
با عنوان »کاخ« به کارگردانی اســتیون فریرز برای 

چهارمین بار با شبکه اچ بی او، همکاری می کند.
داستان این سریال درباره یک سال زندگی درون 

دیوارهای کاخ یک رژیم استبدادی است.
وینســلت علاوه بر بازیگری، تهیه کننده اجرایی 
سریال هم خواهد بود. خالق این سریال ویل تریسی 
است و مجری ساخت خواهد بود. استیون فریرز هم 

از مدیران اجرایی سریال هم خواهد بود.
ســت ریس، جولی ونیــر، جن اســپیرا، گری 
اشتینگارت و ســارا دولاپ نویسندگان این سریال 
هستند. وینســلت چندی پیش جایزه امی را برای 

بازی در سریال »مِر از ایست تاون« دریافت کرد.
ویل تریســی نویســنده و تهیه کننده ســریال 
»وراثت« یا »جانشــینی« است که جوایز متعددی 
را بــه خود اختصاص داده و ســال 2٠2٠ به عنوان 

بهترین سریال دارم موفق به کسب جایزه امی شد.
ماه پیش اعلام شــد وینســلت بــرای بازی در 
ســریال کوتاه »اعتماد« برای اچ بی او اعلام آمادگی 
کرده است. این سریال با اقتباس از رمانی به همین 
نام نوشــته هرنان دیاز برای اچ بی او ساخته می شود. 
پیش از آن هم او در »مِر از ایســت تاون« دیده شد 
و سال 2٠۱۱ هم در »میلدرد پیرس« با این شبکه 
همکاری کرده و نخستین جایزه امی خود را کسب 

کرده بود.
وینســلت 7 نامزدی اســکار در کارنامه دارد که 
»تایتانیک«، »ایریس« و »کودکان کوچک« از جمله 
آنهاســت. او سال 2٠٠۹ برای بازی در فیلم »کتاب 

خوان« برنده اسکار شد.
اســتیون فریرز کارگردان ٨۱ ســاله بریتانیایی 
هم دو بار نامزدی اسکار را برای بهترین کارگردانی 
کسب کرده که نخستین بار سال ۱۹۹۱ برای فیلم 
»کلاهبــرداران« و بار دیگر در ســال 2٠٠7 برای 
»ملکه« بود. »فلورانس فاستر جنکینز«، »فیلومنا« 
و »روابط خطرناک« از دیگر فیلم های وی هستند. 

اخبار

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی خبر داد
اصلاح ویژه آیین نامه های 
حوزه های فرهنگی و هنری

محمدمهدی اسماعیلی گفت: از آغاز دولت جدید 
اصلاح ساختارها و آیین نامه ها در بخش های مختلف 
فرهنگی و هنــری هم اکنون در حوزه های مختلفی 
چون سینما، موسیقی و کتاب به عنوان یک دستور 

کار ویژه آغاز شده است.
محمدمهدی اســماعیلی ـ وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی در همایش مدیران کل ارشاد استان های 
مختلف کــه در مجموعه فرهنگی »باغ زیبا« تهران 
برگزار شــد، با تاکید بر اهمیت تعامل مدیران کل 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی در استان ها با هسته های 
اصلی انقلاب اسلامی گفت: نمایندگان ولی فقیه در 
اســتان ها، ائمه جمعه، اهالی مســجد و نمازگزاران 
متدین نمازهای جمعه همگی از هســته های اصلی 
انقلاب اســلامی به شــمار می رود که مدیران کل 
فرهنگ و ارشــاد اســتان ها باید برای تعالی حوزه 
فرهنگ و هنــر انقلاب اســلامی از نقطه نظرات و 
دیدگاه های آن ها بیشترین بهره را برده و با همدلی 
و همیــاری همه دلســوزان و دغدغه منــدان نظام 
جمهوری اسلامی، وضعیت فرهنگ و هنر شهرهای 

مختلف به بالاترین سطح ممکن برسد.
او در ادامه با اشاره رویکرد حمایتی دولت مردمی 
از حوزه فرهنگ بیان کرد: دولت مردمی و شــخص 
رئیس جمهور محتــرم اهتمام ویژه ای نســبت به 
حمایــت از اهالی فرهنگ و هنــر دارد و این دولت 
بیشترین همراهی را با مجموعه فرهنگی کشور دارد.

اســماعیلی در ادامه به اهمیــت  تقویت منابع 
انسانی کار آمد و انقلابی در  مجموعه وزارت فرهنگ 
و ارشاد اســلامی پرداخت و اظهار کرد: این مسأله 
باید به ریل گذاری جدید این وزارت خانه بدل شود 
و برای دستیابی به این مهم به یک برنامه زمانبندی 
شــده نیاز داریم. همچنین اصلاح ساختارها و آئین 
نامه هــا در بخش های مختلف فرهنگی و هنری هم 
اکنون در حوزه های مختلفی چون سینما، موسیقی 
و کتاب آغاز شــده اســت و امیدواریم این روند تا 

محقق شدن ساختار مدنظر ادامه یابد.
وزیــر فرهنگ در پایان با تاکید بر توســعه چتر 
حمایتی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی از همه 
اهالــی فرهنگ و هنر گفــت: وزارت فرهنگ، خانه 
هنرمندان و اهالی فرهنگ اســت و در دوره جدید 
تمام تلاش خود را می کنیم تا هنرمندان بخش های 
مختلف با کمترین دغدغه و مشکل فعالیت های خود 
را به ســرانجام برسانند.دومین همایش مدیران کل 
فرهنگ و ارشــاد استان های مختلف در دوره جدید 
وزارت فرهنگ با حضور و سخنرانی وزیر فرهنگ و 

ارشاد اسلامی به کار خود پایان داد.
وزیر میراث فرهنگی، گردشگری:

گردشگری ایران دشمن 
خارجی دارد

وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
در دیــدار بــا رایزن هــای فرهنگی ایــران گفت: 
دشــمن نمی خواهد گردشــگری ما توســعه یابد. 

سنگ اندازی هایی برای توسعه گردشگری می شود.
سیدعزت الله ضرغامی در ششمین روز از دهمین 
اجلاس رایزن های فرهنگی جمهوری اسلامی ایران 
که در محل ســازمان فرهنگ و ارتباطات اســلامی 
برگزار شــد، گفت: حوزه ماموریت ما در وزارتخانه 
فانتزی، ویترینی و تعارفی نیســت. سه حوزه بسیار 
مهم و جدی فرهنگی، سیاسی، اجتماعی و اقتصادی 
اســت.او افزود: تحقیقات نشــان می دهد بالای ۹٠ 
درصد گردشگرانی که وارد ایران می شوند، نگاه شان 
نسبت به آنچه رســانه های غربی و استکبار جهانی 

درباره ایران روایت می کنند، دچار تغییر می شود.
 ضرغامی همچنین گفــت: اگر رایزنان فرهنگی 
تلاش کنند تا فرصت ورود گردشگر به ایران فراهم 

شود، در واقع به وظایف خود عمل کرده اند.  
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
با اشــاره به محدودیت ها و مزیت های میراث فرهنگی 
و گردشــگری زیادی، اظهار کرد: بسیاری از آثار ملی 
ما قابلیت ثبت جهانی دارد. موقعیت ما ویژه اســت و 
روایت این واقعیت، کار فرهنگی ماست.او همچنین با 
اشاره به سنگ اندازی ها برای ایجاد موانع در راه توسعه 
گردشگری گفت: دشــمن نمی خواهد گردشگری ما 
توســعه یابدضرغامی ادامه داد: در حوزه صنایع دستی 
نیز ظرفیت های بزرگــی داریم و دارای توانمندی های 
بالایــی هســتیم. مــا رتبــه اول را در توانمنــدی 
صنایع دستی داریم.  او از رایزنان فرهنگی حاضر در این 
نشست درخواست کرد: درباره ایران مطالعه کنید. شما 
باید بیش از پیش با ظرفیت های ایران در ســه حوزه 
ماموریتی این وزارتخانه آشنا شوید.  به ما کمک کنید 
که با همکاری خودتان، تولیدات متناسب با مخاطبان 
شــما تولید کنیم تا به معرفی هرچه بهتر ایران کمک 
شود.   ضرغامی بیان کرد: این امید و اطمینان را دارم 
که هرچقدر جلوتر برویم، مشــکلات کمتر می شود و 
ما با کمک شــما می توانیم عقب ماندگی در حوزه های 

فرهنگی را به خوبی جبران کنیم.

اخبار
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جولان لوازم خانگی قاچاق در کشور به صورت ته لنجی!

 کاریکاتور

فیلم ســینمایی »بانک زده ها« به کارگردانی جواد اردکانی و 
علی بکائیان از اول شهریور به سینماها می آید.

فیلم ســینمایی »بانک زده ها« به کارگردانی جواد اردکانی و 
علی بکائیان و تهیه کنندگی علی روئین تن از اول شهریور ماه 
۱4٠۱ با پخش سامانه نمایش گستران به سینماها خواهد آمد.

در خلاصه داســتان این فیلم که از آخرین فیلم های مرحوم 
علی انصاریان بازیگر و بازیکن ســابق تیم پرســپولیس است، 
آمده اســت: »زدم، زدی، زد؛ زدیم، زدید، خورد ... اما برای ما 
مشخص نیست کسانی بانک زده اند یا بانک آن ها را زده است 
چه بزن بزنی ســت و چه بزن بزنی باید باشد در بانک زده ها و 
ما خودمان هم حیرانیم به همه گفتیم زدیم شــمام بگید زدن 
تو بزن تا من برقصم با رنگ گروه بی تی اس.« نســرین مقانلو، 
قاسم زارع، میرطاهر مظلومی، علی انصاریان، بیژن بنفشه خواه، 
الناز عبدی، مســعود محمودی و ســحر قریشی بازیگران این 
فیلم سینمایی هســتند.از دیگر عوامل »بانک زده ها« می توان 
به فیلمنامه: جواد اردکانــی، زهرا اردکانی، مدیر فیلمبرداری: 
هادی شلالوند، طراح چهره: محسن دارسنج، مدیر صدابرداری: 
اصغر آبگون، مدیر هنری: احمد آبروانی، طراح صحنه و لباس: 
البــرز ملک پور، تدویــن: جواد اردکانی، رضــا چوبینه، مدیر 

صداگذاری و ترکیب صدا: آرش قاســمی، مدیر برنامه ریزی: 
نورالدین گودرزی، دســتیار اول کارگردان: حمیدرضا عمارلو، 
مدیــر تولید: پرویز کاظم لــو، مدیر جلوه های ویــژه میدانی: 
حمید رســولیان، مدیر جلوه های ویژه بصری: علی ســلطانی، 
اصــلاح رنگ و نور: فرشــاد نوری پور، روابط بین الملل: ســید 
مهدی منبتی، موســیقی: منتخبی از قطعات گروه بی تی اس، 
ســرمایه گذاران: طوبی عالمی پور، جواد اردکانی، علی رویین 
تن، پژوهشــکده حقوق و قانون ایران، موسســه حســابداری 
سپهراندیش حســاب آســیا، محصول درنگ فرهنگی هنری 
آمین، پخش از سامانه پخش نمایش گستران و مدیر و مشاور 

اجرایی: مهدی سلیمانی برچلویی اشاره کرد.

»آلبرتو باربرا« مدیر جشــنواره بین المللی فیلم ونیز در سخنان 
عجیبی از زبان یک مدیر جشنواره فیلم درباره یک کشور، درباره 
ســینمای ایران و تعداد فیلم های ایرانی متقاضی حضور در ونیز 

صحبت کرد.
مدیر باســابقه ونیز پس از اعلام فهرســت فیلم های حاضر در 
بخش های اصلی این رویداد سینمایی در پاسخ به نشریه اسکرین 
درباره حضور چهار فیلم از سینمای ایران در دوره 7۹ این رویداد 
توضیح داد: »تعداد باورنکردنی فیلم  از فیلمسازان ایرانی متقاضی 
حضور در جشنواره بودند که بخصوص با پیچیدگی های سیاسی 
و اجتماعی در ایران و شــرایط فیلمســازان قابل توجه است! اما 
همانطور که اغلــب اتفاق می افتد، ســخت ترین لحظات زمانی 
اســت که کارگردان ها می توانند بهترین هنر خود را با استفاده از 
اســتعاره ها بیان کنند که از طریق آن پیچیدگی موقعیتی را که 

آنها را احاطه کرده است، روایت می کنند«.
»باربرا« در ادامه بیان کرد: »این یک پدیده بسیار خاص و مهم 
است و ما باید به آن توجه کنیم، بویژه با توجه به رشد و تجدید 
ســینمای ایران و همه کارگردانان و فیلمنامه نویســان جدیدی 
که در حال ظهور هســتند. ولی ما به همــه به یک اندازه توجه 
می کنیم و انتخاب هایی که انجام می دهیم صرفاً زیبایی شناختی 
اســت و نه ژئوپلیتیک. ما به برخی کشــورها یــا انواع خاصی از 
ســینما امتیاز ویژه ای نمی دهیم. ما همه چیــز را می بینیم. ما 
ســالانه 2٠٠٠ فیلم ]بلند[ می  بینیم. بدیهی اســت که نظرات 
و انتخاب ها شخصی هســتند، اما همه انتخاب ها صرفاً بر اساس 

زیبایی شناختی انجام می شوند«.
او در پاسخ به پرسشــی درباره این که آیا جشنواره امسال ونیز 
برنامه ویژه ای برای سینمای ایران یا اوکراین تدارک دیده یا خیر 
نیز توضیح داد: »هنوز به طور رســمی تصمیم نگرفته ایم که قرار 
اســت چه کاری انجام دهیم و در حال ارزیابی ابتکاراتی هستیم 
که می توانیم در این دوره از جشــنواره فیلم ونیز داشــته باشیم. 
مطمئنــاً یکــی از برنامه ها به جنگ اوکرایــن اختصاص خواهد 
داشــت و دیگری در حمایت از کارگردانــان ایرانی خواهد بود. 
باید درک کنیم که چه کاری می توانیم انجام دهیم و چه اقدامی 
می توانیم انجام دهیم که از نظر حمایت از آنها موثرتر است. هنوز 
در این مورد تصمیم نگرفته ایــم. با همکاران در این موارد بحث 

می کنیم و به محض اینکه تصمیم گرفتیم اعلام خواهیم کرد«.
با اعلام فهرست فیلم های بخش رسمی هفتاد و نهمین جشنواره 
فیلم ونیز مشخص شد که سینمای ایران حضور پررنگی در دوره 
جدید از قدیمی ترین جشنواره ســینمایی جهان خواهد داشت، 
»شب، داخلی، دیوار« ساخته وحید جلیلوند و »خرس نیست« از 
جعفر پناهی، دو نماینده ســینمای ایران در بخش مسابقه اصلی 
جشــنواره امسال ونیز هســتند و لیلا حاتمی نیز یکی از داوران 

بخش مسابقه اصلی خواهد بود.
همچنین سینمای ایران در بخش افق ها با فیلم »جنگ جهانی 
ســوم« به کارگردانی هومن ســیدی حضور خواهد داشت و در 
بخش افق ها اکِســترا نیز فیلم »بــی رویا« از  آرین وزیر دفتری 

نمایش خواهد داشت.

در بخــش بینال کالج ســینما نیز فیلم »بانو« بــه کارگردانی 
»تهمینــا رافائلا« محصول جمهوری آذربایجان به تهیه کنندگی 
کتایون شهابی پذیرفته شــده و داریوش خنجی به عنوان مدیر 
فیلمبردار در فیلم »باردو« ســاخته »آلخاندرو گونزالز ایناریتو« 

همکاری کرده است.
گفتــه می شــود که در برخــی بخش های جنبی ایــن دوره از 
جشــنواره فیلم ونیز نیز آثاری از شــینمای ایران حضور خواهد 

یافت.
هفتاد و نهمین جشــنواره فیلم ونیز، از تاریخ 3۱ آگوست تا ۱٠ 

سپتامبر )۹ تا ۱۹ شهریور( در ایتالیا برگزار می شود.

مدیر جشنواره ونیز: تعداد فیلم های ارسالی از ایران غیرقابل باور بود

اعلام نظر سازمان سینمایی درباره فیلم های ایرانی جشنواره ونیز

مدیرکل دفتر نظارت بر نمایش فیلم ســازمان سینمایی، اعلام 
کرد: فیلم های »جنگ جهانی ســوم« و »بی رویا« برای حضور 
در جشنواره های جهانی مشکلی نداشته اما »شب داخلی دیوار« 

اخیرا درخواست مجوز داده و هنوز بازبینی نشده است.
روح الله ســهرابی مدیرکل دفتر نظارت بر عرضه و نمایش فیلم، 
در خصوص حضور فیلم های ایرانی راه یافته به جشنواره ونیز  و 
وضعیت پروانه نمایش آن ها، افزود: پس از هر بار حضور فیلم ها 

در جشنواره های بین المللی، اغلب حرف و حدیث هایی پیرامون 
وجــود یا عدم وجود مجوز نمایش فیلم در جشــنوارها و محافل 
بین المللی مطرح می شــود. بنده قبلا هم گفته ام، نفس حضور 
در جشــنواره و افتخارآفرینی سینمای ایران نه تنها هیچ منع و 
مشــکلی ندارد بلکه ارزشمند و باعث خوشحالی دست اندرکاران 
عرصه فرهنگ و هنر و به ویژه ســینما اســت و می تواند موجب 
بالندگی و رشد آن شود. اما موضوع از لحظه ای پیچیده و مشکل 
دار می شــود که یک فیلم بدون طی مراحــل قانونی و پیش از 
اقدام به دریافت مجوزهای لازم، در جشنواره ها شرکت می کند. 
چنانکه در آییــن نامه مربوط به نمایش آثار ســینمایی آمده ، 
فیلمها برای حضور در جشــنواره ها یا هر فضای نمایشــی الزاما 
باید پروانه نمایش داشــته باشند. بنابراین هرگونه تخطی از این 
امر تبعات سنگین و جریمه های خاصی را در پی خواهد داشت.

به گفته وی، در بین فیلم های ایرانی حاضر در جشــنواره ونیز، 
دو »فیلم جنگ جهانی ســوم« و »بی رویا« مشکلی برای حضور 
در جشــنواره ها ندارند چرا که از چندماه پیش درخواست خود 
را ثبت کرده و در تعامل با ســازمان ســینمایی و شورای پروانه 
نمایش پیش رفته اند. اما فیلم »شب داخلی دیوار « به کارگردانی 
وحید جلیلوند جهت اخذ پروانه نمایش دیرتر اقدام کرده و طبق 

اعلام تهیه کننده با توجه به آماده نبودن فیلم، نســخه نهایی را 
ارائه نداده اســت. سهرابی خاطرنشــان کرد: با توجه به اطلاعیه 
های مداوم و مصاحبه ریاســت محترم سازمان مبنی بر ضرورت 
رعایت قوانین نمایش فیلم ها و شــرکت در جشــنواره ها، لازم 
است این فیلم یا هر فیلم دیگر مراحل قانونی حضور در جشنواره 
هــای بین الملی را طی کنند. وی اضافه کرد: به نظر بنده تبعات 
و خســارت های عدم تمکین به قوانین موجود و مصوب و تخلف 
در نحــوه ی عرضه ی آثار، حتما بیشــتر از دســتاورد احتمالی 
حضور در یک یا چند جشنواره خواهد بود. مدیرکل دفتر نظارت 
بر عرضه و نمایش فیلم توصیه و تاکید کرد: فیلمسازان محترم از 
ارائه و نمایش فیلم خود در محافل و جشــنواره ها، پیش از اخذ 
مجوز لازم جدا خودداری کنند تا تعاملی که سازمان سینمایی با 

سینماگران در پیش گرفته است، خدشه  دار نشود.
ســهرابی گفت: البته فیلــم دیگری که از ایران در جشــنواره 
مذکور حضور دارد )خرس نیســت بــه کارگردانی جعفر پناهی( 
اساسا پروانه ساخت یا شناسنامه ای ندارد که بخواهم درباره آن 
اظهارنظر کنم و از شــواهد پیداست بیشتر نمایش یک سیاسی 

بازی است تا حضور یک فیلم سینمایی.

»بانک زده ها« از اول شهریور اکران می شود


